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Zobacz, ile zarabia
twój wójt lub burmistrz
– i porównaj jego zarobki z innymi. str. 7
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Stryków�|�Budżet�2015:�aż�60�milionów�do�dyspozycji

Rekordowy budżet i obawy 
przed wielkim niewypałem
Na ostatniej w tym roku sesji Rady Miejskiej Strykowa, 29 grudnia, 
radni przyjęli pierwszy budżet nowej kadencji.

Oscyluje on wokół 60 milio-
nów złotych. Takimi pieniędzmi 
Stryków jeszcze nie zarządzał. 
Licząca niespełna 13 tys. miesz-
kańców gmina będzie miała bu-
dżet stanowiący 60% tego, czym 
w przyszłym roku rządzić się bę-
dzie powiat zgierski, na które-
go terenie zamieszkuje 166 tys. 
mieszkańców. 

Burmistrz Strykowa Andrzej 
Jankowski zapowiada, że będzie 
to ostatni rok dużych inwestycji 
„w asfalt”, a od przyszłego to, że 
gmina Stryków ma możliwości 
fi nansowe, powinno być zacząć 
widać m.in. kulturze. I tu pro-
blem – obiecywana mieszkań-
com od wielu lat budowa nowego 
domu kultury, na którego projekt 
zapisano pieniądze w budżecie 
2015, zaczyna rozpływać się we 
mgle dyskusji o tym, gdzie powi-
nien on stanąć. 

Budżet w skrócie
Dochody budżetu gminy Stry-

ków na 2015 rok oszacowano na 
poziomie 59,2 mln zł, wydat-
ki – 65,6 mln zł, inwestycje – 

19,6 mln zł. Główną pozycją do-
chodów, stanowiącą jej 43,9%, 
jest podatek od nieruchomo-
ści. W przyszłym roku gmina 
Stryków spodziewa się z tego 
źródła wpływu na poziomie 
ok. 26 mln zł. Od momentu uru-
chomienia lokalnych odcinków 
autostrad to właśnie inwestujące 
w gminie Stryków fi rmy są mo-
torem napędowym jej budżetu. 

– Kolejne podmioty gospo-
darcze, które się pojawiają, przy-
noszą znaczne, a właściwie naj-
większe dochody, jeśli chodzi 
o nasz budżet – mówi burmistrz 
Andrzej Jankowski. 

Udział gminy w podatkach 
państwowych to ponad 11 mln zł,
co stanowi 18,6% całości do-
chodów. Kolejnym pod wzglę-
dem wielkości źródłem do-
chodów gminy jest subwencja 
oświatowa, która wyniesie blisko 
9,9 mln zł, czyli 16,7% zapla-
nowanych dochodów. Dochody 
majątkowe zostały oszacowane 
na poziomie 4,36 mln zł, czyli 
7,4% całości. Na część dochodo-
wą złożyły się również dotacje ze 
starostwa powiatowego w kwocie 
2,7 mln zł oraz dochody ze sprze-
daży majątku – 1, 02 mln zł. Do-
tacje na zadania celowe oraz do-
fi nansowanie zadań własnych 
gminy stanowić będzie 3,6 mln zł. 

– Poziom wydatków w naszej 
gminie od wielu lat rośnie, ale 
w tym roku jest najwyższy – mówi 
burmistrz Andrzej Jankowski.
W łącznej kwocie 65,6 mln 
mieszczą się wydatki bieżące na 
poziomie ponad 46 mln zł, czy-
li 70,1% całości. Z tego oświata 
i wychowanie to 44, 5%, pomoc 
społeczna – 8,7%, gospodarka
komunalna i ochrona środowi-
ska – 8,2%, utrzymanie organów
gminy wraz z utrzymaniem urzędu
– 8,6%, kultura i ochrona dzie-
dzictwa narodowego – 4,1%, ja-
nosikowe – 4,8%. – Będziemy 
czynili wszystko, aby ten ostatni 
wydatek był na jak najniższym po-

ziomie, a mianowicie będziemy 
zachęcali mieszkańców gminy
Stryków do meldowania się tych, 
którzy mieszkają tutaj na stałe, 
ale zameldowani na stałe nie są. 
Obecna sytuacja powoduje, że 
dochód na jednego mieszkańca 
bez tych mieszkańców, którzy 
są zameldowani czasowo, rośnie 
w znacznym tempie i z jednej stro-
ny jest to efekt bardzo dobry, ale
z drugiej strony okupiony właśnie 
coraz większym janosikowym – 
mówi Andrzej Jankowski.

Najwyższy poziom w hi-
storii gminy Stryków osiągną 
w przyszłym roku wydatki ma-
jątków. Na inwestycje przezna-
czone zostanie 29,9 % wszystkich 
wydatków. Budowa i moderni-
zacja dróg pochłoną 14,1 mln zł, 
budownictwo mieszkaniowe – 
1,4 mln zł, ochrona środowi-
ska i gospodarka komunalna – 
3,33 mln zł. Najistotniejszym 
wydatkiem inwestycyjnym będą 
dwa projekty budowy i moderni-
zacji dróg wspólnie z powiatem 
zgierskim, które obejmują znacz-
ną część gminy. – Po zrealizowa-
niu tych dwóch projektów, wydat-
ki na modernizacje dróg i ulic nie 
będą już stanowiły już tak znacz-
nego wydatku z budżetu gminy, 
co pozwoli nam na realizację in-
nych, wcześniej już omawianych 
dużych projektów związanych 
z oświatą, kulturą, sportem 
i również budownictwem miesz-
kaniowym. str. 5
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Głowno |�Święto�trzech�króli

Orszak znów przejdzie 
ulicami miasta

6 stycznia po raz kolejny uli-
cami Głowna przejdzie Orszak 
Trzech Króli. Kolorowy, jasełko-
wy korowód wyruszy po mszy 
świętej, która o 12.00 rozpocznie 
się w kościele św. Jakuba Aposto-
ła. Orszak przejdzie na plac Wol-
ności, gdzie znajdzie się symbo-
liczna szopka ze Świętą Rodziną. 
Po drodze zaplanowany jest krót-
ki postój przy pomniku w parku 
Armii Krajowej, gdzie zwyczajo-
wo na orszak czeka król Herod.

Przed mszą uczestnicy orsza-
ku otrzymają śpiewniki, korony 
oraz okazjonalne naklejki. Orga-
nizatorzy przypominają, że mile 

widziane będą także osoby, które 
przyjdą w stroju jasełkowym.  kl

Najistotniejszym�
wydatkiem�
inwestycyjnym�będą�
dwa�projekty�budowy�
i�modernizacji�dróg�
wspólnie�z�powiatem�
zgierskim,�które�
obejmują�znaczną�
część�gminy.

Rzut okiem |�loDowisko�w�GłowNie

mroźna pogoda, która w ostatnich dniach daje o sobie znać, 
ma�również�swoje�plusy.�Dzięki�niej�możliwe�było�w�końcu�stworzenie�
lodowiska�przy�ul.�Zgierskiej�w�Głownie.�teren�pod�miejsce,�na�którym�
będzie�można�bezpiecznie�się�poślizgać,�przygotowano�jeszcze�przed�
świętami,�ale�dodatnie�temperatury�skutecznie�opóźniały�stworzenie�
lodowiska.�teraz�można�już�z�niego�spokojnie�korzystać.�kl

Stryków�|�wywóz�śmieci

Na razie ta sama cena, 
tylko inny harmonogram

W styczniu i lutym mieszkań-
cy gminy Stryków nie muszą się 
martwić o podwyżkę cen odbioru 
śmieci. Na półtora miesiąca gmina 
przedłużyła umowę ze zgierskim 
RS II. Z informacji, jakie uzyska-
liśmy od wiceburmistrz Bożeny 
Motylińskiej, wynika, że jedyne, 
co zmieni się w tym okresie, to 
harmonogram odbioru śmieci. 

Odpady segregowane będą te-
raz odbierane w poniedziałki. Na-
tomiast odpady mieszane – we 
wtorki. Pierwszy odbiór śmieci 
zmieszanych zarówno z domów 
jednorodzinnych, gospodarstw 
i bloków zaplanowano na 8 stycz-
nia. Później harmonogram odbio-

ru śmieci z domów jednorodzin-
nych i gospodarstw przedstawia 
się następująco: śmieci zmieszane 
– 20 stycznia i 3 lutego, a śmieci 
segregowane – 12 stycznia i 9 lu-
tego. Z bloków śmieci zmieszane 
odebrane będą: 13, 20 i 27 stycz-
nia oraz 3 i 10 lutego, natomiast 
segregowane – 12 i 26 stycznia 
oraz 9 lutego. 

Jak i za ile śmieci odbierane będą 
po tym po kresie, pokaże przetarg, 
który gmina Stryków ma zamiar
rozstrzygnąć do 10 lutego. Obowią-
zujący w styczniu i lutym harmo-
nogram odbioru śmieci w wersji
do wydrukowania zamieszczono 
na www.strykow.pl. ljs
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Łowiczanin roku 2014
pochodzi ze Strykowa
i w Strykowie kształtowała się jego pasja. str. 8
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Bratoszewice�|�Zs�nr�2

O bezpiecznych feriach
Bezpieczeństwo podczas ferii 

świątecznych i zimowych oraz 
zagrożenia związane z zaczadze-
niem tlenkiem węgla były tema-
tem spotkania z komendantem 
Jednostki Ratowniczo-Gaśni-
czej Państwowej Straży Pożar-
nej w Strykowie Bartłomiejem 
Tomczukiem, które odbyło się 
w ZS nr 2 w Bratoszewicach 
17 grudnia. W spotkaniu uczest-
niczyli uczniowie podstawów-
ki oraz przedszkolaki. Jednost-
ka SP w Strykowie przekazała 
dla uczniów, których domy lub 
mieszkania opalane są drewnem 
lub węglem, 4 czujniki dymu. 

Uczniowie zapoznali się 
z tym, co może się przydarzyć, 

gdy nie przestrzega się podsta-
wowych zasad bezpieczeństwa 
podczas rozpalania w piecu, 
używania sprzętu elektryczne-
go lub uszkodzonych urządzeń. 
– To spotkanie bardzo się przy-
dało. Większość wolnego cza-
su dzieci będą spędzać w domu, 
a to czasami może rodzić nie-
bezpieczne pomysły, o konse-
kwencjach których dzieci albo 
sobie przypomniały, albo się 
o nich dowiedziały – mówi na-
uczycielka Barbara Antczak-
-Sadowska. Wszyscy uczestnicy 
spotkania otrzymali ulotki infor-
macyjne m.in. na temat czujni-
ków dymu i zasad zachowania 
podczas pożaru.  ljs

Dowódca JRG PSP Stryków Bartłomiej�tomczuk�pokazuje�dzieciom�
czujnik�dymu.
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Rokitnica |�Nieudany�start�akcji�zima

Jałowe przejazdy
nowej piaskarki

ZGKiM w Strykowie roz-
począł tegoroczną akcję zima 
od wpadki. Nowa, a dokładniej 
– odnowiona – piaskarka sa-
mochodowa, którą zakład kupił 
w październiku tego roku za 
26 tys. zł brutto, nie sprawdzi-
ła się przy pierwszym wyjeździe 
w teren. Miast sypać piaskiem 
i solą, samochód, na którym zo-
stała zamontowana, po prostu tyl-
ko przejeżdżał wyznaczoną trasą. 

Na jałowe przejazdy piaskar-
ki w ubiegły piątek, 26 grudnia, 
czyli w drugi dzień świąt, zwró-
ciła uwagę sołtys Rokitnicy Bo-
żena Sobierajska. Na ostatniej 
sesji, 29 grudnia zwróciła ona 
na to uwagę zarówno burmistrzo-
wi Andrzejowi Jankowskiemu, jak 
i dyrektorowi ZGKiM Wacławo-

wi Walakowi. Z wyjaśnień dy-
rektora zakładu wynika, że po 
pierwsze – pracownicy nie do 
końca zostali wdrożeni w obsługę 
nowego sprzętu, a po drugie – po-
jawił się kłopot z daszkiem osła-
niającym ślimak podający mie-
szankę piasku i soli, który okazał 
się za duży. Po pierwszym nie-
udanym wyjeździe mankamenty
zostały usunięte. – Przepraszam,
sytuacja się nie powtórzy – po-
wiedział na sesji dyrektor Walak. 

W gotowości do usuwania ob-
lodzenia gminnych dróg w bazie 
ZGKiM oprócz nowej i już sa-
modzielnie udoskonalonej przez 
pracowników piaskarki samocho-
dowej czeka jeszcze piaskarka cią-
gnikowa oraz na początek 250 ton 
mieszanki piasku i soli.  ljs

Stryków�|�autostrada�a2

TIR uszkodził punkt poboru opłat
24 grudnia około godziny 

13.30, na punkcie poboru opłat 
w Strykowie, doszło do nieco-
dziennego zdarzenia. Kierowca 
czerwonego ciągnika siodłowe-
go marki Volvo, ciągnący na-
czepę na której znajdował się 
kombajn, nie zachował należy-
tych środków ostrożności i bez-
piecznej odległości od omija-
nej budki. W wyniku tego otarł 
na wysokości około 2 metrów 
barierę energochłonną oraz po-
mieszczenie kasjera, w którym 

stłuczone zostały trzy szyby. Po 
wszystkim, jakby nigdy nic, od-
dalił się z miejsca zdarzenia.

Policjanci szybko wytypo-
wali pojazd i zatrzymali około 
15 kilometrów od miejsca zdarze-
nia. Kierowcą okazał się 26-letni 
mieszkaniec województwa lubel-
skiego, który podróżował w kie-
runku Warszawy. Tłumaczył on 
funkcjonariuszom, iż nie dostrzegł 
momentu uderzenia i zwyczajnie 
kontynuował jazdę. Nie słyszał 
dźwięku tarcia metalu o barier-

ki, ani tłuczenia szkła, kiedy je-
chał swoich kilkunastotonowym 
zestawem. Kierowca był trzeźwy, 
zwyczajnie zagapił się i skorzystał 
z nieodpowiedniej bramki - mógł 
wybrać szerszą, która jest specjal-
nie przygotowana do pojazdów 
ponadgabarytowych. Ze względu 
na różnice mas pomiędzy pojaz-
dem, a uszkodzonymi elementami 
miał prawo nie poczuć uderzenia. 
Jednak kierowca ma obowiązek 
zwracać uwagę na to, co się dzie-
je przed maską auta, ale również 

obserwować tył pojazdu w luster-
kach. 

Policjanci ukarali go manda-
tem karnym w wysokości 400 zł 
oraz pozwolili kontynuować jaz-
dę. Wcześniej jednak dokładanie 
sprawdzili, czy 7-tonowy ładu-
nek w postaci kombajnu jest od-
powiednio zabezpieczony na na-
czepie. 

Można mówić tu o dużej do-
zie szczęścia, gdyż w wyniku 
możliwych uszkodzeń mocowań 
kombajnu, mógł on stoczyć się 
na jezdnię. Nietrudno można so-
bie wyobrazić jaki chaos i niebez-
pieczeństwo mógł spowodować 
taki pojazd, gdyby spadł na ruchli-
wą autostradę.  mq 

Głowno i okolice
�23�grudnia�ok.�12�na�autostra-

dzie�a1�na� terenie�gminy�Głowno�
zatrzymano�kierującego�samocho-
dem�osobowym�39-latka�z�powiatu�
sieradzkiego,� który�miał�w�organi-
zmie�0,49�mg/litr,�czyli�około�1�pro-
mila�alkoholu.�

Stryków i okolice
�22�grudnia�na�drodze�krajowej�

nr�14�w�miejscowości�Dobra�Nowiny�
zatrzymano�do�kontroli�kierującego�

Vw�Golfem�25-letniego� łodzianina.�
Badanie�stanu�trzeźwości�ujawniło,�
że� kierujący� miał� w� wydychanym�
powietrzu� 0,74� mg/litr,� czyli� około�
1,5�promila�alkoholu.�

�23�grudnia�o�godz.�14�w�koź-
lu�kierujący�Vw�Passatem�30-latek�
z�pow.�zgierskiego,�jadąc�w�kierun-
ku�strykowa,�na�łuku�drogi�uderzył�
przodem�pojazdu�w�metalowy�pro-
fi�l�znajdujący�się�w�poprzek�jezdni,�
który� trzymało� dwóch� pracowni-
ków� jednostki� robót� Publicznych�

w�strykowie.�Pracownicy�jrP�zosta-
li�ukarani�mandatem�za�stworzenie�
zagrożenia�w�ruchu�drogowym.�

�24�grudnia�o�godz.�3�na�drodze�
krajowej�nr�14�w�wyskokach,�przy�
wjeździe� na� stację� paliw,� doszło�
do�kolizji,�której�sprawca,�kierowca�
iveco� Daily,� zbiegł,� pozostawiając�
przewrócony�pojazd�na�prawoskrę-
cie�na�stację,�co�utrudniało�na�nią�
wjazd.� Z� policyjnych� ustaleń� wyni-
ka,� że� iveco� najechało� na� hondę�
Civic� kierowaną� przez� 36-latka�

z�gm.�stryków,�który�nie�odniósł�ob-
rażeń.�Postępowanie�w�toku.�

�25� grudnia� o� godz.� 16.00�
w� miejscowości� Dobra� Nowiny�
kierujący� samochodem� marki� kia�
Ceed�69-letni� łodzianin,� jadąc�dro-
gą�krajową�nr�14�w�kierunku�imiel-
nika�starego�poczuł�silne�uderzenie�
w�tył�kierowanego�przez�siebie�po-
jazdu.�sprawca�uderzenia,�kierujący�
nieznanym�pojazdem,�poruszał�się�
w�tym�samym�kierunku,�lecz�nie�za-
trzymał�się.�Postępowanie�w�toku.�

dmosin i okolice
�29� grudnia� o� godz.� 17.10�

w� woli� Cyrusowej� z� mercedesa�
agito,� kierowanego� przez� 35-latka�
z�łodzi,�spadł�ładunek�–�podnośnik�
samochodowy,� uszkadzając� przód�
jadącego� za� nim� fiata� seicento,�
kierowanego� przez� 31-latka� z� war-
szawy.� obyło� się� bez� obrażeń,� ale�
w� uszkodzonym� pojeździe� doszło�
do�wycieku�płynów� i�musiała� inter-
weniować�straż�pożarna.�kierujący�
byli� trzeźwi.� sprawcę� zdarzenia,�

który� nieprawidłowo� zabezpieczył�
przewożony� podnośnik,� ukarano�
mandatem.�

�również� 29� grudnia� na�
370� km� autostrady� a2� na� terenie�
gm.� Dmosin� z� nieznanego� samo-
chodu� ciężarowego� spadła� bryła�
lodu,�wybijając�szybę�i�uszkadzając�
dach� renaulta� megane,� kierowa-
nego� przez� mieszkańca� warsza-
wy.� renaultem� podróżowało� troje�
pasażerów.� Nikt� nie� odniósł� obra-
żeń.

Głowno i Stryków�|�służba�zdrowia

Mamy gdzie się leczyć
Pacjenci przychodni POZ z terenu Głowna i Strykowa 
2 stycznia nie zastaną zamkniętych drzwi do lekarzy. 
Pod koniec minionego roku prezesi i dyrektorzy 
poszczególnych placówek opieki zdrowotnej przyjęli 
propozycje łódzkiego oddziału NFZ.

W Sylwestra, 31 stycznia uda-
ło nam się ustalić, że zarówno 
przychodnie POZ w Głownie, jak 
i Strykowie, na początku nowego 
roku pracować będą normalnym 
trybem, udzielając pacjentom 
świadczeń zdrowotnych fi nanso-
wanych przez Narodowy Fundusz 
Zdrowia. Informacja ta obejmu-
je zarówno Przychodnię Miejską 
Remedium w Głownie (ul. Ko-

pernika 19), tutejszą Przychodnię 
Fundacji Swoboda (ul. Swoboda 
20), przychodnię POZ w Centrum 
Zdrowia ABiS w Głownie (ul. 
Wojska Polskiego 32/34), Fami-
li-Med w Popowie Głowieńskim, 
jak również przychodnie strykow-
skie: NZOZ Medico (ul. Targowa 
16) i Ośrodek Zdrowia w Stryko-
wie (ul. Kościuszki 29). Również 
na terenie gminy Dmosin pacjenci 
NZOZ-u Jerzego Nowaka w Na-
gawkach i NZOZ-u Kołacin po-
winni być po 1 stycznia przyjmo-
wani tak, jak dotychczas. 

O szczegółach umów na rok 
2015 i przyjęciu pakietu onko-

logicznego, który nakłada na le-
karzy rodzinnych więcej obo-
wiązków pod kątem wczesnej 
diagnostyki i wdrożenia leczenia 
chorób nowotworowych, nie mie-
liśmy okazji porozmawiać z szefa-
mi wszystkich przychodni, czy le-
karzami. O tym, czy przychodnie 
miały wątpliwości przed podpisa-
niem umów na 2015, czego one 
dotyczyły, jak również – czego pa-
cjenci powinni się spodziewać w 
ramach pakietu onkologicznego, 
napiszemy w jednym z kolejnych 
numerów „Wieści”, przedstawia-
jąc także informacje dotyczące 
poradni specjalistycznych. 

Jeśli chodzi o sam pakiet onko-
logiczny, to dotyczy on również 
w pewnym zakresie oddziału 
chirurgicznego i ginekologicz-
nego szpitala w Centrum Zdro-
wia ABiS w Głownie, gdzie, jak 
usłyszeliśmy od dyrektora Jac-

ka Kacperskiego, pewne proce-
dury onkologiczne były realizo-
wane już wcześniej, obejmując 
5-10 % pacjentów. Nie ma niepo-
kojów o pracę wszystkich oddzia-
łów szpitalnych w 2015 r., gdyż 
NFZ aneksował z Centrum Zdro-
wia ABIS umowy we wszystkich 
zakresach lecznictwa. Kontrakt 
jest podobny do ubiegłoroczne-
go, jedynie dla oddziału chorób 
wewnętrznych jest wyższy mie-
sięcznie o 13 tys. zł, co ma zwią-
zek z jego niedoszacowaniem 
w minionym roku. 

Na razie najważniejsza infor-
macja dla mieszkańców naszego 
regionu jest taka, że począwszy 
od 2 stycznia mamy gdzie się 
leczyć, czego nie są pewni 
np. mieszkańcy Łowicza, gdzie 
ponad połowa przychodni do 
31 stycznia nie podpisała z NFZ 
kontraktów na nowy okres.  ewr

elżBieta wOldaN
-rOMaNOwicZ

ela.woldan@lowiczanin.info

Głowno�|�Po�nocy�sylwestrowej

Pijany kierowca uderzył
w sygnalizator

Zderzeniem ze słupem sygnali-
zacji świetlnej na ulicy Sikorskie-
go w Głownie zakończyła się no-
woroczna jazda po pijanemu. 

Do zdarzenia doszło około 
godz. 6.40 rankiem 1 stycznia. 
Kierujący Hyundaiem 25-latek 
z pow. brzezińskiego z niezna-
nych przyczyn stracił panowanie 
nad pojazdem i uderzył w słup sy-
gnalizacji. Po sylwestrowej nocy 
mężczyzna miał w organizmie 
0,9 mg/litr, czyli niespełna 2 pro-

mile alkoholu. Na miejscu inter-
weniowali strażacy, którzy odłą-
czyli akumulator uszkodzonego 
auta i uprzątnęli z jezdni pozosta-
łości pokolizyjne. 

Poza tym zdarzeniem. sylwe-
strowa noc na terenie Głowna, 
Strykowa i gminy Dmosin minę-
ła raczej spokojnie. Do rana od-
notowano tyko kilka wezwań do 
prywatnych mieszkań, gdzie bie-
siadujący ludzie zakłócali innym 
spokój.  ewr 

Skrzyżowanie Sikorskiego z krajową 14-stką. Na�pierwszym�planie�
sygnalizator�uszkodzony�1�stycznia�przez�hyundaia.�
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Rzut okiem�|�Betlejemskie�Światło�Pokoju�w�Parafii�Św.�jakuBa�

Wędówka Betlejemskiego 
Światła Pokoju zakończyła�się��
w�wigilię,�24�grudnia.��
w�niedzielę,�21�grudnia,�podczas�
południowej�mszy�świętej�lampkę�
w�kształcie�choinki�z�betlejemskim�
światełkiem�z�rąk�głowieńskich�
harcerzy:�dh�komendantki�
agnieszki�wilczyńskiej-Zuchory�
oraz�jej�syna�dh�Piotra�Zuchory�
otrzymał�proboszcz�parafii�św.�
jakuba,�ks.�dziekan�stanisław�
Banach.�Światełko�stanęło�przed�
głównym�ołtarzem�kościoła.�każdy�
z�parafian�mógł�je�zabrać�ze�sobą�
do�domu,�jeśli�tylko�przyniósł�ze�
sobą�świecę.�ljs

Aktualności
Stryków�|�Parafia�św.�marcina

W tym roku też  
nie będzie orszaku

W tym roku, podobnie jak 
rok wcześniej, nie będzie Orsza-
ku Trzech Króli w Strykowie. 
Parafia św. Marcina nie podję-
ła się tego zadania, bo jak tłu-
maczy jej proboszcz ks. Karol 
Andrzejczak, nie ma głównego 
organizatora ulicznych jasełek, 
człowieka, który zna się na tym 
najlepiej. 

Motorem napędowym przed-
sięwzięcia, które jak do tej pory 

w Strykowie odbyło się tylko raz 
– w 2013 roku, był wikariusz 
ks. Grzegorz Matynia. Po odej-
ściu ks. Grzegorza do pełnie-
nia posługi w parafii św. Rocha 
w podbełchatowskich Drużbi-
cach, w Strykowie zabrakło oso-
by, która by to kontynuowała, ale 
proboszcz Andrzejczak ma na-
dzieję, że parafia wróci kiedyś 
do zapoczątkowanego dwa lata 
temu przedsięwzięcia.  ljs

Bratoszewice�|�stowarzyszenie�Przyjaciół�Bratoszewic

Te zajęcia pomogą nabrać formy
Powrót do formy po świątecz-

nych uciechach podniebienia nie 
musi być wcale nudny i męczący. 
Wszystkie panie, które chciałyby 
zrzucić zbędne kilogramy albo po 
prostu zadbać o ładną sylwetkę, 
Stowarzyszenie Przyjaciół Brato-
szewic zaprasza na przyjemne za-
jęcia fitness przy muzyce. Spotka-
nia odbywają się w środy o godz. 

18. na sali gimnastycznej ZS nr 2. 
Prowadzi je nauczycielka wycho-
wania fizycznego Elżbieta Foks. 

W trakcie zajęć wykonywane 
są ćwiczenia wzmacniające, roz-
ciągające, poprawiające koordy-
nację ruchową i sylwetkę. Tre-
nerka znajduje również czas na 
elementy aerobiku. W zajęciach 
uczestniczy kilkuosobowa sta-

ła grupa, ale wiele osób przycho-
dzi ćwiczyć okresowo z potrzeby 
chwili, dla poprawienia sobie kon-
dycji albo humoru. Osoby zainte-
resowane rozpoczęciem ćwiczeń 
powinny przynieść ze sobą mięk-
kie obuwie, wygodny strój, ręcz-
nik lub karimatę oraz wodę mine-
ralną. Opłata miesięczna wynosi 
50 zł, zaś jednorazowa 8 zł.  ljs

Głowno�|�Plan�kolędy

Kogo odwiedzą księża
W parafiach Głowna i Stry-

kowa rozpoczął się okres wizyt 
duszpasterskich. Dziś prezentu-
jemy jej porządek na najbliższe 
dni.

Parafia św. Barbary  
w Głownie
 3 stycznia, w sobotę, od go-

dziny 10.00, osiedle Sikorskiego 
blok nr 3.

Parafia św. Jakuba  
w Głownie
 2 stycznia, w piątek, od go-

dziny 9.00, ulice: Wiejska, Piąt-
kowska, Piłsudskiego, Szkolna.

 3 stycznia, od godziny 9.00, 
ulice Okrzei i Północnej. Od go-

dziny 10.00 ul. Ściegiennego. 
Od godziny 12.00 ul. Konar-
skiego. Od godziny 15.00 ulice: 
Grunwaldzka, Chopina i Zako-
piańska.

Parafia  
św. Maksymiliana  
na Zabrzeźni
 2 stycznia, od godziny 18.00, 

osiedle Skokowskiego (bloki). 
3 stycznia, od godziny 9.00, 

ulice: Moczydła, Zamiejska  
i Południowa.

Porządek kolędy w Stryko-
wie, w parafii św. Marcina, bę-
dzie znany i ogłoszony pod ko-
niec tego tygodnia. 

Rzut okiem�|�PierNikowo�PrZeD�ŚwiĘtami

Choć Boże Narodzenie już za nami, wróćmy na chwilę do przemiłego okresu, który je poprzedza. 
Dzieci�z�miejskiego�Przedszkola�nr�1�w�Głownie�chciały�się�bowiem�pochwalić�przygotowywanymi�przez�siebie�
piernikami.�w�tygodniu�przedświątecznym�ich�korzenny�zapach�rozchodził�się�po�całej�placówce.�Przedszkolaki�
pod�okiem�kucharek�przygotowywały�pyszne�ciasteczka�we�wszystkich�grupach.�Potem�miały�nie�lada�zabawę��
z�ich�ozdabianiem�przy�pomocy�małych�cukierków�czy�też�słodkiego�lukru.�kl
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Głowno
Przewodnicząca 
w poniedziałki

Przewodnicząca Rady Miej-
skiej Magdalena Szajder bę-
dzie pełniła dyżur w Biurze 
Rady Miejskiej, czyli w poko-
ju nr 4 Urzędu Miejskiego przy 
ul. Dworskiej 4 (dworek USC) 
w godzinach od 9.00 do 10.00  
w każdy poniedziałek.  kl

Gmina Głowno�|�Pieniądze�dla�władzy

Wynagrodzenia bez zmian
Wójt gminy Głowno 
Marek Jóźwiak nie 
dostał od Rady Gminy 
podwyżki. Niezmienne  
w nowej kadencji 
pozostaną również  
diety radnych  
i przewodniczącego rady.

Sprawa wynagrodzenia dla 
wójta oraz diet radnych Rady 
Gminy Głowno rozstrzygnęła się 
na sesji 30 grudnia, choć radni  
w przypadku obydwu uchwał 
nie byli jednomyślni.

Jeśli chodzi o pensję wójta, 
propozycje były dwie i obydwa 
projekty poddano na sesji pod 
głosowanie, przy czym głoso-
wać można było tylko na jeden 
z nich. Projekty przygotowano 
dwa dlatego, że stanowiska ko-
misji stałych były w tej sprawie 

różne. O podwyżkę dla wójta 
wnioskowała na posiedzeniach 
komisji stałych radna Marze-
na Doardo, bo jej zdaniem Ma-
rek Jóźwiak na to zasłużył, gdyż 
„nie jest wójtem zza biurka”, na-
tomiast wniosek o utrzymanie 
wynagrodzenia na niezmiennym 
poziomie złożył Jarosław Chału-
biec. W głosowaniu na sesji 30 
grudnia za podwyżką wynagro-
dzenia zasadniczego wójta do 
5000 tys. zł opowiedziało się 6 
radnych. W kolejnym głosowa-
niu za utrzymaniem wynagro-
dzenia zasadniczego na pozio-
mie obowiązującym w kadencji 
2010-2014, czyli 4700 zł, zagło-
sowało 9 radnych. Konsekwen-
cją stosunku głosów 9:6 będą 
miesięczne zarobki Marka Jóź-
wiaka utrzymane na niezmien-
nym poziomie poszczególnych 
składników: 4700 zł pensji za-
sadniczej + 20% dodatku za 

wieloletnią pracę + 1700 zł do-
datku funkcyjnego + 40% pod-
stawy i dodatku funkcyjnego, 
tytułem dodatku specjalnego. 
Według naszych obliczeń czyni 
to kwotę 9900 zł brutto.  

W kwestii diety przewodni-
czącego rady i diet radnych usta-
lono, że będą one wypłacane 
ryczałtem. Za podwyżką diety 
przewodniczącego rady o 50 zł, 
czyli do kwoty 1250 zł, podwyż-
ką diet przewodniczących ko-
misji o 60 zł do poziomu 470 zł  
i podwyżką diet radnych będą-
cych członkami komisji do 450 zł 
zagłosowało 5 radnych. Więcej, 
bo 10 radnych opowiedziało się 
za pozostawieniem diet na do-
tychczasowym poziomie, czyli: 
1200 zł dla przewodniczącego 
rady, 410 zł dla przewodniczą-
cych komisji stałych i 390 zł dla 
radnych będących członkami ko-
misji.  ewr
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Właściciele budynku chcieliby powiększyć�posiadany�przez�siebie�teren.

ja
k

u
B

�l
e

N
a

r
t

Głowno�|�Propozycja�przedsiębiorcy

Radni raczej się na to nie zgodzą
22 grudnia na połączonych obradach Komisji 
Gospodarki i Budżetu oraz Komisji Oświaty 
Zdrowia i Kultury radni Rady Miejskiej w Głownie 
zajmowali się m.in. pismem małżeństwa głowieńskich 
przedsiębiorców.

Danuta i Zdzisław Wróblowie, 
którzy w czerwcu 2014 roku za-
kupili budynek przy ul. Młynar-
skiej 8, wraz z częścią otaczające-
go go parkingu, chcieliby nabyć 
od miasta dodatkowy teren.

Przypomnijmy, że za popada-
jący w ruinę budynek wraz z czę-
ścią parkingu, znajdujący się vis  
a vis Urzędu Miejskiego przed-
siębiorcy zapłacili 382.500 zł. 

Na grudniowym posiedzeniu 
radni zapoznawali się z treścią 
pisma państwa Wróblów. Wnio-
skują w nim oni o umożliwienie 
im zakupu dodatkowej części te-
renu, tak, aby mogli oni prze-

budować budynek, a ich klien-
ci mieli możliwość skorzystania  
z większego parkingu. Przedsię-
biorcy zaoferowali, że na wła-
sny koszt przebudują istniejacy 
parking i przesuną dotychczaso-
wy wyjazd. W kontekście tego, 
iż taka transakcja zmniejszyłaby 
powierzchnię parkingu, z które-
go na co dzień mogą korzystać 
petenci urzędu i inni mieszkań-
cy, państwo Wróblowie zwracają 
uwagę na to, iż miasto mogłoby 
poszerzyć parking w stronę rzeki. 
Radni, dyskutując o propozycji 
przedsiębiorców, nie byli do niej 
nastawieni zbyt entuzjastycznie. 

Krzysztof Wawrzyn wyraził opi-
nię, iż kupując nieruchomość na-
bywcy godzili się na to, co kupu-
ją. – Ja osobiście jestem za tym, 
żeby na tę propozycję się nie zga-
dzać – powiedział.

– Na tym parkingu jest już wy-
starczająco mało miejsca – do-
dała Magdalena Szajder. W po-
dobnym tonie wypowiedział się 
również Krzysztof Parol. 

Inaczej do sprawy podeszła 
Beata Pilarska, która uważa, iż 
przed podjęciem jakiejkolwiek 
decyzji należałoby zaprosić po-
mysłodawców, aby dokładnie 
opisali oni, co miałoby powstać 
w tym miejscu, jakie są ich pla-
ny itp.

Prawdopodobnie tak się wła-
śnie stanie i w niedługim czasie 
na jedno z posiedzeń Komisji 
Gospodarki i Budżetu państwo 
Wróblowie zostaną zaproszeni.  kl

Głowno�|�o�turbinach�wiatrowych�na�posiedzeniu�komisji

Czy na Targowej i Wiejskiej 
staną wiatraki?
22 grudnia na posiedzeniu połączonych komisji: Gospodarki i Budżetu 
oraz Oświaty, Zdrowia i Kultury Rady Miejskiej w Głownie gościły 
przedstawicielki firmy Wiatron, zainteresowanej postawieniem na terenie 
miasta turbin wiatrowych. 

Przedstawiciele Wiatronu roz-
mawiali z radnymi w poprzed-
niej kadencji. W ostatnim cza-
sie prowadzone były na jednej  
z działek przy ul. Targowej po-
miary wiatru pod kątem po-
tencjalnego wykorzystania  
w Głownie turbin wiatrowych.

Okazało się, że ich wyniki są 
optymistyczne i tego typu in-
stalacje w mieście nad Mrogą 
mogłyby dobrze funkcjonować. 
Przedstawicielki firmy, Karolina 
Ciara i Urszula Picewicz, opo-
wiadały radnym m.in. o budo-
wie turbin, ich zaletach, wadach, 
perspektywach finansowych dla 
miasta itp. 

Firma zainteresowana jest po-
stawieniem w Głownie do trzech 
wiatraków. Proponowane miej-

sca to ulica Targowa i Wiej-
ska. Miałyby to być urządzenia 
wysokie na około 120 metrów,  
o podobnej wielkościowo roz-
piętości śmigieł. 

Miasto mogłoby zyskać  
na trzech wiatrakach około 
270 tys. zł rocznie, z tytułu po-
datków. Inwestor wziąłby też  
na siebie utwardzenie dróg do-
jazdowych do obiektów. Dodat-
kowo, zarobiliby na tym interesie 
sami mieszkańcy. Turbiny miał-
by bowiem powstać na prywat-
nych terenach. Wiatron musiałby 
podpisać z nimi umowy cywilno-
-prawne na korzystanie z ich zie-
mi. Właściciele otrzymywaliby 
za to czynsz dzierżawny. 

Są też oczywiście minusy 
tego typu instalacji. Chodzi tu 

m.in. o hałas, efekt migotania 
cienia, czy też emitowane przez 
urządzenia infradźwięki. Fir-
ma zapewnia jednak, że wia-
traki stałyby minimum 500 me-
trów od zabudowań. Byłyby to 
również urządzenia najnowsze-
go typu, a więc mniej dolegli-
we niż starego rodzaju wiatraki. 
Te czynniki miałyby sprawić, że 
powstanie wiatraków nie byłoby 
dla mieszkańców dotkliwe. 

Radni miejscy nie mówią 
„nie”, ale chcieliby wiedzieć 
więcej na ten temat. Intereso-
wało ich przede wszyskim za-
pewnienie bezpieczeństwa 
mieszkańcom. W odpowie-
dzi usłyszeli, że będzie to bez-
pieczne, ale konkretne anali-
zy wpływu na środowisko będą 

dokonywane dopiero, gdy spra-
wa budowy wiatraków nabierze 
rozpędu. 

Chcąc w ogóle myśleć o tego 
typu instalacjach, konieczne by-
łoby wprowadzenie zmian do 
miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego. Plan, 
ani przy Targowej, ani przy 
Wiejskiej, nie przewiduje, jak  
na razie, możliwości umieszcze-
nia tego typu instalacji.

Szacuje się, że załatwianie 
wszystkich formalności, czy 
związanych ze zmianami miej-
scowego planu, czy też uzyska-
niem niezbędnych opinii Re-
gionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska, może potrwać od 3 
do 5 lat. 

Persepktywa budowy turbin 
jest więc dość odległa i dlatego 
dyskusję na ten temat na posie-
dzeniu komisji przerwano. Pew-
ne jest jednak, że za jakiś czas 
radni do tej sprawy będą musieli 
powrócić.  kl

Dmosin�|�eugeniusza�superę�poparła�cała�izba�rolnicza

Wniosek o pomoc dla hodowców
Jak na ostatniej sesji Rady 

Gminy Dmosin, 12 grudnia, po-
informował Eugeniusz Supera, 
niedawno wybrany powiatowy 
radny oraz wiceprzewodniczą-
cy Rady Powiatu Brzezińskiego 
oraz członek Izby Rolniczej, zło-
żył on wniosek do zarządu tejże 
organizacji, a także ministra rol-
nictwa i rozwoju wsi o dofinan-
sowanie rolników prowadzących 
produkcję inną niż sadowniczą. 

Wniosek trafił pod obrady 
Walnego Zgromadzenia Izby 
Rolniczej Województwa Łódz-
kiego, które obradowało 5 grud-
nia i którego Supera był rów-
nież delegatem. Wniosek został 
przyjęty jako stanowisko całego 
Walnego Zgromadzenia ukie-
runkowanego przede wszystkim  
na ratowanie sytuacji na rynku 
trzody chlewnej. Zarówno Eu-

geniusz Supera, jak i inni ob-
radujący na początku grudnia 
członkowie łódzkiej Izby Rolni-
czej zwrócili uwagę na znaczny 
spadek cen żywca wieprzowego, 
wynoszący nawet 30%. Taka sy-
tuacja powoduje, że rolnicy nie 
osiągają zysków adekwatnych do 
ponoszonych kosztów produkcji.

– Sytuacja staje się dramatycz-
na. Embargo dotknęło nie tylko 
sadowników, którzy otrzymali  
z tego tytułu dopłatę do 1 ha. Sy-
tuacja jest ciężka też w innych 
branżach rolnictwa, a chyba naj-
gorzej jest u hodowców trzody 
chlewnej. Wielu z nich jest obcią-
żonych kredytami na unowocze-
śnienie swoich gospodarstw, przy 
czym w biznesplanach zakłada-
no ceny żywca sprzed embarga. 
Dziś grozi im widmo bankructwa 
– mówił Eugeniusz Supera. 

Informacja o staraniach Izby 
Rolniczej w kwestii pomocy ho-
dowcom spotkała się z całkowi-
ta aprobatą dmosińskich radnych. 
W oficjalnych wypowiedziach 
poparli je Stanisław Kowalik oraz 
Mirosław Dratkiewicz. 

Kowalik podkreślił, że jego 
zdaniem nikt z rządzących elit 
nie przewidział reperkusji, jakie 
dla polskiego rolnictwa pocią-
gnie za sobą poparcie dla Ukra-
iny, a teraz z problemem dużej 
podaży mięsa na unijnym ryn-
ku, będącej efektem rosyjskiego 
embarga, rolnicy zostali sami. 
O tym, że faktycznie jest źle, 
na przykładzie sytuacji gospo-
darstw z dmosińskiego rejonu 
mówiła radna Dratkiewicz. 

– Bardzo dziękuję za ten wnio-
sek, bo to co dzieje się teraz  
w hodowli trzody chlewnej jest 

po prostu straszne. Cena 3,5-3,60 
zł za kilogram podstawy, to rzecz 
niedopuszczalna. Tylko z różni-
cy ceny ponosimy stratę 200 zł 
na sztuce, co oznacza, że na rzu-
cie 200 sztuk tracimy bagatela 40 
tys. zł – mówiła radna Dratkie-
wicz. Podkreśliła ona również, 
że mimo znacznego spadku cen 
skupu żywca, mięso i wyroby 
mięsne w handlu detalicznym nie 
tanieją.  ljs

Radny powiatowy eugeniusz 
Supera�będzie�teraz�częstym�
gościem�na�dmosińskich�sesjach.
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Powiat zgierski�|�Budżet�2015

Rok pod znakiem 
inwestycji w drogi 
Rady Powiatu Zgierskiego 
na swym posiedzeniu,  
22 grudnia, przyjęła  
budżet na 2015 rok.

Prognozowane dochody mają 
wynieść ponad 114,43 mln 
zł, podczas gdy wydatki ok.  
111 mln. 128 tys. zł. Będzie to 
jeden z mocniejszych budże-
tów, z jakimi powiat zgierski 
dysponował w ostatnich latach. 
Nadwyżka, która ma osiągnąć 
wysokość 3,3 mln zł, zostanie 
w całości, tak jak poprzednio, 
przeznaczona na spłatę zacią-
gniętych kredytów. 

Dużo w stosunku do lat po-
przednich, bo ponad 6 mln zł, 
powiat planuje wydać na tego-
roczne inwestycje. Najwięcej  
na drogi, a konkretnie „schety-
nówki”, czyli drogi remontowane 
z dofinansowaniem Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lo-
kalnych. Na pokrycie kosztów in-

westycji złożą się również gmin-
ne samorządy. 

Jak już wcześniej pisaliśmy, 
wśród powiatowych inwestycji 
znalazły się: blisko 10-kilometro-
wy odcinek dróg na terenie mia-
sta i gminy Głowno, który będzie 
kosztował powiat blisko 2,7 mln 
zł, a także dwie pozostałe inwe-
stycje drogowe w gminie Stry-
ków, za ok. 2,5 mln zł. Wśród 
droższych inwestycji, jakie znala-
zły się w załączniku do tegorocz-
nego budżetu powiatu, są m.in. 
termomodernizacja Zespołu 
Szkół Zawodowych w Aleksan-
drowie Łódzkim – 307 tys. zł, do-
tacja na czwarty etap budowy ka-
nalizacji sanitarnej w Swędowie 
– 200 tys. zł, zakup samochodu 
osobowego dla starostwa – 100 
tys. zł, zakup agregatu prądo-
twórczego, również dla starostwa 
– 100 tys. zł oraz zakup serwera 
z oprogramowaniem na potrzeby 
starostwa – 40 tys. zł.  ljs

Stryków�|�urząd�woli�Pocztę�Polską

Dziesiątki tysięcy listów 
za setki tysięcy złotych 

Gmina Stryków z roku na rok 
płaci coraz więcej za dostarcza-
nie urzędowych listów i prze-
syłek. W budżecie 2015 na ten 
cel zarezerwowano 175 tys. zł.  
W poprzednim roku wykorzy-
stano ok. 150 tys. zł. Przetarg, 
na który zgłasza się tylko Pocz-
ta Polska, również w tym roku 
zakończył się wyższą niż po-
przednio kwotą. Poczta wyli-
czyła wartość zamówionych  
w przetargu usług na 163.991 zł, 
co jest kwotą o 30 tys. zł wyż-
szą niż rok wcześniej, a w prak-
tyce – jeśli zajdzie taka potrzeba 
– gmina może wydać na usługi 
pocztowe jeszcze więcej. Ilość 
poszczególnego rodzaju usług 
na potrzeby przetargu określana 
jest szacunkowo, na podstawie 
danych z lat ubiegłych. 

Urzędowa koresponden-
cja idzie w dziesiątki tysięcy, 
na co wpływ ma również m.in. 
ilość upomnień wystawianych  

w związku z odpłatnością za od-
pady komunalne. Tylko w ubie-
głym roku UM-G Stryków wy-
słał m.in. 20 tysięcy listów 
poleconych, 3,5 tysiąca listów 
zwykłych, 800 listów prioryteto-
wych, 200 listów priorytetowych 
poleconych i zażądał 22 tysięcy 
zwrotnych potwierdzeń. 

Mimo coraz większych kosz-
tów, gmina Stryków nie ma za-
miaru rezygnować z usług Pocz-
ty Polskiej na rzecz zatrudnienia 
gońców, co mogłoby okazać 
się tańsze. Od rozwiązania tego  
w Strykowie odstąpiono wiele 
lat temu. Jak dowiedzieliśmy się 
w UM-G Stryków, poczta jest 
lepszym gwarantem wykonania 
usługi w takiej formie, jaka jest 
rzeczywiście wymagana. Urząd 
chce mieć m.in. pewność tego, 
że w terminie docierać będą do 
niego potwierdzenia otrzymania 
korespondencji, a z tym był naj-
większy problem.  ljs 
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Stryków�|�Budżet�2015�

Rekordowy budżet i obawy 
przed wielkim niewypałem

dokończenie ze str. 1

Mam nadzieję, że uda nam się 
wykonać te dwa projekty, tym 
bardziej, że mają one dofinanso-
wanie 50% z budżetu państwa,  
a po drugie przy tak dużych pro-
jektach udaje się uzyskać ko-
rzystne rozstrzygnięcia przetar-
gowe, jeśli ogłosimy je zaraz na 
początku roku – mówi burmistrz 
Jankowski. 

Pozostałe planowane inwesty-
cje dotyczą m.in. budownictwa, 
kanalizacji, wodociągów oraz po-
mniejszych przedsięwzięć – ma-
łych lokalnych rozwiązań, któ-
rych umieszczenie w budżecie 
było wynikiem uchwał podjętych 
przez samych mieszkańców na 
zebraniach sołectw i dzielnic. 

Deficyt budżetowy, czyli pla-
nowane wydatki nieznajdujące 
pokrycia w planowanych docho-
dach, ma wynieść 6,5 mln zł. Na 
spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań w budżecie 2015 za-
pisano 2,2 mln zł. 

Nowy dom kultury 
wzbudza emocje
Debatę budżetową zdomino-

wał temat pieniędzy przeznaczo-
nych na opracowanie projektu 
budowy nowego Domu Kultury, 
czyli 180 tys. zł z wydatków ma-
jątkowych. O ile na poprzedza-
jącej sesję komisji budżetu przy-
czynkiem do dyskusji stała się 
sama lokalizacja nowego obiek-
tu, na którą póki co typowane jest 
miejsce obecnego Domu Kultu-
ry, o tyle na sesji wywołujący te-
mat radny Andrzej Pożarlik sta-
nął od razu w obronie utrzymania 
w budżecie pozycji pod nazwą: 
opracowanie dokumentacji domu 
kultury. Radny zaproponował, że 
jeśli już lokalizacja w centrum 
miasta wydaje się niektórym rad-
nym nielogiczna, to gmina po-
winna dać szansę wypowiedzi na 
ten temat wszystkim mieszkań-
com, wykorzystując do tego swo-
ja stronę internetową. Andrzej 
Pożarlik podkreślił, że w jego 
mniemaniu podnoszony przez 
niektórych radnych (Bogdana 
Walczaka – przyp. red) brak do-
statecznej liczby miejsc parkingo-
wych przy nowym domu kultury 
w centrum nie może blokować 
realizacji takiego zamysłu. Po-
żarlik zauważył, że łódzkie teatry 
też nie mają swoich parkingów, 
czym ściągnął na siebie natych-
miastową krytykę zarówno ze 
strony radnego Andrzeja Janecz-
ko, jak i samego niezadowolone-
go z ilości miejsc parkingowych 
– Bogdana Walczaka, którzy to 
obydwaj wytknęli mu nieznajo-
mość historii powstawania łódz-
kich teatrów. – Łódzkie teatry 
powstawały tam, gdzie mogły, 
najczęściej tam, gdzie były wolne 
kamienice. My teraz mamy zu-

pełnie inną rzeczywistość, zupeł-
nie inne możliwości. W sprawę 
powinien zostać zaangażowany 
naczelny architekt miasta, któ-
ry wypowie się w kwestii moż-
liwych lokalizacji, bo oglądanie 
domów kultury po innych miej-
scowościach mija się z celem. 
Konsultacje w internecie? Rów-
nie dobrze Sejm mógłby zwró-
cić się do narodu o wypowiedź  
w sprawach, nad którymi proce-
duje. Skuteczność byłaby podob-
na – uważa Andrzej Janeczko. 

Z kolei Bogdan Walczak po-
wtórzył z jeszcze większą sta-
nowczością to, o czym mówił 
podczas komisji budżetu. – Bu-
dowanie nowego Domu Kultu-
ry na miejscu starego może oka-
zać się wielkim niewypałem. 
Jak chcecie na tych paruset me-
trach budować coś na miarę XXI 
wieku? – pytał Walczak. Swój 
udział w dyskusji, podobnie jak 
poprzednio, zaznaczył również 
radny Krzysztof Bandurowicz, 
który nadal uważa, że pośpiech 
w kwestii budowy domu kultu-
ry nie jest wskazany, a w przeko-

naniu takim utwierdzają go roz-
mowy z ludźmi. – Przepytałem 
kilkadziesiąt osób o to, co sądzą 
na temat lokalizacji w centrum. 
Tylko jedna poparła ten pomysł, 
reszta mówiła, że jest on zły – 
przytaczał Bandurowicz. 

Radny, podobnie jak na komi-
sji, pokusił się o zaproponowa-
nie innych lokalizacji, z tym, że 
na sesji wachlarz jego pomysłów 
był już szerszy: ul. Sowińskie-
go, róg ul. Targowej i Wczaso-
wej (przekazany już pod budo-
wę TBS), boisko przy SP 1, ul. 
Ozorkowska, w końcu tyły os. 
Kopernika. 

Swój pogląd na temat zasad-
ności utrzymania w budżecie 
roku 2015 pieniędzy na projekt 
domu kultury oficjalnie wyra-
zili też radni: Anna Ślęzak, Łu-
kasz Orłowski oraz Damian 
Drzewiecki. O ile niekoniecz-
nie wypowiedzi łączył wspólny 
mianownik w postaci lokalizacji 
obiektu, to byli zgodni, że gmina 
powinna przelać swoje marzenia 
na deskę kreślarską w przyszłym 
roku, nie odkładając tej spra-
wy na potem. Za utrzymaniem 
mimo wszystko pieniędzy w 
przyszłorocznym budżecie osta-
tecznie opowiedział się również 
radny Andrzej Janeczko.

 Finalnie 180 tys. zł nie zostało 
ani wykreślone z budżetu 2015, 
ani też nie zmieniono przezna-
czenia tych pieniędzy. 

Burmistrz Andrzej Jankowski 
zapowiada, że temat lokalizacji  
i koncepcji nowego domu kultury 
wróci już niebawem na posiedze-
nie komisji oświaty.  ljs

reklama
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Głosowanie nad budżetem 2015.�Na�pierwszym�planie�radna�anna�
Ślęzak,�za�nią�radni�Damian�Drzewiecki�i�Dariusz�Dziewulski�oraz�radna�
marzena�skwarko.�
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Głowno�|�Posiedzenie�komisji�i�sesja�rady�miejskiej

Tereny inwestycyjne  
największą szansą od lat
22 grudnia na połączonym 
posiedzeniu Komisji 
Gospodarki i Budżetu oraz 
Komisji Oświaty, Zdrowia 
i Kultury radni Rady 
Miejskiej w Głownie po raz 
pierwszy w nowej kadencji 
pochylili się nad projektem 
budżetu miasta na 2015 rok 
oraz wieloletniej prognozy 
finansowej  
na lata 2015-2025.

Konkluzja radnych jest jasna: 
najważniejszym zadaniem na 
najbliższe lata jest pełne wyko-
rzystanie terenów inwestycyj-
nych „na wyjeździe na Łowicz”. 

W 2014 roku przeprowadzo-
no zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzen-
nego terenu o powierzchni oko-
ło 70 ha w rejonie ulic: Górnej, 
Sowińskiego, Ostrołęckiej i dro-
gi krajowej nr 14, dzięki którym  
z terenów przede wszystkim rol-
niczych możliwe stało się prze-
znaczenie ich pod inwestycje. 

Na niebagatelną wagę tych 
terenów zwrócił uwagę radny 
Krzysztof Parol, który najpierw 
wyraził też opinię o planowanej 
polityce finansowej miasta (wię-
cej o założeniach budżetu pisali-
śmy kilka tygodni temu), nazy-
wając ją bardzo racjonalną. 

Krzysztof Parol zwrócił obec-
nym uwagę na fakt, że to wła-
śnie nowe tereny inwestycyj-
ne powinny być priorytetem  
w działaniach na najbliższe lata, 
a zarazem jedyną szansą na po-
zyskanie dla miasta dużych pie-
niędzy. – Przyłożę rękę (w gło-
sowaniu – przyp. red.) do każdej 
sensownej inwestycji, która przy-
sporzy miastu dochodów – za-
pewnił. 

Burmistrz Grzegorz Janeczek 
także zwracał uwagę na wagę te-
renów inwestycyjnych. – To je-
dyne takie tereny inwestycyjne 
w mieście – podkreślał. – Jeśli 
prześpimy tę szansę, to niedługo 
nie będzie z czego brać. Teraz 
jeszcze są pieniądze europejskie, 
ale później już ich nie będzie. 
Musimy patrzeć strategicznie. 
Musimy podjąć wspólnie działa-
nia, żeby to wszystko dobrze za-
funkcjonowało.

Burmistrz, wspominając  
o wspólnym działaniu, miał na 
myśli m.in. poparcie rady dla 

zaplanowanej inwestycji pole-
gającej na uzbrojeniu nowych 
terenów w infrastrukturę wod-
no-kanalizacyjną czy też w kwe-
stii porozumienia samorządu  
z właścicielami tych terenów ce-
lem wspólnego ich zaoferowania 
potencjalnym inwestorom. Od-
dzielne, prywatne działki są dłu-
gie, wąskie i trudne do wykorzy-
stania gospodarczo. Celem jest 
zatem wypracowanie wspólne-
go rozwiązania, które zarówno 
właścicielom działek, jak i mia-
stu przyniesie zainteresowanie 
inwestorów, a w perspektywie – 
wymierne korzyści. 

Krzysztof Parol zaznaczał  
w swojej kolejnej wypowiedzi, 
że miasto powinno zainwesto-
wać w dobre przygotowanie te-
renów jeszcze przed przybyciem 
inwestorów. Warto tu dodać, że 
w projekcie budżetu na ten rok 
zapisane jest 80 tys. zł na uzbro-
jenie terenów inwestycyjnych.

Na koniec Krzysztof Parol 
wyraził też opinię, aby na no-
wych terenach „nie rozdrabniać 
się” na małe inicjatywy, tyl-
ko przeznaczać je na naprawdę 
duże inwestycje.

O co jeszcze pytali 
radni
Radni pytali też o inne sprawy 

związane z budżetem na 2015 
rok. Wojciecha Baleję martwi-
ła zbyt mała kwota przeznaczo-
na w projekcie budżetu na dro-
gi, czyli 600 tys. zł na planowany 
już od dawna remont ul. Złotej  
i 700 tys. zł na utrzymanie dróg. 

Grzegorz Janeczek odpowie-
dział, że wraz ze swoimi pra-
cownikami poszukuje środków 
na drogi wszędzie, gdzie to tylko 

możliwe, ale i tak miasto ma za 
mało pieniędzy, aby na wszystko 
w tym zakresie wystarczyło. Do-
dał również, iż na bieżące utrzy-
manie dróg przeznaczona kwota 
jest i tak o 100 tys. zł większa niż 
rok temu. 

Grzegorza Szkupa intereso-
wały dwie planowane inwesty-
cje, czyli właśnie budowa i re-
mont ul. Złotej oraz dokończenie 
budowy boiska wielofunkcyjne-
go przy Szkole Podstawowej  
nr 1. Radny pytał burmistrza, czy 
przeznaczone na ten cel kwo-
ty, tj. odpowiednio, 600 tys. zł  
i 339 tys. zł, wystarczą. Grze-
gorz Janeczek odpowiedział, iż 
te powinny wystarczyć. 

Budżet uchwalony
Ostatecznie na sesji w Sylwe-

stra Rada Miejska przyjęła budżet 
miasta na 2015 rok w kształcie za-
proponowanym przez burmistrza 
Grzegorza Janeczka oraz jego 
współpracowników. Projekt, przy 
14 radnych obecnych w momen-
cie głosowania, poparło 12 z nich. 
Nikt nie był przeciwny. Od gło-
su wstrzymali się jedynie Prze-
mysław Kobacki oraz Sławomir 
Stopczyński.

Na sesji nie obyło się bez suge-
stii pewnych zmian oraz zapew-
nień, iż budżet będzie się na bie-
żąco zmieniał wraz z upływem 
roku. Do dyskusji na temat pro-
jektu włączyli się też mieszkańcy 
ul. Traugutta, Zapolskiej, Ordona  
i Nałkowskiej, którzy chcieliby, 
aby doprowadzić do stanu uży-
walności ich drogi.

Więcej o dyskusji na temat te-
gorocznego budżetu napisze-
my w kolejnym wydaniu Wieści,  
8 stycznia.  kl

Będziemy�zachęcali�
mieszkańców�
gminy�stryków�do�
meldowania�się�tych,�
którzy�mieszkają�tutaj�
na�stałe.

KrótKO O PrOJeKcie Budżetu

Projekt�budżetu�na�2015�rok�
zakłada�nadwyżkę�budżetową.�
Przewidywane�dochody�
wynoszą�34.957.784,51�zł,�zaś�
wydatki�33.930.218,61�zł.�
inwestycje,�jakie�przewidują�
władze�miasta,�to�budowa�
stacji�obsługi�tankowania�
transportu�zbiorowego�
oraz�zakup�nowych�
autobusów�zasilanych�
hybrydowo�–�i�etap�(90.000�
zł),�termomodernizacja�
miejskiego�Przedszkola�nr�1�
i�szkoły�Podstawowej�nr�2�–�i�

etap�(80.000�zł),�wykonanie�
dokumentacji�projektowej�
i�rozbudowa�oświetlenia�
ulicznego�na�terenie�miasta�
–�i�etap�(100.000�zł).�są�to�
także:�uzbrojenie�terenów�pod�
inwestycje�–�i�etap�(80.000�zł),�
remont�odcinka�ul.�Złotej�od�
ul.�kilińskiego�do�mostu�na�
Brzuśni�(600.000�zł),�budowa�
kanalizacji�sanitarnej�w�ul.�
monte�Cassino�(50.000�zł)�
oraz�dokończenie�budowy�
boiska�wielofunkcyjnego�przy�
szkole�Podstawowej�nr�1.�kl
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Głowno�|�stowarzyszenie�rodzin�katolickich

Ludzie odpowiedzieli na prośbę
Na dzień przed Wigilią, 
23 grudnia, w stołówce 
społecznej głowieńskiego 
koła Stowarzyszenia Rodzin 
Katolickich przy parafii  
św. Jakuba Apostoła 
osobom znajdującym się  
w ciężkiej sytuacji 
materialnej rozdawano 
paczki z żywnością. 

Paczki były tym razem skrom-
niejsze niż przed rokiem, bo 
nie zawierały produktów, które 
wcześniej przekazywał stołów-
ce Caritas. Pomoc żywnościowa 
z tego źródła ukierunkowana jest 
teraz na pogrążoną w konflikcie 
Ukrainę, o czym pisaliśmy już 
na łamach „Wieści”. Wiedząc  
o tym, stowarzyszenie zwróci-
ło się o wsparcie do mieszkań-
ców miasta, a apele o przynosze-
nie odzieży zimowej i żywności 
powtarzano m.in. podczas mszy 
świętych. – Wiele osób odpowie-
działo. Indywidualnie przynosi-
li artykuły spożywcze, zwłasz-
cza słodycze. Ktoś przyniósł 
kilka czekolad, ktoś płatki śnia-
daniowe czy ciastka. Od spon-

sorów otrzymaliśmy ciasta, jabł-
ka, mandarynki, jaja. Słodycze, 
oprócz ciast, dokładaliśmy do pa-
czek przeznaczonych dla rodzin  
z dziećmi. Każdy natomiast do-
stał po kawałku ciasta – opo-
wiada prezes parafialnego Koła 
SRK, Mieczysław Dylik. 

Przygotowaniem paczek 22 
grudnia zajmowały się dwie pa-
nie z kuchni oraz intendentka 
Monika Kotecka-Berent. Przy-
gotowały w sumie 112 paczek,  
w tym 50 pojedynczych (dla 
osób gospodarujących samot-
nie) o wartości 21,66 zł każda, 
35 podwójnych o wartości 26,54 
zł każda i 27 rodzinnych, o war-
tości 35,84 zł każda. We wszyst-
kich paczkach znalazły się pro-
dukty takie jak: chleb, ciasto, 
margaryna, jaja, szynka i kieł-
basa, z tym, że ilość jaj, szynki 
i kiełbasy była różna w różnych 
rodzajach paczek. Do każdej do-
dawano też kilogram jabłek, a do 
rodzinnych – mandarynki i sło-
dycze z darów.

Nie wszyscy adresaci przed-
świątecznych paczek są stały-
mi klientami stołówki. Niektórzy 
proszą tylko o takie okazjonalne 

wsparcie i zazwyczaj otrzymują 
je, po zaopiniowaniu ich podania 
przez MOPS. Z pomocy żyw-
nościowej korzysta też 11 osób 

obłożnie chorych, którym gorą-
cą zupę ze stołówki oraz paczki  
na święta noszą do domów opie-
kunki.  ewr 

Glowno�|�stowarzyszenie�„Prodesse”�zaprasza

Z myślą o dzieciach niepełnosprawnych
Glowieńskie Stowarzyszenie 
Wspierania Dobrej Praktyki 
Pedagogicznej „Prodesse” 
w styczniu 2015 roku 
rozpoczyna realizację 
projektu współfinansowanego 
przez Państwowy 
Fundusz Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych 
(PFRON) pod nazwą 
„Wielospecjalistyczne  
wsparcie terapeutyczne dla 
dzieci niepełnosprawnych”.

Celem projektu jest wspiera-
nie dzieci niepełnosprawnych  
w nabywaniu i rozwijaniu umie-
jętności niezbędnych do sa-
modzielnego funkcjonowania. 
Objęcie dziecka niepełnospraw-
nego wsparciem terapeutycz-
nym w jak najwcześniejszym 
okresie życia jest warunkiem 
uzyskania dobrych rezultatów  
w rehabilitacji. 

– Idealnym rozwiązaniem jest 
organizowanie takiej pomocy  

w pobliżu miejsca zamieszka-
nia, aby rodzice nie musieli po-
święcać wielu godzin i narażać 
się na koszty dojazdów. Dlatego 
w roku 2015 takim wsparciem 
zamierzamy objąć 16 dzieci  
z Głowna i sąsiednich gmin. Wa-
runkiem udziału w programie 
jest posiadanie aktualnego orze-
czenia o niepełnosprawności  
i skierowania na zajęcia od leka-
rza specjalisty. W naszej ofercie 
znajdą się indywidualne zajęcia 
z zakresu terapii logopedycznej, 
pedagogicznej i psychologicz-
nej, a także integracji sensorycz-
nej i rehabilitacji ruchowej – in-
formuje szefowa stowarzyszenia 
Aleksandra Ogłoza. 

Dzieci powyżej 2 roku życia 
będą mogły brać udział w zaję-
ciach grupowych w formie lo-
gorytmiki lub dogoterapii. Za-
jęcia przeznaczone są dla dzieci 
do 10 roku życia. Najbliżsi nie-
pełnosprawnego dziecka otrzy-
mają w ramach projektu wsparcie 
w postaci w postaci rad i wska-

zówek specjalistów, dotyczących 
domowej rehabilitacji. – Wiemy, 
że w proces pomocy dziecku naj-
częściej włącza się cała rodzina. 
Uważamy też, że to rodzina: ro-
dzice, dziadkowie, rodzeństwo, 
również dalsi krewni i przyjacie-
le, są najważniejszymi i najsku-
teczniejszymi terapeutami, dla-
tego nasi specjaliści zaplanowali 
pomoc w opracowaniu prostych 
ćwiczeń i zabaw wspierających 
rozwój psychofizyczny dziecka, 
do wykonywania w domu – do-
daje Aleksandra Ogłoza. 

Wszystkie zajęcia będą odby-
wały się w budynku Niepublicz-
nego Przedszkola Integracyjnego 
„Osinkowo” przy ul. Sikorskiego 
42 w Głownie, a godziny będą 
indywidualnie dostosowane do 
możliwości rodziców. Nabór 
chętnych trwa. Zainteresowani 
mogą kontaktować się z biurem 
stowarzyszenia (42/  717-65-42),  
a więcej informacji znajdą  
na stronie internetowej www.pro-
desse.org.  ewr

Bratoszewice�|�Zs�Nr�2

Uszyli sześdziesiąt poduszek
60 poduszek, koce, 
sucha karma dla psów 
i kotków, odżywki dla 
szczeniaków oraz maskotki 
– to wszystko przekazali 
schronisku dla zwierząt 
w Głownie uczniowie ZS 
Nr 2 w Bratoszewicach. 
18 grudnia w szkole 
zakończyła się już dwunasta 
akcja ,,Poduszeczka dla 
pieseczka’’. 

W przewiezieniu darów 
przygotowanych dla schroni-
ska pomogło OSP Bratoszewi-
ce. Wraz z druhami Witoldem 
Śliwkiewiczem i Sławomirem 
Pelskim oraz druhną Aleksan-
drą Pelską – uczennicą klasy III 
b oraz Anną Burtką – uczen-
nicą klasy III b, a także koor-
dynatorką akcji, nauczycielką 
Barbarą Antczak-Sadowską, 
do schroniska pojechała ca-
łość uszytych i przynoszonych 

przez uczniów darów, w tym 
maskotki podarowane przez 
dziewczęta z klasy IV: Olę, 
Lidkę i Amelkę. 

Za okazane już kolejny raz 
zainteresowanie i hojność brato-

szewiczanom osobiście podzię-
kowała prezes stowarzyszenia 
Arkadia Zofia Barańska, któ-
ra później oprowadziła ich po 
schronisku, będącym azylem 
dla 60 psów i 20 kotów.  ljs

Stryków |�w�wigilijny�czas

Życzenia i kolędy
Końcówka ubiegłego 
tygodnia upłynęła  
w Strykowie m.in. pod 
znakiem uroczystości,  
na których przedstawiciele 
różnych środowisk 
przełamali się opłatkiem.

18 grudnia najpierw odby-
ła się wigilia samorządowców. 
W Urzędzie Miejskim spotkali 
się: przedstawiciele władz mia-
sta i gminy, dyrektorzy szkół  
i kierownicy innych jednostek or-
ganizacyjnych oraz księża oby-
dwu strykowskich parafii. Świą-
teczne życzenia złożył wszystkim 

burmistrz Andrzej Jankowski. 
Kolędy zagrały dzieci ze Szko-
ły Podstawowej w Niesułkowie, 
pod opieką nauczycielki Bożeny 
Urquidi. Po wzajemnych życze-
niach i opłatku wszyscy zasiedli 
do stołu zastawionego przez Ze-
spół Szkół Nr 1 w Bratoszewi-
cach. 

Nieco później tego samego 
dnia przy wigilijnym stole spo-
tkali się mieszkańcy Strykowa 
dotknięci biedą i samotnością. 
Wigilia ta tradycyjnie już odby-
ła się w Domu Kultury i wzięło  
w niej udział ponad 70 osób. 
Świąteczne życzenia złożyli 
wszystkim burmistrz Andrzej Jan-
kowski, przewodnicząca Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych Anna Ślęzak 
oraz proboszcz parafii rzymsko-
-katolickiej św. Marcina ks. Ka-
rol Andrzejczak. 

Po opłatku, kiedy wszyscy za-
siedli do stołu od lat zastawia-
nego przez strykowski Bar Ku-
buś, na scenie w świątecznym 
repertuarze wystąpił utalento-
wany strykowianin Piotr Brzóz-
ka. Na koniec każdy z uczestni-
ków spotkania otrzymał paczkę 
żywnościową. Wigilię miesz-
kańców poprowadził Włodzi-
mierz Grochocki. Spotkanie 
sfinansowała Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Al-
koholowych.  ljs

uczniowie z SP Niesułków, dyrygowani�przez�Bożenę�urquidi,�śwpiewają�kolędy�w�trakcie�spotkania��
w�urzędzie�miejskim.�
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Pieniądze |�Burmistrz�zarabia�dużo,�ale�niektórzy�wójtowie�mu�nie�ustępują

Ile płacimy wójtom i burmistrzom
– wiele danych może zaskakiwać
Wybory jak i pierwsze sesje rad miejskich i gmin 
już za nami. Rozpoczęcie nowej kadencji wiąże się 
z koniecznością ustalenia przez radnych wysokości 
wynagrodzenia dla burmistrzów i wójtów. Tak też już 
w większości się stało w naszej okolicy.

Postanowiliśmy na początku 
nowej kadencji samorządu przyj-
rzeć się wynagrodzeniu, które 
trafi ać będzie do kieszeni wło-
darzy gmin i miast naszego re-
jonu. Pod uwagę wzięliśmy mia-
sta i gminy, w których ukazuje się 
Nowy Łowiczanin oraz Wieści 
z Głowna i Strykowa. Obok tek-
stu zamieściliśmy tabele, w któ-
rych znajdują się informacje do-
tyczące ilości mieszkańców 
– zgodnie z danymi GUS za-
mieszczonymi w roczniku demo-
grafi cznym, wysokości wynagro-
dzenia wójta (burmistrza), jak też 
wysokość wynagrodzenia przeli-
czona na mieszkańca gminy oraz 
kwota rocznego wynagrodzenia 
zawartego w oświadczeniu ma-
jątkowym. Dane te zostały też 
zilustrowane odpowiednimi wy-
kresami.

Przypomnijmy, że zgodnie 
z zapisami Ustawy o pracow-
nikach samorządowych, wyso-
kość wynagrodzenia zasadni-
czego dla wójtów i burmistrzów 
miast, które mają od 15 tys. do 
100 tys. mieszkańców, musi być 
ustalona w granicach od 4500 zł 
do 6.000 zł. Dodatkowo powin-
na być ustalona wysokość dodat-
ku funkcyjnego, która w ustawie 
określona została na poziomie 
od 0 zł do 2.100 zł, a także do-
datek specjalny ustalony na po-
ziomie 20-40% łącznej wysoko-
ści wynagrodzenia zasadniczego 
i dodatku funkcyjnego. Do wy-
nagrodzenia dochodzi również 
wysługa za lata pracy, maksy-
malnie 7 %.

Najniższe wynagrodzenie dla 
wójtów, burmistrzów w tej kate-
gorii gmin i miast wynosić może 
5.670 zł.

W powiecie łowickim wśród 
samorządowców najwyższe wy-
nagrodzenie ma burmistrz Ło-
wicza Krzysztof Kaliński. Mie-
sięcznie zarobi on 12.308 zł 
(brutto). Zostało ono utrzyma-
ne na tym samym poziomie co 
przez ostatnie dwa lata minionej 
kadencji. W 2013 roku burmistrz 
zarobił też łącznie najwięcej, 
bo przeszło 163 tys. zł. Zazna-
czyć należy, że burmistrz zarzą-
dza miastem, które liczy przeszło 
29 tys. osób. Można przeliczyć, 
że każdy z mieszkańców Łowi-
cza miesięcznie płaci mu za wy-
konywaną przez niego pracę 43 
grosze.

Nie tylko burmistrz Kaliński 
będzie otrzymywał miesięcznie 
ponad 12 tys. zł. Podobną kwo-
tę, bo tylko o 8 zł niższą zaro-
bi prezydent liczącego 45.657 
mieszkańców Kutna Zbigniew 
Burzyński, Andrzej Jankowski, 
burmistrz liczącej 8.838 miesz-
kańców gminy i miasta Stryków 
dostanie 12.100 zł, tyle samo za-
robi też Krzysztof Kołach, wójt 
liczącej zaledwie 5.749 gminy 
Bedlno.

W gminach powiatu łowickie-
go wójtem, który otrzymywać 
będzie najwyższe miesięcznie 
wynagrodzenie będzie Andrzej 
Barylski (gm. Łowicz), decy-
zją nowych radnych – 11.260 zł, 
przed podwyżką było to 10.760 zł.
Po nim najbardziej doceniony 
za swoją pracę jest Andrzej We-
rle (gm. Nieborów) – 10.099 zł,
któremu utrzymano wysokość 
wynagrodzenia z poprzedniej 
kadencji. Obie gminy należą do 
najbardziej licznych i kolejno 

mają mieszkańców 7.577 i 9.398. 
W powiecie łowickim pozostali
wójtowie zarabiają poniżej 10 tys.
zł. Warto zauważyć, że wójt gmi-
ny Chąśno Dariusz Reczulski
zrezygnował z proponowanej
przez radnych podwyżki, zara-
biać będzie więc tyle co wcze-
śniej, czyli 9.200 zł – ale w prze-
liczeniu na liczbę mieszkańców 
jest to i tak najwięcej w powiecie, 
bo aż 3.07 zł na mieszkańca.

Wśród wójtów w okolicy 
Głowna najwięcej zarabia Danu-
ta Supera – wójt gminy Dmosin. 
Miesięcznie otrzyma ona 11.320. 
Radni gminni przegłosowali dla 
niej podwyżkę po wyborach. 
W poprzedniej kadencji zarabia-
ła 9.990 zł.

Przypomnijmy, że na tere-
nie powiatu łowickiego po wy-

borach pracę rozpoczyna w tym 
roku trzech nowych wójtów. Wy-
sokość wynagrodzenia poka-
zuje, że są nowi i radni z pod-
niesieniem ich uposażenia chcą 
poczekać na efekty ich pracy. 
Agnieszka Wojda, wójt gminy 
Kocierzew Południowy, zaro-
bi miesięcznie 8.640 zł, a były 
komendant łowickiej policji 
Adam Ruta, który został wójtem 
w Łyszkowicach – 8,5 tys. zł. 
Jeszcze mniej zarobi Beata Mia-
zek – wójt gminy Kiernozia – 
7.680 zł. Będzie ona najmniej 
zarabiającym wójtem gminy po-
wiatu łowickiego. 

Sprawdziliśmy, ile przecięt-
ny mieszkaniec miasta i gmi-
ny „zapłaci” miesięcznie swoje-
mu burmistrzowi i wójtowi. I tak 
mieszkaniec gminy Oporów naj-

więcej, bo 3,64 zł, gminy Chąśno – 
3,07 zł – to najwięcej w powie-
cie łowickim, gminy Pacyna – 

2,64 zł, gminy Dmosin – 2,49 zł, 
gminy Bolimów – 2,40 zł, gminy 
Kiernozia – 2, 23 zł. 

PeNSJa tO Nie wSZyStKO
Pracownikom�samorządowym�należą�się�nagrody jubileuszowe,�
których�wysokość�zależy�od�stażu�pracy:
po�20�latach�pracy�–�75%�wynagrodzenia
po�25�latach�pracy�–�100%�wynagrodzenia
po�30�latach�pracy�–�150%�wynagrodzenia
po�35�latach�pracy�–�200�proc.�wynagrodzenia
po�40�latach�pracy�–�300�proc.�wynagrodzenia
po�45�latach�pracy�–�400�proc.�wynagrodzenia
Ponadto�pracownicy�samorządowi�mają�prawo�do�odprawy,�co�reguluje�
ustawa�z�21.11.2008�roku�o�pracownikach�samorządowych.�wysokość�
odprawy�pracownika�samorządowego�zależy�od�stażu�pracy�i�należy�się�
w�związku�z�przejściem�na�emeryturę�lub�w�związku�z�upływem�kadencji:
po�10�latach�–�2-miesięczne�wynagrodzenie
po�15�latach�–�3-miesięczne�wynagrodzenie
po�20�latach�–�6-miesięczne�wynagrodzenie

miasto / wynagrodzenie il. mieszkańców wynagr. na 1 wynagrodzenie
  gmina zł brutto / m-c w 2013 r.  mieszkańca za 2013 rok 

m.�łowicz� 12.308� 29�420� 0,42� 163.120
gm.�Bielawy� 8.688� 5�649� 1,54� 109.652
gm.�Bolimów� 9.700� 4�044� 2,40� 125.175
gm.�Chąśno� 9.200� 2�996� 3,07� 128.368
gm.�Domaniewice� 8.640� 4�644� 1,86� 107.513
gm.�kiernozia� 7.872� 3�524� 2,23� -
gm.�kocierzew� 7.680� 4�399� 1,75� -
gm.�łyszkowice� 8.500� 6�767� 1,26� -
gm.�Nieborów� 10.099� 9�398� 1,07� 132.570
gm.�łowicz� 11.260� 7�577� 1,49� 139.100
gm.�Zduny� 9.665� 5�955� 1,62� 115.734
� � �
m.�Głowno� 9.895� 14�814� 0,67� 140.212
gm.�Dmosin� 11.320� 4�554� 2,49� 131.872
m.-gm.�stryków� 12.100� 8�838� 1,37� 158.440
gm.�Głowno� 9.900� 4�894� 2,02� 130.384
� � � �
gm.�Bedlno� 12.100� 5�749� 2,10� 149.838
gm.�oporów� 9.600� 2�632� 3,65� 100.980
gm.�Pacyna� 9.930� 3�767� 2,64� 130.427
m.�żychlin� 9.920� 12�489� 0,79� 126.784
� � � �
kutno� 12.300� 45�657� 0,27� 159.599
skierniewice� 11.340� 48�634� 0,23� -

tOMaSZ
BartOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Aktualne miesięczne zarobki brutto wójtów i burmistrzów

Aktualne miesięczne zarobki brutto wójtów i burmistrzów w przeliczeniu na 1 mieszkańca gminy

zestawienie wysokości wynagrodzenia wójtów i burmistrzów
oraz liczby mieszkańców w 2013 r. w danych gminach i miastach

źródło:�opracowanie�własne�Nł�na�podstawie�uchwał�przyjętych�przez�rady�miejskie�i�rady�Gmin

źródło:�opracowanie�własne�Nł

źródło:�opracowanie�własne�Nł�na�podstawie�uchwał�rm,�rG�oraz�danych�Gus
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reklama

Łowiczanin Roku 2014�|�maciej�malangiewicz:�człowiek�kilku�fascynacji

Kinem żyje od dziecka,
Łowiczem – odkąd tu trafi ł
Łowiczanin Roku 2014 nie jest łowiczaninem 
z urodzenia, ale od wielu lat należy do ludzi, którzy 
współtworzą oblicze naszego miasta. Pasjonuje się 
fi lmem, kierowane przez niego kino Feniks zdobyło 
w tym roku nagrodę Polskiego Instytutu Sztuki 
Filmowej dla najlepszej placówki w kraju. Napisał 
też, wraz z Jackiem Rutkowskim, i przed kilkoma 
tygodniami wydał, książkę o Łowiczu w latach I 
wojny światowej. O wszystkich swoich fascynacjach: 
kinie, historii i Łowiczu, a także piłce nożnej 
i rowerach, potrafi  barwnie opowiadać. Posłuchajcie.

Urodził się w roku 1968, ale 
nie do tej daty nawiązuje. Stu-
denckie bunty, hipisi, dzieci-
-kwiaty – nie to go określa. Dla 
niego rok 1968 to 23 lata po woj-
nie.– To mnie ukształtowało, hi-
storia – mówi. Tę historię poko-
chał, jest jedną z jego miłości.

Pierwszą jednak jest kino. 
Urodził się w Strykowie. To 
małe nawet dziś miasteczko, 
było wtedy jeszcze mniejsze, 
szare i smutne. Tylko latem, gdy 
wokół było zielono, gdy na po-

dwórkach, z kluczem do miesz-
kania przywieszonym na szyi, 
grało się w kapsle, chciało się 
żyć. Jesienią i zimą było strasz-
nie. Była już telewizja, ale tyl-
ko dwa programy i czarno-bia-
ła. Pierwszą furtką do świata 
kolorów był domowy projektor 
do wyświetlania bajek. Topor-
ny, ciężki Diaskop produkcji 
polskiej, rozgrzewający się tak, 
że można się było oparzyć, ob-
sługiwany był ręcznie, przekrę-
cało się rolką kadr za kadrem, 
w kilkunastu odsłonach opo-
wiadało się całą treść. To roz-
budzało wyobraźnię i było, jak 
to Malangiewicz dziś wspomi-
na, pierwszym własnym, domo-
wym kinem.

Kino Jutrzenka
Drugim oknem na inny świat 

było duże, prawdziwe kino Ju-
trzenka, umiejscowione w bu-
dynku dzisiejszego OKSiR. Kil-
kuletniemu chłopcu wydawało 
się olbrzymie. Chodził do niego 
w niedzielę na zestawy bajek, fa-
scynował go kolor, wielki ekran, 
fotosy w hallu (zapamiętał, że 
były portrety m.in. Stanisława 
Mikulskiego, Paula Newmana 
i Poli Raksy). Nie przeszkadza-

ły drewniane krzesła, dwa piece 
kafl owe, czerwone drzwi do to-
alety, bijący z niej odór chloru. 
– To było moje okno na świat. 
Ktoś wyżej powiedział: „Ty, Ma-
langiewicz, będziesz się intere-
sował fi lmem” – jest przekona-
ny.

Pierwszym fi lmem, który 
w tym kinie obejrzał, była „Bu-
łeczka”, drugim, w tym samym 
roku 1973, „W pustyni i w pusz-
czy” z Moniką Roscą w roli Nel, 

w której od razu się zakochał. 
– To ten fantastycznie zrobiony 

Rok 1972, na dzień przed wigilią Bożego Narodzenia,�mały�maciek�z�babcią�leontyną,�przy�projektorze�do�wyświetlania�bajek.�to�był�jego�pierwszy�
kontakt�z�kinem.

wOJciech 
waliGórSKi

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

wyBOry, Na Które Nie MaMy wPŁywu
maciej�malangiewicz�jest�
synem�włodzimierza,�
kapitana�służby�
Bezpieczeństwa,�który�
w�latach�od�1984�do�stycznia�
1990�był�szefem�sB�
w�rejonowym�urzędzie�
spraw�wewnętrznych�
w�łowiczu.�syn�niechętnie�
o�tym�opowiada,�choć�nie�

zaprzecza.�–�Przez�lata�
wiedziałem�tylko,�że�tata�
pracuje�w�milicji�–�mówi.�
–�to�było�długo�kompletnie�
poza�mną,�wypłynęło�później.�
moje�relacje�z�ojcem�były�
poprawne,�ale�jednak�ja�
byłem�raczej�synem�mamy,�
to�mój�brat�był�z�nim�w�lepszej�
relacji.�

Nie�korzystali�z�tego�tytułu�ze�
specjalnych�profi�tów.�mieli�
syrenkę,�potem�małego�fiata,�
mieszkali�w�bloku.�–�trudno�
mi�ojca�oceniać,�podobno�nie�
był�w�swoim�zaangażowaniu�
złośliwym�człowiekiem�–�
mówi�maciej�malangiewicz.�
–�to�są�wybory,�na�które�ja�
nie�miałem�wpływu.

kino�jutrzenka�
kilkuletniemu�chłopcu�
wydawało�się�
olbrzymie.

Łowiczanin Roku
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film pokazał mi, że istnieje inny 
świat – mówi. Z tych pierwszych 
produkcji pamięta też „Nie ma 
mocnych”, „Hubala”, „Perłę  
w koronie” z fascynującą dla mło-
dego chłopaka sceną erotyczną 
i „Potop” – ale na nim scena wy-
rżnięcia w karczmie kompanów 
Kmicica przez Butrymów tak go 
przeraziła, że na drugą część już 
nie poszedł, wrócił do tego filmu 
dopiero w tym (!) roku, ogląda-
jąc skróconą wersję cyfrową.

Częstym gościem kina stał 
się, odkąd w roku 1978 rodzi-
ce przeprowadzili się do bloków  
w centrum miasta z okolic dwor-
ca kolejowego. Wcześniej już 
strykowską Szkołę Podstawo-
wą nr 2, do której zaczął cho-
dzić, odwiedzała kierowniczka 
kina, Maria Tomczak, z infor-
macjami, co będzie w najbliż-

szym czasie grane oraz zachętą, 
by do kina chodzić. Dzisiejszy 
dyrektor ŁOK wspomina te wi-
zyty jako pierwszy znany mu 
przykład marketingu bezpośred-
niego. Zachęty były skuteczne, 
rodzice coraz częściej puszcza-
li go samego do kina, a odkąd, 
po przeprowadzce do centrum 

miał je 200 metrów od domu, 
stał się w nim stałym bywal-
cem. Fascynacja kinem rozkwi-
tała, pani Tomczak już go znała, 
osobiście zapraszała na wybrane 
pozycje. Zapamiętał, że pewne-
go razu, gdy w blokach nie było 
wody i szedł po nią z bańką, gdy 
przechodził obok Jutrzenki, kie-
rowniczka kina powiedziała mu: 
– Gramy „Godzillę”, wejdź na 
chwilę. Wszedł, na drugi dzień 
nie mógł się oprzeć, by pójść na 
cały seans. 

Wiele czasu spędzał przy ga-
blotach kina, wiedział z wy-
przedzeniem, co będzie grane.  
W piątki, gdy zwykle nowe fil-
my wchodziły na ekran, czekał 
pod kasą. Zdarzało się, że od-
chodził zawiedziony, bo był je-
dynym chętnym, a dla jednego 
projekcji nie zaczynano. Czy-

tał dużo od dzieciństwa, więc  
w bibliotece pochłaniał „Ekran” 
i „Film”. Gdy go bliżej poznała, 
bibliotekarka Krystyna Madej, 
dawała mu stare numery do po-
czytania w domu. Oglądał wte-
dy pasjami filmy katastroficzne, 
jak „Szczęki”, „Płonący wieżo-
wiec” czy „Tragedia Posejdona”, 
w telewizji też już więcej cieka-
wego się działo, były dobre se-
riale kryminalne, jak „Kojak” 
czy „Colombo”. Pasja trwała...

Piłkarskie lata
Drugą pasją młodości Ma-

cieja Malangiewicza stała się  
w roku 1981, gdy miał 13 lat, 
piłka nożna. Nietrudno wska-
zać związek przyczynowo-skut-
kowy: Stryków jest położony 
o rzut kamieniem od Łodzi, a 
te lata były apogeum sukcesów 

wielkiego Widzewa z Bońkiem, 
Tłokińskim, Surlitem, Młynar-
czykiem, Smolarkiem, Wragą. 
To wtedy łodzianie wyelimino-
wali z pucharu UEFA po kolei 
Manchester United i Juventus 
Turyn, to wtedy zdobyli po raz 
pierwszy Mistrzostwo Polski. – 
Wszyscy moi koledzy poszli do 
klubu, ja też – wspomina Ma-
ciej Malangiewicz. Tym klubem  
w Strykowie mogli być oczy-
wiście tylko Zjednoczeni. Grał  
w ich drużynie juniorskiej przez 
7 lat, występując na pozycji sto-
pera, w jednym z sezonów zdo-
bywając z drużyną tytuł mistrza 
województwa. „Wyleczył się” 
z fascynacji piłką dopiero, gdy 
obejrzał „Piłkarski poker” Janu-
sza Zaorskiego. – Nie wierzy-
łem, że tak to może wyglądać 
– mówi dziś. Mimo to w póź-
niejszych latach nadal w piłkę 
grał: od 1993 roku przez 4 se-
zony w Meblomaxie Zielkowi-
ce, który przekształcił się w Dar 
Placencja. Zapał do sportu jako 
takiego pozostał mu do dziś. 

Miłość do Widzewa (bo z klu-
bem się nie sympatyzuje, klub się 
kocha – o czym wie każdy fan, 
bez względu na klubowe barwy) 
miała też pewien wpływ na wy-
bór przez młodego Maćka szko-
ły średniej. Jako jedyny z klasy 
nie poszedł do zawodówki. Wy-
brał czteroletnie Liceum Poli-
graficzne, a ono położone było 
zaledwie 10 minut pieszo od sta-
dionu Widzewa, więc namiętnie 
chodził tam obserwować trenin-
gi ulubionej drużyny, nierzadko 

urywając się ze szkoły. Nie prze-
szkodziło mu to w ukończeniu tej 
placówki, a przez lata nauki miał 
dostęp do drukowanych tam ksią-
żek i okładek płyt, w tym takich 
kultowych wtedy zespołów jak 
Republika, Maanam czy TSA. – 
Byliśmy ważni i dumni – wspo-
mina. Były to dla niego 4 lata cie-
kawych znajomości, bywania na 
rockowych koncertach, fascyna-
cji muzyką reggae. 

Pierwsze spotkanie  
z Łowiczem
Maturę zdał w roku 1997, do 

wojska iść nie chciał nie tylko 
ze względów politycznych, ale 
i dlatego, że widział, co uczyni-
ło ono z wielu jego kolegów: jak 
wracali zastraszeni, stłamszeni, 
a na dodatek rozpici. Przed woj-
skiem chroniły studia. Pomyślał 
o polonistyce na Uniwersytecie 
Łódzkim – ale oblał 2 z 4 zda-
wanych egzaminów. Pojechał na 
poprawki, ale bez przekonania, 
wziął nawet od razu ze sobą ple-
cak, by natychmiast po egzami-
nie pojechać na Mazury. Nie do-
stał się – i wtedy wymyślił, że na 
rok pójdzie do jakiegoś Studium 
Nauczycielskiego, przed woj-
skiem go to uchroni, a przez rok 
się poduczy i spróbuje ponownie 
na polonistykę.

Możliwości były dwie: Zgierz 
albo Łowicz. Nasze miasto wy-
dawało mu się ciekawsze, wi-
dział je kilka razy z okien sa-
mochodu, gdy latem przejeżdżał 
przez nie w drodze na Mazury, 
dokąd jeździli z rodzicami co 
roku. Wybrał więc SN w Łowi-
czu, kierunek nauczania począt-
kowego. I choć szedł tu z prze-
świadczeniem, że to tylko na 
rok, okazało się, że w ten spo-
sób kształtował zręby swej przy-
szłości. Bo w gmachu przy Sta-
nisławskiego po prostu mu się 
spodobało. Ściślej: spodoba-
li mu się wykładowcy: dyrektor  
i matematyczka w jednej osobie 
Maria Moskwa, jej mąż, uczą-
cy muzyki i prowadzący zespół 
mandolinistów Marian Moskwa, 
bajecznie przeplatający swe za-
jęcia opowieściami o łowickim 
folklorze, dalej: wykładająca 
psychologię i pedagogikę Zofia 
Petelewicz, Wojciech Sieradziń-
ski także od muzyki, Melania 
Wiśniewska-Bąbała od meto-
dyki nauczania języka polskie-
go. Pod jej kierunkiem studen-
ci przygotowywali, w ramach 
praktyk, przedstawienia teatral-
ne dla uczniów szkół podstawo-
wych. To ci wykładowcy sprawi-
li, że po roku Malangiewicz ani 
myślał rzucać Studium, był już 
pewien, że chce je skończyć.   →

Na małym, dziecinnym rowerku w Strykowie�-�ale�już�z�kaskiem�na�głowie.�rowerowa�pasja�pozostała�mu��
do�dziś.

Sierpień 1980 r.�Z�najmłodszym�bratem�tomkiem�podczas�wakacji�na�mazurach,�w�wilczym�szańcu��
pod�kętrzynem.

Czerwiec 1984 r., w drużynie juniorów zjednoczonych Stryków. maciej�malangiewicz�stoi�czwarty�od�lewej.

Gramy�„Godzillę”,�
wejdź�na�chwilę.�
wszedł.�Na�drugi�dzień�
nie�mógł�się�oprzeć,�
by�pójść�na�cały�
seans.

i�choć�szedł�tu�
z�przeświadczeniem,�
że�to�tylko�na�rok,�
w�gmachu�przy�
stanisławskiego�
po�prostu�mu�się�
spodobało.
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Z początku dojeżdżał co-
dziennie na zajęcia ze Strykowa, 
ale już w styczniu na pierwszym 
roku zdecydował się wyprowa-
dzić od rodziców i zamieszkał  
w internacie na Blichu, z które-
go studenci SN mogli korzystać 
na mocy umowy między szko-
łami. 

Przyjaciele i znajomi
Spodobali mu się także stu-

denci. To właśnie w łowickim 
SN poznał Pawła Pioruna, jedy-
nego człowieka, o którym mówi, 
że był jego przyjacielem. To wła-
śnie Paweł, potem przez całe lata 
tak lubiany przez rzesze chłop-
ców i dziewczynek, których spo-
kojnie, z uśmiechem na ustach 
i łagodnością uczył pływać, po-
kazywał mu Łowicz i potrafił go 
tym miastem zafascynować. To 
on zabrał go na pierwszy obóz 

wędrowny w Bieszczady, potem 
na kolejne, on brał go na obozy 
płetwonurków. spędzali ze sobą 
dużo czasu, rozmawiali. 

Dzięki niemu poznał wielu 
innych ludzi, przez których mia-
sto stało mu się bliskie: Ryszar-
da Gardenera juniora, Waldema-
ra Wilkoszewskiego, Tadeusza 
Wielemborka, Jana Cieślaka, 
Pawła Dolińskiego.

Marzena
Także w SN poznał Marze-

nę Jeżak. On był już na drugim 
roku, ona na pierwszym, na wy-
chowaniu przedszkolnym. Wpa-
dła mu w oko, zakochał się, Pa-
mięta dokładnie, że na pierwszą 
randkę zaprosił ją 8 marca 1989 
roku, było to na schodach w bu-
dynku Studium, a dzień był bar-
dzo ciepły. – Czy mógłbym cię 
zaprosić do kina? – zapytał, nie 

będąc pewnym, jak zareagu-
je. Nie odmówiła. Mieszkała  
w Zielkowicach, przyjechała 
autobusem. Maciej nie pamię-
ta nic z fabuły filmu, przypomi-
na sobie tylko, że był produkcji 
jugosłowiańskiej. To był jesz-
cze czas, gdy w kinie w Łowi-
czu sporo wyświetlano, jeszcze 
przed załamaniem spowodowa-
nym ekspansją domowego wi-
deo. – Jestem z nią do dzisiaj. 

Ta data jest dla mnie ważniejsza 
niż ślub – wspomina. Każdego 8 
marca na pamiątkę tego spotka-
nia jeżdżą do Płocka. Dlaczego 
tam? – Gdybym nie mieszkał w 
Łowiczu, to chciałbym miesz-
kać w Płocku – wyjaśnia. – Tam 
bym się dobrze czuł, bo to mia-
sto, podobnie jak Łowicz, ma 
swój genius loci. 

Pobrali się po kilku latach, 
17 lipca 1993 roku, gdy on był 
już na IV roku studiów. Ślub był  
w USC, potem w katedrze, ce-
remonii przewodniczył ks. An-
drzej Luter, wesele wyprawili  
w Domu Nauczyciela. Zamiesz-
kali w jej domu rodzinnym  
w Zielkowicach-Góry, do czego 
udało mu się ją przekonać, gdyż 
z początku zamierzała się prze-
nosić do bloków w Łowiczu, ale 
to on wiedział, że bloki są nic 
nie warte. Wypłacili jakieś sła-
be, niewiele już warte pienią-
dze z książeczki mieszkanio-
wej i dom wyremontowali. Nie 
żałują, choć Zielkowice się już 
zmieniły i nie są już oazą aż ta-
kiego spokoju jak przed 20 laty. 

Studia
Pierwszy okres małżeństwa 

nie był łatwy, bo Maciej Ma-
langiewicz po skończeniu SN 
chciał kontynuować studia, nie 
zamierzał bowiem iść do wojska 
i zapisał się oraz zdał egzaminy 
wstępne na pedagogikę w Wyż-
szej Szkole Rolniczo-Peda-
gogicznej w Siedlcach. Obie-
cał żonie, że będzie co tydzień 
przyjeżdżał do domu. Wracał 
tym chętniej, że w Siedlcach nie 
czuł się dobrze. Nie odpowiada-
ła mu atmosfera tego podlaskie-
go miasta, pełnego handlarzy  
zza wschodniej granicy, dyspo-
nującego trzema kinami, a mimo 
to jakoś, w jego odczuciu, bar-
dziej prowincjonalnego niż Ło-
wicz. 

Odskocznią od tej atmosfery 
były środowe wypady do war-
szawskiego kina Iluzjon na po-
kazy filmowej klasyki i uczest-
nictwo w organizowanym przez 
Ministerstwo Kultury i Sztuki 
w pałacyku w Rozalinie dwu-
letnim kursie upowszechniania 
kina i kultury filmowej. Kurs był 
na świetnym poziomie, Malan-
giewicz bardzo dobrze go wspo-
mina, zostały mu z tego okresu 
ciekawe znajomości. 

Studia zakończył w 1994 roku, 
broniąc pracę magisterską o roli 
dzieci w filmach Janusza Na-
sfetera. Przeniesiony do rezer-
wy miał już spokój z wojskiem,  
a nigdy nie ukrywał, że chciał go 
uniknąć. Od roku 1994 na dobre 
zakotwiczył się w Łowiczu. Pod-

jął pracę w nowej wówczas SP7 
na Bratkowicach, ucząc trochę 
polskiego, trochę plastyki i tro-
chę historii – w tym celu ukoń-
czył też podyplomową historię 
na „Mazowieckiej”. Bardzo mile 
wspomina czas pracy w tej szko-

le. – Stworzyło się tam świetne 
kombo młodych ludzi – mówi  
i wymienia nazwiska Ewy Stęp-
niewskiej, Agnieszki Piorun, 
Zbigniewa Łazińskiego, Stefana 
Staszewskiego czy Aleksandry 
Kłosińskiej. 
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Już w roli pracownika Łok, w�listopadzie�1995�r.,�podczas�spotkania�
z�korą.

Czerwiec 2002 r., z żoną marzeną i Jackiem Florczakiem,�podczas�lubuskiego�lata�filmowego�w�łagowie.

MuSZę wiedZieć, Który filM chcę wZiąć

Dystrybutor�filmu�nie�robi�
cyfrowych�kopii�na�zapas,�
bo�są�drogie.�negocjuje�
więc�z�właścicielami�kin,�ile�
ma�ich�wyprodukować�na�
premierę.�–�muszę�
wiedzieć,�kiedy�film�wejdzie�
na�ekrany�i�wiedzieć,�
czy�go�chcę�–�opowiada�
maciej�malangiewicz.��
–�Dlatego�bywam��
na�konferencjach�
i�targach�filmowych.��
Gdy�na�rozsądnych�
warunkach�uda�mi�się�
wziąć�premierę�–�to�biorę.�
muszę�też�negocjować��
z�dystrybutorem,�czy�w�tym�

czasie�będę�mógł�
wyświetlać�także�inne�
tytuły.�mamy�średnio��
ok.�12-14�nowych�tytułów�
miesięcznie,�podczas�gdy�
dostępnych�premier�jest�
około�30�w�miesiącu.�
w�roku�2014�łowickie�
kino�zagrało�3�tytuły�
przedpremierowo,��
19�tytułów�premierowo,��
9�po�pierwszym�tygodniu,�
20�po�drugim.�Gdy�
negocjacje�są�zamknięte,�
dystrybutor�przysyła�
do�łowicza�tzw.�„taśmę�
wideo”,�pracownicy�łok�
zgrywają�ją�na�projektor,�

ale�nie�są�w�stanie�filmu�
wyświetlić.�Dopiero�w�
dniu�premiery�otrzymują�
mailem�kod�umożliwiający�
rozpoczęcie�projekcji.�
Dystrybutor�ma�na�
bieżąco�podgląd,�ile�razy�
film�był�wyświetlany,��
a�kino�mailem�potwierdza�
po�każdym�seansie,�
ile�sprzedano�biletów.�
Zdarzają�się�kontrole:�
pracownik�dystrybutora�
kupuje�bilet,�siada�na�
widowni,�liczy�widzów,��
a�po�seansie�legitymuje�
się�i�sprawdza�w�kasie�
ilość�wydanych�biletów.�

PluSy MaŁych KiN
jeszcze�kilka�lat�temu�
wydawało�się,�że�czas�
małych�kin�minął,�że�liczą�
się�już�tylko�kilkusalowe�
multipleksy�w�wielkich�
miastach.�tymczasem�
rozwój�technologii�cyfrowej�
i�cyfrowej�projekcji�odwrócił�
ten�trend.�jak�mówi�
dyrektor�łok,�udział�kin�
jednosalowych�w�widowni��
w�Polsce�wzrósł�z�nieco�
ponad�10%�przed�kilku�laty,�
do�40%�obecnie.
kino�fenix�jest�członkiem�
sieci�kin�studyjnych��
i�lokalnych,�z�których�ok.�80�
aktywnie�działa.�filmoteka�
Narodowa�wynajęła�
kancelarię�adwokacką�
do�reprezentowania�tego�
środowiska�w�negocjacjach�

z�dystrybutorami,�sieć�
negocjuje�też�z�Zaiks-em�
wysokość�opłat�dla�aktorów.
a�dyrektor�malangiewicz�
myśli�o�dalszym�
wykorzystaniu�atutów�
wszystkiego,�co�małe,�
dla�potrzeb�widza.�robił�
już�pierwsze�seanse�na�
życzenie,�będą�następne,�
myśli�o�„kinie�dla�kobiet”,��
o�filmach�sprowadzanych�za�
pośrednictwem�ambasad�
danych�krajów,�wreszcie��
o�sali�mikro,�na�kilkanaście�
osób,�gdyby�w�łok�
zwolniła�się�sala�zajmowana�
dotąd�przez�filię�biblioteki.�
Byłaby�ona�przeznaczona�
dla�koneserów�kina,�na�
projekcje�klasyki�i�filmów�
wybitnie�artystycznych.

studia�zakończył��
w�1994�roku,�broniąc�
pracę�magisterską��
o�roli�dzieci�w�filmach�
janusza�Nasfetera.
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Polityka przez małe „p” 
W czasach PRL Maciej Ma-

langiewicz nie angażował się 
w politykę: nie uczestniczył  
w działalności opozycyjnej, ale 
też nie robił kariery w komuni-
stycznych przybudówkach czy 
w samej partii. Ważniejsza była 
dla niego, jak mówi, muzyka  
i sport. Świadomie uczestniczył 
jednak już w przełomowych, 
na poły wolnych wyborach  
w czerwcu roku 1989, głosując 
na kandydatów Solidarności. – 
Wiedziałem, że jest inny świat  
i tego chciałem – wspomina. Ten 
inny świat ukazywał mu się od 
lat nie tylko z kinowego ekranu, 
pukał też wprost do jego drzwi, 
gdyż jego chrzestny, brat mamy, 
został w latach 70 marynarzem  
i z każdego rejsu przysyłał pocz-
tówki i przywoził prezenty, ja-
kich w Polsce nie można było 
uświadczyć: kolorowe, pachną-
ce, opakowane w elegancki pa-
pier... Wszystko w czasach, gdy 
on, jak pamięta, stał na przemian 
z babcią w kolejkach i walczył  
o Głos Robotniczy z programem 
telewizyjnym na święta. 

Pierwsze poważne zaangażo-
wanie społeczne, a właściwie 
polityczne, podjął już w wolnej 
Polsce. Był to rok 1995, gdy ów-
czesny Zarząd Miasta, któremu 
przewodniczył burmistrz Irene-

usz Jabłoński, chciał odwołać 
Marię Wojtylak z funkcji dy-
rektorki jego szkoły, SP7. Wraz 
z innymi nauczycielami Malan-
giewicz przeprowadził wtedy 
pikietę protestacyjną pod ratu-
szem, o której obszernie w NŁ 
pisaliśmy. – Byłem chyba jed-
nym z liderów – wspomina ten 
protest. – Nie widziałem powo-
dów, dla których miałaby być 
odwołana. 

Protest odniósł skutek, Ma-
ria Wojtylak pozostała na sta-
nowisku, a młodzi nauczyciele 
poczuli się, jakby dostali skrzy-
deł. – Nie akceptowałem tamtej 
Rady Miejskiej – przyznaje dziś 
Malangiewicz. – Jeszcze sam 
Jabłoński to była jakaś nowa ja-
kość, ale jego otoczenie było fa-
talne. 

Od tego momentu nie uni-
kał angażowania się w życie 
społeczne. W roku 1998 po raz 
pierwszy kandydował na rad-
nego w gminie Łowicz – i od 
razu radnym został. Startował  
z własnego komitetu wybor-
czego „Młodzi dla Zielkowic”, 
cztery lata później tak samo,  
a w kolejnych wyborach, w la-
tach 2006, 2010 i 2014, z listy 
PSL na prośbę wójta Andrzeja 
Barylskiego, choć do tej partii 
nie należy– i za każdym razem, 
teraz już po raz piąty, był wy-
bierany. Największą satysfakcję 
miał, gdy w roku 2006 został 
jedynym radnym w tej gminie, 
ponownie wybranym do składu 
Rady – wszyscy inni się wów-
czas zmienili.– Staram się bu-
dować społeczeństwo obywa-
telskie, z różnym skutkiem 
– mówi. – Mam sąsiada bez 
nogi, wokół wiele osób bied-
nych i chorych, staram się im 
pomagać. Sporo jako samo-
rząd w gminie zrobiliśmy: dro-
gę, wodociąg, planujemy kana-
lizację. 

Był przez dwie kadencje,  
w latach 2006-2014, przewod-
niczącym Rady Gminy Łowicz, 
Od kilku tygodni jest wiceprze-
wodniczącym, a radnym został 
nawet bez wyborów, bo w swo-
im okręgu wyborczym nie miał 

konkurenta. Ceni sobie współ-
pracę z wójtem Andrzejem 
Barylskim, którego uważa za 
bardzo dobrego gospodarza. – 
Szanujemy się, złego słowa nie 
powiem – mówi. Z niesmakiem 
patrzy natomiast na polityczne 
przepychanki, głównie w Radzie 
Powiatu, ale i w mieście. – To do 

niczego dobrego nie prowadzi, 
powinniśmy się nawzajem sza-
nować – ocenia. 

dyrektor z konkursu
Od listopada 1995r. zaczął na 

pół etatu pracę jako instruktor 
ds. plastyki w Łowickim Ośrod-
ku Kultury. Przyjmowała go 

jeszcze dyrektor Zofia Nowiń-
ska, potem szybko zastąpiona 
przez Pawła Kolasa. ŁOK pod 
tym kierownictwem i w takiej 
postaci nie był, jak to określa, 
tym, czego oczekiwał. – Mo-
głem to od kulis zobaczyć, to 
było bardzo słabe – opisuje dziś 
swoje wrażenia.   →

z żoną marzeną, synem Brianem oraz przyjaciółką krystyną Sobczyk w�skansenie�wsi�kaszubskiej��
w�klukach,�rok�ok.�1999.

rOwery i Góry
kolejną�pasją�macieja�
malangiewicza�jest�
turystyka�i�amatorski�
sport.�Zaszczepili�mu�
ją�rodzice,�z�którymi�
każde�wakacje�
spędzał�na�mazurach.�
Nad�morzem�był�
tylko�kilka�razy,�
na�zagranicznych�
wczasach�all�inclusive�
także�–�to�nie�dla�
niego.�Za�to�z�żoną�
(absolwentką�nie�tylko�
sN�w�łowiczu,�ale��
i�wrocławskiej�awf,�
obecnie�dyrektorem�
szkoły�w�Nieborowie)�
chętnie�chodzi�
po�górach�i�jeździ�
rowerem.�Zaprzyjaźnił�
się�z�gronem�członków�
klubu�rowerowego�
szprycha,�był�z�nimi�
na�kilku�wyjazdach,�
żona�dotrzymuje�mu��
w�tym�kroku.
Pani�marzena�nie��
jest�jednak��
w�stanie�dotrzymać�
mu�towarzystwa��
w�sporcie,�który�bodaj�

najbardziej�zawładnął�
nim�w�ostatnich�latach:�
wyścigach�terenowych�
na�rowerach�górskich.�
są�to�maratony�na�
trasach�do�35�km�
długości,�przez�
pagórki,�lasy,�błoto,�
łąki,�w�nieodzownym�
kasku�na�głowie,�
do�zupełnego�
wyczerpania,�
wymagające�
wielkiej�kondycji�
i�samozaparcia.�
sezon�obejmuje�13�
startów�na�mazowszu,�
Podlasiu�i�w�Górach�
Świętokrzyskich.��
w�sezonie�2014,�który�
trwał�od�marca�do�
października,�zajął�
w�klasyfikacji�
generalnej�93�miejsce�
na�1322�startujących,�
a�w�kategorii�
zawodników�w�wieku�
40-50�lat�był�17�na�248�
startujących.�–�jakaś�
para�w�tych�nogach�
jeszcze�jest–�stwierdza�
z�satysfakcją.maciej malangiewicz, z numerem 16,�na�trasie�maratonu�rowerowego�w�jasienicy�koło�ostrowi�mazowieckiej,�28�września�2014�r.�

w�roku�2006�został�
jedynym�radnym��
w�tej�gminie,�ponownie�
wybranym�do�składu�
rady�–�wszyscy�inni�
się�wówczas�zmienili.
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– Służyło właściwie tylko wy-
dawaniu samorządowej „Gaze-
ty Łowickiej”. Jego stanowisko 
w 1997 roku zresztą zlikwido-
wano. 

Chęć zmiany tego stanu rze-
czy stała za podjętą przez nowe, 
wyłonione w 1998 roku wła-
dze miasta, decyzją o rozpisa-
niu konkursu na dyrektora ŁOK. 
Konkurs odbył się w styczniu 
1999 r., wystartowało w nim 6 
osób, w tym Maciej Malangie-
wicz, do drugiego etapu prze-
szły 3: on, Artur Michalak i jed-
na kandydatka ze Skierniewic. 
Wygrał on zdecydowaną więk-
szością głosów, choć już dziś 
nie pamięta, czy było to 5 do 1 
czy nieco inaczej. Podkreśla jed-
nak, że zwyciężył uczciwie, bez 
żadnych koneksji. – Ja tych ludzi  
w komisji w ogóle nie znałem – 
mówi. Stanowisko objął z dniem 
1 lutego 1999. 

Jak ocalono ŁOK
– Na początek miałem ob-

raz nędzy i rozpaczy – wspomi-
na. – Kino Bzura fatalne, zimne, 
brudne, z nieuregulowanym sta-
nem własnościowym, więc nic 
w nim nie można było zrobić, 
dziwne zaległe rachunki do za-
płacenia, w kawiarni nędza, do 
tego 17 etatów i chyba 3 sprzą-
taczki. I sytuacja lokalowa, któ-
rej wielu już nie pamięta: ŁOK, 
wyprowadzony w poprzedniej 
kadencji samorządu z budynku 
przy Podrzecznej 20, mieścił się 
całkowicie w gmachu kina Bzu-
ra – ale to oznaczało, że właści-
wie nie było miejsca na ćwicze-
nia grup młodzieżowych, bez 
względu na to, jakiego rodza-
ju. I do końca zbliżał się proces  
w sprawie własności budynku, 
w którym przeciwnikiem mia-
sta było reaktywowane Towa-
rzystwo Dom Ludowy – i ratusz 
był na najlepszej drodze do jego 
przegrania.

I być może właśnie zmiana 
na stanowisku dyrektora ŁOK 
oraz pierwsze działania pod-
jęte przez Malangiewicza, jak 
spotkania z ciekawymi ludź-
mi (pierwszym było spotkanie 
z dziennikarzem Zygmuntem 
Broniarkiem, gościem kolej-
nego był historyk Jakub Pe-
telewicz, potem przyjecha-
li dziennikarz Andrzej Bober  
i filokartysta Edward Miziołek)  
i wydanie albumu o Łowiczu 
na starej pocztówce, zadecydo-
wały o tym, że na wniosek rad-
nego i członka Zarządu Miasta 
Eugeniusza Furmana, który tę 
sprawę zdecydowanie forsował, 
Zarząd zadecydował o podję-
ciu remontu, na potrzeby ŁOK, 

opuszczonego wcześniej budyn-
ku przy ulicy Podrzecznej 20. 

Och! – to był sukces
Jednym z pierwszych pomy-

słów Macieja Malangiewicza  
w roli dyrektora ŁOK było też 
zorganizowanie festiwalu filmo-
wego. Pomysł był, jak mówi, 
jego, ale nazwa festiwalu (Och! 
Film Festiwal) oraz formuła na-
rodziła się w gronie osób sku-
pionych wówczas wokół Dys-
kusyjnego Klubu Filmowego, 

wśród których Malangiewicz 
wymienia Jacka Wiśniewskie-
go, Andrzeja Gomołę, Artura 
Michalaka i Marcina Kosiorka. 
Towarzyszące filmowemu festi-
walowi imprezy muzyczne – to 
był znowu, wspomina dyrektor, 
jego pomysł. Festiwal rozpoczął 
się 1 lutego 2000 roku, okazał 
się wielkim sukcesem, na wie-
lu seansach kino było pełne –  
i trwa do dziś, co roku organizo-
wany w lutym. 

Ostatni był rejs
Sukces Och! nic nie zmie-

nił w sytuacji lokalowej kina. 
Nie przeprowadzano już żad-
nych remontów, strażacy nie 
chcieli już przedłużać zezwo-
leń na użytkowanie, palacz 
czerwoną farbą podmalował 
wskazania termometru, by poka-
zywał 18 stopni, choć w praktyce  
w „Bzurze” było zimniej... Gdy 
w grudniu 2003 roku nowy wła-
ściciel obiektu zażądał opusz-
czenia kina, nastała dla tej 

placówki krytyczna chwila.  
18 grudnia zagrano, jako ostat-
ni film, „Rejs” Marka Piwow-
skiego. Ten a nie inny obraz wy-
brano świadomie, był to pomysł 
Zbyszka Stelmaszewskiego – 
bo trudno było o lepszą ilustra-
cję absurdu, jaki miłośnicy kina 
w Łowiczu przeżywali: pięk-
ny potencjalnie obiekt musi się 
zamknąć, bo miasto nie wyda 
pieniędzy na jego wykupienie, 
gdyż, po przegranym procesie  
o własność, nie potrafi się doga-
dać z ludowcami, by kupić samą 
tylko salę. Największa sala wi-
dowiskowa w mieście ma stać się 
sklepem, choć innej sali nie ma. 
a dla klientów sklepu nie ma par-
kingu. I o to, gdzie będzie kino, 
nikt nie pyta. „Tak musimy to 
zrobić, żeby tej krytyki nie było, 
tylko aplauz i zaakceptowanie...” 
– cytat z „Rejsu” aż cisnął się na 
usta. Zespół złożony z Edwarda 
Bednarka i Adama Cipińskiego 
zagrał marsz żałobny, projektor 
wyłączono, 30 grudnia wypro-
wadzono z kina to, co się dało.

tymczasowy sprzęt  
z Blichu
I być może kina w Łowiczu 

już by nie było, jak nie ma np. 
w Głownie, choć jest tam ośro-
dek kultury, gdyby nie upór i de-
terminacja Malangiewicza i jego 
współpracowników: Jacka Flor-
czaka i Zbigniewa Stelmaszew-
skiego. Myśleli, co zrobić, by 
kino uratować. ŁOK był już wte-
dy na Podrzecznej, po remoncie, 
ale w głównej sali nie było nic, 
nie było też na nic pieniędzy. 
Była tylko tradycja: że w tej sali 
właśnie, w latach międzywojen-
nych, istniało kino Eos. 

„Bzury” nie dało się na Po-
drzeczną przenieść, jedyną rze-
czą, jaką mogli wziąć, był zaku-
piony kilka lat wcześniej ekran. 
Nawet projektory były zbyt 
duże, by je zmieścić w kabinie 
przy pustej, płaskiej, nie wygłu-
szonej sali. Ale dowiedzieli się, 
że na wyposażeniu internatu na 
Blichu jest niewykorzystywany 
od dawna projektor i do wzię-
cia 60 starych foteli – pozosta-
łość po salce, w której kiedyś 

wyświetlano filmy. Zdecydo-
wali się za pieniądze z budże-
tu ŁOK kupić i fotele, i projek-
tor. – Robiliśmy to na wariata, 
czasu było niewiele, ostatni se-
ans w Bzurze był w grudniu, a 
chcieliśmy zrobić w lutym Och! 
– wspomina Maciej Malangie-

wicz. Wydali folder festiwalowy, 
w którym Malangiewicz napisał 
m.in. „Ostatnie wydarzenia – za-
mknięcie kina Bzura i perturba-
cje z tym związane – postawiły 
znak zapytania nad dalszym lo-
sem Festiwalu i upowszechnia-
nia kultury filmowej w tym mie-
ście. Mamy nadzieję, że udział 
łowickiej publiczności w tego-
rocznej edycji festiwalu rozpocz-
nie merytoryczną dyskusję nad 
przyszłością tak ważnej instytu-
cji, jaką bez wątpienia jest kino 
w Łowiczu”.

Pojektor był za słaby, ekran 
niedoświetlony, na sali pogłos, 
foteli mało i stare – a mimo to fe-
stiwal cieszył się popularnością, 
na seanse przychodziła masa lu-
dzi. – Miałem argument – wspo-
mina dziś te dni dyrektor. 

Wrzesień 2014 r.,�po�otrzymaniu�nominacji�dla�kina�fenix,��
jeszcze�przed�galą.

z synem Brianem, dziś�studentem�Politechniki�warszawskiej

reklamareklama

reklama

Podkreśla,��
że�zwyciężył�uczciwie,�
bez�żadnych�koneksji.�
–�ja�tych�ludzi��
w�komisji�w�ogóle��
nie�znałem�–�mówi.

„Bzury”�nie�dało�się�na�
Podrzeczną�przenieść,�
jedyną�rzeczą,�jaką�
mogli�wziąć,�był�
zakupiony�kilka�lat�
wcześniej�ekran.
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Radosna chwila na gali, 16 września 2014. statuetkę�dla�kina�fenix�wręcza�maciejowi�malangiewiczowi�
magdalena�Zawadzka.

Od bezsennych nocy  
do wygodnych foteli
Argumenty nie zawsze jed-

nak do ludzi trafiają. – Rozpo-
cząłem największą batalię ki-
nową w życiu – wspomina lata 
2004-2005 Maciej Malangie-
wicz. Zamierzał przekonać rad-
nych do tego, by w budżecie 
miejskim przeznaczyli pienią-
dze na urządzenie nowoczesne-
go kina w sali w ŁOK. Nie było 
to łatwe, bo pamiętajmy, że Pol-
ska dopiero wchodziła wtedy 
do Unii Europejskiej i fundusze 
na różne przedsięwzięcia do-
piero zaczynały być dostępne, 
nikt jeszcze nie miał praktyki  
w ich pozyskiwaniu, miasto mu-
siało od A do Z pokryć koszty 
inwestycji z własnych zasobów. 
Chodził więc na posiedzenia 
wszystkich miejskich komisji  
i starał się do tego pomysłu 
przekonywać radnych. Mówił 
o koncepcji małego, studyjnego 

kina. Czasami miał wrażenie, 
że mówi do ściany. – Strasz-
ne dni, nie spałem po nocach 
– wspomina. Przekonywanie 
trwało wiele tygodni, podcho-
dził do tego bardzo poważnie, 
wiedząc, że od tej decyzji zale-
ży być albo nie być kina – bo 
choć widział, iż mimo kiepskiej 
jakości projekcji ludzie na sean-
se przychodzili, to jednak było 
oczywiste, że na dłuższą metę 
nie da się tak tego ciągnąć.

Udało się. Rada Miejska wy-
asygnowała ostatecznie 200 ty-
sięcy złotych na remont i ada-
ptację sali na potrzeby kina i na 
analogowy projektor. Na doda-
tek w tym samym roku Powstał 
Polski Instytut Sztuki Filmowej 
i dyrektor od razu zaaplikował 
o fundusze na wsparcie kin stu-
dyjnych, jakimi PISF dyspono-
wał. Zdobył 30 tys. zł. na fotele 
oraz 25 tys. na system nagło-
śnienia i nowy ekran. Remont 
przeprowadziła latem i jesienią 
roku 2006 firma Budowa Janu-
sza Mostowskiego, kino otwar-
to uroczyście 2 listopada 2006. 
– Nie chciałem nazwy Feniks, 
wymyślił ją jeden z pracowni-
ków, ale też nie chciałem się 
sprzeciwiać, uszanowałem ten 
wybór – mówi Malangiewicz. 

do czego może się 
przydać historia
Pasja jest pasją, z definicji ni-

czemu nie służy, czasem dzieli 
się ją z innymi, czasem nie – ale 
akurat dyrektorowi ŁOK dobrze 
się przysłużyła. Chodzi w tym 
przypadku nie o pasję filmową, 
lecz o tę drugą, jego pasję do hi-
storii lokalnej i, szerzej, historii 
XX wieku. Bowiem gdyby nie 

ona, niewykluczone, że wiel-
ki sukces, jakim było otwarcie 
nowego kina, mógł się zbiec  
w czasie z decyzją, że to wcale 
nie Malangiewicz będzie tą pla-
cówką zarządzał i ją rozwijał. 
Oto bowiem kilka tygodni po 
uroczystym otwarciu kina wy-
nik wyborów samorządowych 
zadecydował, że na stanowisku 
burmistrza Łowicza Ryszarda 
Budzałka zastąpił Krzysztof Ka-
liński. – Miałem świadomość, 
że jestem do odstrzału – wspo-
mina ten czas dyrektor. – Byłem 
uważany za człowieka Budzał-
ka, choć sam wcale się za takie-
go nie uważałem. 

Zdecydował się porozma-
wiać z nowym burmistrzem 
pamiętając, że rok wcześniej 
Kaliński, wówczas przewodni-
czący Rady Miejskiej, jako je-
dyny z radnych przyszedł do 
niego, by dokładnie się dowie-
dzieć, jakie są możliwe warian-
ty odtworzenia kina. Zapro-
ponował: – Może popracujmy 
trochę razem, pan mnie oceni. 
Na tym stanęło – i szybko oka-
zało się, że Kaliński, historyk  
z wykształcenia, nie mógł nie 
docenić zaangażowania dyrek-
tora w projekty o historycznym 
właśnie charakterze, populary-
zujące naszą najnowszą, czę-

sto przez lata skazaną na zapo-
mnienie historię. 

To Malangiewicz bowiem 
napisał wniosek do Narodowe-
go Centrum Kultury na dofi-

nansowanie pomnika pamięci 
więźniów obozów w Małszy-
cach i na Kapitule, postawio-
nego na Błoniach, to on stał za 
wnioskiem o pieniądze na Izbę 
Pamięci Żydów Łowickich, na-
pisał wniosek o sfinansowanie 
filmu o łowickich Szarych Sze-
regach, wymyślił konkurs na 
lokalną Książkę Roku. Następ-
ne w kolejności były: film o za-
mordowanym przez UB Janku 
Piwowarczyku, reprinty „Prze-
chadzki po Łowiczu” Romual-
da Oczykowskiego, wywiadu  
z Tadeuszem Gumińskim  
i książki Jana Wegnera o Józe-
fie Chełmońskim, wreszcie al-
bum o 100-leciu kina w Łowi-
czu i – w tym roku – książka  
o I wojnie światowej w Łowiczu. 
Obie ostatnie pozycje Malangie-
wicz stworzył osobiście, wespół 
z Jackiem Rutkowskim.

100 lat kina w Łowiczu
W 2009 roku kierownik ło-

wickiego oddziału Archiwum 
Miasta St. Warszawy Marek 
Wojtylak zwrócił uwagę Macie-
jowi Malangiewiczowi na fakt, że  
w roku 2012 minie 100 lat od po-
wstania w Łowiczu pierwszego 
kina – kinematografu Eos.   →

ONi PracuJą w KiNie
ekipa�pracowników�kina�
fenix�w�łowiczu�nie�zmienia�
się�od�lat�albo�zmienia�
niewiele.�oprócz�macieja�
malangiewicza,�który�jest�
dyrektorem�łok,�ale�też�
najczęściej�dobiera�repertuar�
oraz�zajmuje�się�festiwalem,�
pracują:�operatorzy�jacek�

florczak�i�Zbigniew�
stelmaszewski,�kasjerki�anna�
Zabost�i�janina�wawrzyn,�
a�także�mateusz�rudak,�
który�zajmuje�się�małym�
och�festiwalem�dla�dzieci�i,�
wespół�ze�stelmaszewskim,�
Dyskusyjnym�klubem�
filmowym.

w dOBOrOwyM 
tOwarZyStwie

w�poprzednich�latach�
nagrodę�Pisf�otrzymały:
2007�kino�muranów��
w�warszawie�
2008�kino�Charlie��
w�łodzi�
2009�kino�pod�
Baranami�w�krakowie�
2010�kino�agrafka��
w�krakowie�
2011�krakowskie�
Centrum�kinowe�ars�
2012�kino�amok��
w�Gliwicach�
2013�kino�fenix��
w�łowiczu�

a
r

C
h

iw
u

m
�P

r
y

w
at

N
e



14 �www.lowiczanin.info2�stycznia�2015������nr 1

To było impulsem do rozpo-
częcia prac nad wspomnianym 
albumem. Na jego wydanie dy-
rektor pozyskał grant z Polskie-
go Instytutu Sztuki Filmowej, 
a z Filmoteki Narodowej pie-
niądze na obchody tej rocznicy. 
Dzięki temu mieliśmy wtedy bo-
gaty, filmowy rok: filmową Noc 
Muzeów, koncert muzyki filmo-
wej, rekonstrukcję filmu z I woj-
ny światowej, przegląd kronik 
filmowych dotyczących Łowi-
cza i Ziemi Łowickiej, wystawę 
na 100-lecie kina i jednodniów-
kę z tej okazji, wreszcie koncert 
filmowy orkiestry Filharmonii 
Łódzkiej w kościele pijarskim.

Książka została dostrzeżona, 
nominowano ją w 2013 roku do 
nagrody PISF w kategorii „Naj-
lepsza książka filmowa”, dyrektor 
z Jackiem Florczakiem pojechali 
na festiwal do Gdyni, ale nagro-
dy nie dostali. – Wyzbyłem się 
wtedy złudzeń, że mamy jakieś 
szanse. Pomyślałem, że zawsze 
będzie się liczyła tylko Warszaw-
ka, establishement kulturalny, że 
to nie dla nas... – wspomina dy-
rektor. Już rok później miało się 
okazać, że się mylił.

cyfrowy projektor 
oznacza szybkie 
premiery
Wcześniej zdołał Malangie-

wicz przeprowadzić w łowickim 
kinie prawdziwą technologiczną 
rewolucję – która zaowocowa-
ła zwiększeniem liczby widzów 
na seansach. Wraz z Jackiem 
Florczakiem napisali wniosek 
do startującego wtedy Narodo-
wego Programu Cyfryzacji Kin, 
prowadzonego przez PISF, o do-
finansowanie na zakup cyfrowe-

go projektora. Argumentowali, 
że bez tego cały wysiłek wło-
żony w ratowanie i odtworzenie 
kina spełznie na niczym, bo ana-
logowych kopii robi się niewie-
le, przez co prowincjonalne kina 
otrzymują je z 3-4 tygodnio-
wym opóźnieniem, gdy dany ty-
tuł schodzi z afisza w większych 
miastach. Przez to wielu kino-
manów jeździło na premiery czy 
pierwsze dni projekcji do War-
szawy, Łodzi czy Skierniewic. 

Odnieśli sukces, w czerw-
cu 2012 roku PISF przyznał  
175 tys. zł dotacji na zakup pro-
jektora cyfrowego. – Przez chwi-
lę się cieszymy – wspomina Ma-
ciej Malangiewicz – ale po chwili 
przychodzi refleksja: projektor 
kosztuje 300 tysiecy... Idę do bur-
mistrza, decyzja krótka i męska: 
tak, zrobię wszystko, by przeko-
nać Radę Miejską. Myślę, że było 
to wynikiem mojego zaangażo-
wania w obchody 100-lecia kina 
i wcześniej w obchody 100-lecia 
urodzin Jana Wegnera.

Rada pieniądze przyznała, dy-
rektor zdobył też pieniądze na 
nowy ekran i w październiku 

2012 odbyła się pierwsza projek-
cja z cyfrowego aparatu. Od tego 
czasu datuje się jakościowy skok: 
kino jest w Łowiczu na bieżąco 
z wszystkimi nowościami filmo-
wymi i tylko od zdolności nego-
cjacyjnych i preferencji dyrektora 
zależy, czy dany film będzie u nas 
wyświetlany w terminie premie-
rowym czy nieco później (patrz 
ramka). Efekty są znakomite: w 
roku 2006 było w łowickim kinie 
6 tys. osób, w roku 2014 jest to 
już 29 tysięcy. – Chciałem prze-
kroczyć tę barierę, bo to ozna-
cza, że statystycznie każdy łowi-
czanin był w kinie w tym roku 
co najmniej raz – cieszy się dy-
rektor i zaznacza, że mówi tyl-
ko o sprzedanych biletach, nie 
licząc seansów niebiletowanych, 
jak np. tych dla dzieci w ramach 
Małego Och! Film Festiwalu czy 
projekcji z cyklu edukacyjnego  
o X Muzie. – To jest dla nas źró-
dłem wielkiej satysfakcji, bo cho-
dzi nam o to, by kino żyło, by tu 
przychodzili ludzie. Oni zaczę-
li się kinem interesować, a widz 
jest najważniejszy – mówi. 

Nie kupować kota  
w worku, nie robić  
z kina jarmarku
Łowickie kino jest ewenemen-

tem: jesteśmy par excellence pro-

wincją, nie ma już w Łowiczu  
w ogóle studentów, grupą doce-
lową, do której adresowane są 
filmy, są ludzie do 19 roku życia 
i potem powyżej 40-go. Dobrać 
dla nich repertuar nie jest łatwo, 
ale jest to możliwe – przy czym 
Feniks trzyma poziom. Owszem, 
są wyświetlane, bo być muszą, 
pozycje popularne, najbardziej 
kasowe, ale sporo jest filmów am-
bitnych, dla wyrobionego widza, 
dających do myślenia. – Filmy 
są opakowane przez producen-
ta jak cukierek – ocenia dyrektor 
– dlatego mam swoją drogę, by 
je wypróbować. Chcę je osobi-
ście obejrzeć przed decyzją o za-
mówieniu, a co najmniej dostać  
od dystrybutora obszerniejsze 
materiały o filmie. Wymieniamy 
się też poglądami i informacjami 
z innymi kinami studyjnymi. 

Dyrektor ŁOK umieszcza kino 
Feniks w gronie kin art-houso-
wych, w których dominują dobre 
filmy i w których – co podkreśla 
– nie ma reklam. – Jestem w kra-
ju wytykany palcem, że nie biorę 
żadnych reklam komercyjnych – 
mówi. – Ale jestem do tego prze-
konany. W domu nie oglądam te-
lewizji, bo mam dosyć reklam w 
trakcie filmu i nie chcę tego w ki-
nie. Uciekają z tego powodu pew-
ne pieniądze, ale zdobywam inne.

radość na gdyńskim 
festiwalu
Wreszcie nadszedł ten dzień. 

Chwila, która zwieńczyła lata 
wysiłku – choć bynajmniej ich 
nie kończy. W czerwcu 2014 roku 
Maciej Malangiewicz był na kon-
frontacjach filmowców w Iławie. 
Tam dowiedział się, że kino Fe-
nix znalazło się w gronie trzech 
nominowanych do dorocznej na-
grody PISF w kategorii „Kino”. 
Rywalami były: poznańskie Rial-
to i Światowid z Elbląga. Było to 
dlań kompletnym zaskoczeniem, 
ŁOK nie zgłaszał kandydatury 
kina, dyrektor jest przekonany, 
że informacja o rozwoju Fenik-
sa dotarła do 10-osobowej kapi-
tuły nagrody z takich źródeł, jak 
Filmoteka Narodowa, sieć kin 
studyjnych i lokalnych czy sam 
PISF. – Widzą więc nas – po-
myślał, był tak podniecony wia-
domością, że od razu wyjechał 
z Iławy i wrócił do domu.

Mimo to nie sądził, że nagroda 
przypadnie Łowiczowi, wiedział 
bowiem, że Rialto było nomino-
wane już po raz trzeci. Jechałem 
odebrać nominację – pamięta – 
bez nadziei na zwycięstwo. Je-
chaliśmy z Jackiem Florczakiem. 
Wręczenie nominacji było o 13. w 
Muzeum Miasta Gdyni, było bar-
dzo sympatycznie, obok Tomasz 

Raczek, Andrzej Zaorski, nomi-
nowani z poprzednich lat...

Myślał, że na tym się skoń-
czy, a udział w zapowiedzianej 
na godz. 20 wieczorem gali w Te-
atrze Muzycznym będzie okazją 
do oklaskiwania kogoś innego. 
Mimo to cieszył się na tę chwilę, 
była obok żona, której Florczak 
odstąpił miejsce, samemu siada-
jąc na schodach. Był spokojny. I 
gdy Magdalena Zawadzka, którą 
prowadzący galę Krzysztof Ma-
terna poprosił o odczytanie wer-
dyktu, przeczytała, że zwycięzcą 
w kategorii Kino jest Fenix z Ło-
wicza, nogi mu się zaczęły trząść. 
– Spociłem się – wspomina. – Wy-
szedłem na scenę, podszedłem 
do Magdy Zawadzkiej, ona taka 
mała, ucałowałem ją. Nie pamię-
tam, co mówiłem. Wiem, że za-
dedykowałem zwycięstwo zało- 
życielom kinematografu Eos Alek-
semu Kobielskiemu i Edmundowi 
Aleksandrowi Schmidtowi.

Było wiele braw, uśmiechnię-
te twarze Jerzego Hoffmana, Jana 
Dworaka, Macieja Stuhra, gratu-
lacje, wywiady, miłe rozmowy, 
od razu SMS-y do pracowników 
do Łowicza. Całą uroczystość 
mogli oni obejrzeć w retransmisji  
w TVP Kultura. 

– Mam kilka nagród, ale ta 
jest dla mnie najważniejsza – 
przyznaje Maciej Malangiewicz.  
– To satysfakcja po 40 latach 
świadomego funkcjonowania 
z filmem. Mam nadzieję, że to 
nam otworzy nowe możliwo-
ści, jeśli chodzi o popularyzację 
kina. Przed nami kolejna praca, 
by utrzymać to, co już zrobili-
śmy i to rozwijać. Statuetka, któ-
rą otrzymaliśmy, jest wystawiona 
w kinie. Robimy swoje.  

reklama

Wszyscy laureaci podczas�gali�gdańskiego�festiwalu.
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Łowicz�|�fC�widzewa�dał�o�sobie�znać

Życzenia z wandalizmem w tle
Tradycją już stały się życzenia 

od łowickiego Fanklubu Widzewa 
namalowane własnoręcznie spray-
em przez młodych ludzi na płach-
tach białego płótna, przymoco-
wywanych na ogrodzeniach przy 
głównych drogach w Łowiczu.  
W tym roku jednak na akcji poło-
żył się cień wandalizmu.

Michał Wójt, jedna z osób za-
angażowanych w działania łowic-
kiego fanklubu, powiedział nam, 
że przez te życzenia kibice chcą 
kreować pozytywny wizerunek 
swojego środowiska. Jak podkre-
śla, fanklub to nieformalna gru-
pa podejmująca szereg działań 
spontanicznie. Niektóre inicjaty-
wy tego grona w ostatnim czasie 
spodobały się mieszkańcom Ło-
wicza, przykładem może być mu-
ral przy ul. Starorzecze poświęco-
ny żołnierzom wyklętym, fanklub 
doprowadził też do przyjazdu do 
Łowicza zawodników Widzewa, 
którzy ćwiczyli wspólnie z mło-
dzieżą łowickich szkół np. SP1.

Wójt tłumaczy nam, że życze-
nia składane są mieszkańcom Ło-
wicza poprzez ręczne malowanie 
ich na płótnie właśnie po to, aby 
nie malować po ścianach i nie 

niszczyć elewacji budynków. Pod-
kreśla, że jest to forma edukacji 
młodych ludzi, którzy zaczynają 
działać w tym gronie.

Niestety, przyznał, że w tym 
roku na akcji cieniem kładą się 
akty wandalizmu, które wskazu-
ją też na fanów łódzkiego klu-
bu piłkarskiego. Na ul. Semina-
ryjnej transparent z wypisanymi 
sprayem życzeniami zawisnął na 
ogrodzeniu przepompowni wody, 

co nikomu nie szkodziło, ale w 
tym samym czasie po sąsiedzku,  
na znakach drogowych na dojeź-
dzie do przejazdu wymalowano 
„Widzew”, „RTS”, na innym na-
malowano koło. Michał Wójt wy-
klucza, aby to te same osoby, które 
wieszały życzenia, dokonały po-
tem tych aktów wandalizmu.

– Jestem pewien osób działa-
jących w klubie, ale sympatyków 
klubu w Łowiczu jest kilkaset, 
niesposób znać każdą osobę i na 
każdą mieć wpływ. My wycho-
dzimy z założenia, że kochamy 
Widzem, ale kochamy też Łowicz 
i chcemy, aby nasze miasto było 
piękne, dlatego zwracamy uwagę 
na to, aby nie niszczyć napisami 
elewacji budynków – dodaje.

Paweł Gawroński, naczelnik 
Wydziału Spraw Komunalnych 
w ratuszu wie o zniszczeniach.  
– Mam nadzieję, że uda się znaki 
oczyścić z farby, podejmiemy taką 
próbę, ale jeśli to się nie uda, zna-
ki będziemy musieli wymienić,  
a to nie jest tanie, cena jednego to 
około 400 zł – mówi – Dobrze, 
że nie pomalowano dużych zie-
lonych tablic, jedna kosztuje bo-
wiem 1,5 tys. zł.  tb

reklama

kocierzew |�Zespół�szkół�Publicznych

Swędzący problem
Szkoła w Kocierzewie zmaga się z epidemią wszawicy wśród uczniów. Dzieci z podstawówki oraz 
gimnazjum, które dzielą ze sobą ten sam budynek, są w równym stopniu dotknięte tym problemem. 

Choć kwestia wszawicy do-
tyczy wielu podobnych placó-
wek w całej Polsce, to w szko-
le w Kocierzewie zjawisko to 
występuje często. Wzmianki  
o problemach z tymi pasożyta-
mi można zobaczyć już od oko-
ło 2000 roku. Dyrektor szkoły 
w Kocierzewie Jolanta Kowa-
lik mówi, że kiedy obejmowała 
swoje stanowisko we wrześniu 
2013 r., szkoła zmagała się już  

z wszami wśród uczniów. Do 
tego momentu nic się nie zmie-
niło pomimo starań dyrekcji, 
nauczycieli, pielęgniarki oraz 
rodziców. 

Wszy nie są wybredne – ata-
kują młodszych i starszych, 
niezależnie od stopnia utrzy-
mywanej przez nich higieny 
osobistej. Wręcz szybciej roz-
wijają się w najbardziej zadba-
nych włosach. Dyrektor i  przed-

stawiciele Rady Rodziców nie  
podają nawet mocno orientacyj-
nej liczby uczniów dotkniętych 
tym problemem. Może to suge-
rować, że sprawa może być po-
ważniejsza, niż to się wydaje  
– Wszawica często występuję 
po okresie wakacyjnym – mówi 
jedna z matek dziecka uczęsz-
czającego do szkoły. Skoro jest 
więc tak powszechnym i zna-
nym problemem, czemu tak 

trudno jest uzyskać o nim infor-
mację?

Dyrektor szkoły podjęła kro-
ki, by opanować epidemię, 
postępując zgodnie z zalece-
niami Sanepidu. Przygotowano 
m.in. prezentację, skierowaną 
do rodziców, którzy są zanie-
pokojeni sytuacją. Na spotka-
niu dowiedzieli się z niej, w jaki 
sposób walczyć z wszami. Istot-
nym jest, aby zakupić i regular-

nie stosować odpowiednie szam-
pony, jak i sukcesywnie usuwać 
niechcianych „lokatorów”, uży-
wając do tego specjalnego grze-
bienia. Ta ostatnia metoda jest 
uciążliwa, szczególnie dla po-
siadaczy długich włosów. Jed-
nak to jeden z najlepszych spo-
sobów, by pozbyć się wszawicy 
bez używania środków chemicz-
nych, na które coraz więcej dzie-
ci ma alergię skórną. 

Potrzebna zgoda 
rodziców
By móc śledzić rozprzestrze-

nianie się wszawicy, niezbędne 
jest wyrażenie zgody rodzica 
na badanie dzieci w placówce. 
Szkoła nie miała problemu ze 
zdobyciem takich dokumentów. 
Tylko jeden rodzic nie zgodził 
się na takie badania jego dzieci. 
Badań dokonuje pielęgniarka  

z ośrodka zdrowia, gdyż szko-
ła nie posiada takiej pracownicy 
na etacie. 

Badanie przeprowadza  
w sposób zapewniający intym-
ność ucznia, w oddzielnej sali, 
bez udziału osób trzecich. Wy-
niki kontroli są przedstawiane 
rodzicom z pominięciem po-
średników. 

Po przerwie świątecznej 
uczniowie zostaną ponow-
nie zbadani. Okaże się wtedy, 
czy sytuacja poprawiła się czy 
wszawica nadal się rozprze-
strzenia. Najlepszym sposobem 
na poprawienie sytuacji było-
by znalezienie źródeł, z których 
dzieci mogą przynosić wszy do 
szkoły. Dyrektor Jolanta Kowa-
lik domniemywa, iż miejsca-
mi takimi mogą być zaniedba-
ne domy osób starszych czy też 
chorych.  mq 

Szkoda, że sympatycy klubu�takim�
wandalizmem�niszczą�pozytywny�
wizerunek�kibica�widzewa�
wypracowywany�przez�fanklub.
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Elewacja już zniszczona
Bezsensownym aktem wan-

dalizmu nazwała umieszczenie 
wymalowanego sprayem graffiti  
z nazwą popularnego w Łowiczu 
klubu Widzew, na ścianie budyn-
ku komunalnego przy Kaliskiej 
6, dyrektor ZGM Joanna Mika. 
Elewacja została odnowiona  

w ramach prac modernizacyjnych 
budynku, co kosztowało przeszło  
2 mln. zł – prace zakończyły się 
we wrześniu. Teraz jak powiedzia-
ła Mika, trzeba będzie wydać ko-
lejne pieniądze na usunięcie szpe-
cącego budynek napisu. 

Na szczęście powinno się udać 
go zamalować, prace zlecone zo-
staną łowickiej firmie Budra, któ-
ra dokonywała remontu całego 
budynku.  tb

Domaniewice |�Niedokończona�kanalizacja

Jest szansa na wyjście z trudnej sytuacji
Optymizmem powiało na sesji 

Rady Gminy Domaniewice, któ-
ra odbyła się 29 grudnia. Wszyst-
ko wskazuje na to, że gminie uda 
się wyjść obronną ręką z trud-
nej sytuacji, w której znalazła się  
po tym, jak firma P.U.H. Wodo-
ciągi i Kanalizacji Krzysztofa Ku-
cińskiego z Głowna wycofała się  
z budowy sieci wodociągowej 
wraz z przyłączami w ulicach 
Długa Wieś i Kolejowej w Doma-
niewicach oraz miejscowościach 
Krępa i Rogóźno. 

Inwestycja zaplanowana była 
na dwa etapy. Pierwszy miał być 
wykonany do końca roku 2014, 
drugi do końca maja roku obec-
nego. Firma z Głowna, która po-
padła w kłopoty organizacyjne 
wycofała się z dalszej realizacji 
jeszcze przed końcem pierwszego 

etapu. Gmina znalazła się w bar-
dzo trudnej sytuacji, gdyż część 
środków na budowę wodociągu 
miała pochodzić ze środków unij-
nych. Rozliczenie nieskończonej 
inwestycji w Urzędzie Marszał-
kowskim byłoby niemożliwe.

Jak ogłosił na sesji wójt Pa-
weł Kwiatkowski, dzięki udanym 
rozmowom na dniach ma zo-
stać podpisany aneks do umowy 
z Urzędem Marszałkowskim. Na 
jego mocy gmina będzie mogła 
rozliczyć inwestycję jako całość  
(a nie dwa odrębne etapy) do koń-
ca czerwca. 

Co również ważne, przy rozpi-
sywaniu przetargu na dokończe-
nie inwestycji gmina będzie mogła 
brać pod uwagę cenę z kosztory-
su inwestorskiego, a nie tę, którą 
uzyskała w pierwszym przetargu. 

Pierwotnie gmina na całość prze-
widywała ponad 5 milionów zło-
tych, w tym na drugi etap ponad  
2 miliony zł. Firma z Głowna za-
oferowała za wykonanie całej in-
westycji łącznie 1.446.000 zł.

Na sesji wójt Kwiatkowski po-
wiedział również, że w niedłu-
gim czasie nastąpi rozliczenie  
z P.U.H. Wodociągi i Kanaliza-
cje. Po przeprowadzeniu inwen-
taryzacji prace, które firma zdą-
żyła przeprowadzić wyceniono na 
758.315,92 zł brutto. Gmina ma 
do zapłacenia jeszcze 365.465,20 
zł brutto. 

Już na sesji 9 grudnia Pa-
weł Kwiatkowski zapowie-
dział, że gmina będzie starała się  
o wyegzekwowanie od firmy kar 
umownych za niedokończenie  
inwestycji.  kl

Szpecący napis�trzeba�usunąć.
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Podsumowanie roku

Łowicz�|�Podsumowanie�dwunastu�minionych�miesięcy

Czym żyliśmy w minionym roku?
Rok 2014 przeszedł już do historii. Przypominamy 
najważniejsze wydarzenia z Łowicza, Głowna 
i okolic, które miały wtedy miejsce.

StycZeń
 Sztab wolontariuszy 

Wielkiej orkiestry Świątecz-
nej Pomocy, zorganizowany 
przez łowicki hufi ec zHP, ze-
brał ponad 30 tys. zł na zakup 
sprzętu specjalistycznego dla 
dziecięcej medycyny ratunkowej 
i godnej opieki  osób starszych. 
W Łowiczu i okolicach kwesto-
wało 110 wolontariuszy. Nato-
miast wolontariusze z Głowna, 
Strykowa i okolic łącznie zebrali 
niemal 45 tys. zł.

 22 stycznia, dzień przed 
pierwszą rocznicą bulwersują-
cej zbrodni, dokonanej na wła-
ścicielce salonu piękności na ul. 
Podrzecznej w Łowiczu przez 
jej byłego męża, w Sądzie Okrę-
gowym w Łodzi zapadł wyrok 
w tej sprawie. oskarżony zo-
stał skazany na 25 lat pozba-
wienia wolności. Kilka mie-

sięcy później Sąd Apelacyjny 
podtrzymał ten wyrok.

luty
 Cały luty trwał och! Film 

Festiwal, organizowany przez 
Łowicki Ośrodek Kultury. Festi-
walowi towarzyszyły koncerty, 
m.in. Artura Andrusa, Dawida 
Podsiadły czy grupy Waglewski 
Fisz Emade. Został pobity kolej-
ny rekord frekwencji – bilety ku-
piło 4 tys. osób.  

 15 lutego zbigniew Bród-
ka zdobył złoty medal olim-
pijski w indywidualnym bie-
gu łyżwiarskim na dystansie 
1.500 m na Igrzyskach Olimpij-
skich w Soczi. Jest to najwięk-
szy w historii sukces sportowca 
z naszych okolic. Za swoje 
wcześniejsze sukcesy, przede 
wszystkim wywalczenie Pucha-
ru Świata, został kilka tygodni 
wcześniej Łowiczaninem Roku 
2013.

 28 lutego doszło do tragicz-
nego wypadku na drodze krajo-
wej nr 14. W okolicy Głowna 
zginął 25-letni mieszkaniec tego miasta i jego 19-letnia 

pasażerka. Do wypadku do-
szło podczas manewru wyprze-
dzania ciężarówki.

MarZec
 21 marca Sąd Okręgowy 

w Łodzi ogłosił wyrok w spra-
wie zabójstwa w Piaskach Ban-
kowych w gminie Bielawy 
z października 2012 roku. Bez-
pośrednio odpowiedzialni za 
zabójstwo łowiczanie – Se-
bastian G. i Paweł L. zostali 
skazani na 25 lat pozbawie-
nia wolności. W grudniu Sąd 
Apelacyjny zdecydował o po-
nownym rozpatrzeniu tej sprawy.

Kwiecień
 Park i pałac w kiernozi 

wrócą do dawnych właści-

cieli – informowaliśmy o tym 
w NŁ 17 kwietnia. Wszystkie 
instancje sądów administracyj-
nych orzekły bowiem, że nigdy 
nie powinny być skonfi skowa-
ne ich przedwojennym właści-
cielom.

MaJ
 22 maja minęło 10 lat od 

czasu przyjęcia sakry bisku-
piej oraz ingresu do katedry 
łowickiej bp. Andrzeja Fran-
ciszka Dziuby. Zastąpił on wte-
dy na stanowisku przechodzące-
go na emeryturę bp. Alojzego 
Orszulika.

 25 maja odbyły się ogól-
nopolskie wybory do Parla-
mentu europejskiego. W na-
szym regionie zwyciężyło PiS, 
zdobywając 41% głosów, PO 

zdobyła 18% głosów, PSL – 
16%. Żaden z kandydatów z na-
szego regionu, a było ich pięciu, 
nie uzyskał jednak mandatu.

 Mimo protestów w sprawie 
wprowadzenia strefy płatnego 
parkowania, parkomaty w na-
szym mieście pozostały. Bur-
mistrz 28 maja zatwierdził wy-
nik przetargu na obsługę strefy 
przez kolejne 12 miesięcy. Opi-
nie na temat tej decyzji są moc-
no podzielone.

 Żółto i niebiesko zrobiło 
się 30 maja na ulicach Stryko-
wa. Przyodziany w takie właśnie 
barwy miasta korowód Patrio-
tyzmu Lokalnego rozpoczął 
tegoroczne dni Strykowa. 
Korowód wyglądał tak imponu-
jąco, że przyłączało się do niego 
wielu przechodniów.

cZerwiec
 1 czerwca odbył się 

w Łowiczu marsz dla Życia 
i Rodziny, w którym wzięło 
udział około tysiąca osób. Prze-
szedł on spod kościoła ojców pi-
jarów na muszlę koncertową na 
Błoniach. Tam przygotowany 
był piknik. Inicjatywa pochodzi-
ła ze środowiska związanego ze 
szkołami pijarskimi.

 Firma kapella z Warsza-
wy poinformowała, że wy-
buduje w specjalnej strefi e 
ekonomicznej w Łowiczu, w są-
siedztwie zakładu fi rmy Baumit, 
zakład produkujący oświetle-
nie LeD. Ma on ruszyć w 2015 
roku i początkowo zatrudniać 20 
osób. Prace przy budowie ruszy-
ły w listopadzie.

 13 czerwca na drodze krajo-
wej nr 70 w Bełchowie doszło 
do tragicznego wypadku. 
Zginął w nim 22-letni mieszka-
niec Łowicza Jakub C., który 
z nieznanych przyczyn zjechał
na przeciwległy pas ruchu 
wprost pod samochód ciężaro-
wy. Łącznie w minionym roku 
na drogach powiatu łowickiego 
doszło do 69 wypadków, w któ-
rych zginęło 10 osób, w tym tro-

je pieszych. Doszło także do 858 
pożarów, w których życie straci-
ła 1 osoba, 10 było rannych. 

 19 czerwca odbyła się 
uroczystość Bożego Cia-
ła. Tysiące ludzi, jak co roku, 
uczestniczyło w procesji, któ-
ra przeszła ulicami Łowicza, 
obchodząc cztery ołtarze, aby 
uczcić święto Najświętszego 
Ciała i Krwi Pańskiej. Wziął 
w niej także udział prezydent 
Bronisław Komorowski.  Po-
tem odbyła się Parada Pasiaków 
z udziałem zespołów ludowych.

 W weekend po Bożym Cie-
le odbyły się kolejne już Dni 
Łowicza. W czasie dwudnio-
wej zabawy wystąpiły m.in. ze-
społy Boys, Big Cyc, Ewelina 
Lisowska czy Kayah. Impreza 
na Nowym Rynku przyciągnę-
ła tłumy.

liPiec
 W podziemiach remon-

towanego kościoła pw. Świę-
tych Apostołów Piotra i Paw-
ła w Sobocie odkryto krypty 
ze szczątkami rodziców po-
wstańca, Artura zawiszy 
Czarnego. Konserwator za-
bytków zdecydował jednak, że 
krypty nie będą badane.

 Już w lipcu, kilka miesię-
cy przed wyborami samorządo-
wymi, znane były nazwiska 
trzech kandydatów na sta-
nowisko burmistrza. Do walki 
z Krzysztofem Kalińskim po-
stanowili stanąć Robert Wójcik 
i Jarosław Śmigiera. Dużo póź-
niej do grona kandydatów dołą-
czyli Robert Sikorski i Ewa Dęb-
ska.

SierPień
 60. rocznicę święceń ka-

płańskich obchodził ks. pra-
łat Stefan Wysocki. Pochodzi 
on z parafi i katedralnej, jest Ho-
norowym Obywatelem Łowicza, 
kapelanem Szarych Szeregów, 
był uczestnikiem akcji na łowic-
kie więzienie w roku 1945. Jako 
kapłan szczególnie angażował

BOGuMiŁa
ZielińSKa

informacje@lowiczanin.info

W łowickiej procesji Bożego Ciała�uczestniczyło,�jak�co�roku,�wiele�osób�w�strojach�ludowych.�
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Strykowskie przedszkolaki�–�najmłodsi�uczestnicy�korowodu�Patriotyzmu�lokalnego.�
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Wolontariusze Wielkiej orkiestry Świątecznej Pomocy�z�Głowna:�
marcin�kowalczyk�i�michał�wójcik.�
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się w pracę duszpasterską z mło-
dzieżą szkolną i akademicką

wrZeSień
 7 września odbył się Viii 

Festiwal Dobrej Żywności – 
księżackie Jadło. Bawiło się 
na nim tysiące ludzi, a na scenie 
wystąpili m.in. Kabaret pod Wy-
rwigroszem, Tercet Egzotyczny, 
Wojciech Gąssowski i Pectus.

 Swoją działalność za-
kończyła mazowiecka Wyż-
sza Szkoła Humanistyczno-
-Pedagogiczna w Łowiczu. Ze 
względu na pogarszającą się ja-
kość kształcenia, zmniejszanie 
się kadry naukowej oraz liczby 
studentów, a w związku z tym 
problemy finansowe, zdecydo-
wano, że rekrutacja nie będzie 
już prowadzona.

 16 września w kościele pod 
wezwaniem Św. Ducha 44-letni 
mieszkaniec Łowicza oblał 
się denaturatem i podpalił. 
Nie wiadomo, co było moty-
wem, który pchnął go do tego 
czynu. Obrażenia, których do-
znał, okazały się śmiertelne.

PaźdZierNiK
 1 października wójt gmi-

ny Łyszkowice Włodzimierz 
t. został skazany na 1 rok wię-
zienia w zawieszeniu na 3 lata. 
za przekroczenie uprawnień 
i niedopełnienie obowiązków 
służbowych, poświadczenia nie-
prawdy i oszustw. Łącznie wój-
towi stawianych było 166 zarzu-
tów.

 W Alei Gwiozd Łowickich 
pojawiły się kolejne. Tym ra-
zem uhonorowano: Helenę Mia-

zek, Adama Głuszka, Ludowy 
Zespół Artystyczny PROMNI 
oraz, pośmiertnie, Annę i Hen-
ryka Świątkowskich.

 7 października za 7,5 mln 
zł został sprzedany teren po 
jednostce wojskowej przy ul. 
Jana Pawła II. Kupiła go w dro-
dze licytacji Zofia Tamborska, 
córka łowickich przedsiębior-
ców, Agnieszki i Marka Krajew-
skich. Teren ten obejmuje blisko 
6 hektarów, mają ta powstać bu-
dynki o przeznaczeniu usługo-
wym, handlowym i mieszkal-
nym.

 kino Fenix podczas Fe-
stwialu Filmowego w Gdy-
ni otrzymało nagrodę w ka-
tegorii „Kino”. Statuetkę z rąk 
aktorki Magdaleny Zawadzkiej 
odebrał jego dyrektor, Maciej 
Malangiewicz. Taką nagrodę 
mogą otrzymywać kina z sukce-

sem upowszechniające i propa-
gujące polskie filmy.

 mieszkaniec Domanie-
wic wygrał w Lotto ponad  
5,7 mln zł. Była to główna wy-
grana w tej grze. Szczęśliwy los 
został zakupiony w kolekturze  
w sklepie Carrefour.

liStOPad
 16 listopada odbyły się 

wybory samorządowe. Sta-
nowisko wójta zapewnili sobie 
już w I turze: Stanisław Linart  
w Bolimowie, Paweł Kwiatkowski  
w Domaniewicach, Andrzej Ba-
rylski w Łowiczu, Dariusz Re-
czulski w Chąśnie (był jedynym 
kandydatem), Jarosław Kwiat-
kowski w Zdunach, Gabriel Wie-
czorek w Sannikach. Nowym 
włodarzem gminy Kiernozia zo-
stała Beata Miazek. W wyborach 
do łowickiej Rady Miejskiej zwy-

ciężyło PiS, radnymi z ramienia 
tej partii zostało 9 osób. W wybo-
rach do Rady Powiatu duży suk-
ces odniosło PSL, które również 
zyskało tam 9 miejsc. W Stryko-
wie burmistrzem ponownie zo-
stał Andrzej Jankowski. Mając 
dwóch kontrkandydatów, zdobył 
on 75% głosów.

 W ii turze wyborów roz-
strzygnęła się walka o fotele 
burmistrzów miasta Łowicza 
i Głowna. Po raz kolejny został 
nim Krzysztof Kaliński, zdoby-
wając 54% głosów. Na kolejną 
kadencję wójta gminy Nieborów 
został wybrany Andrzej Werle,  
a w Bielawach minimalną więk-
szością 13 głosów – Sylwester 
Kubiński. 

Nowych wójtów zyskały na-
stępujące gminy: Kocierzew 
Płd. w osobie Agnieszki Wojdy 
oraz Łyszkowice, gdzie zwycię-

żył Adam Ruta. W drugiej tu-
rze burmistrza wybrali również 
mieszkańcy Głowna. Ponownie 
został nim Grzegorz Janeczek, 
zdobywając niemal 70% głosów.

 Jubileusz 25-lecia sakry 
biskupiej obchodził biskup 
senior diecezji łowickiej, Alojzy 
Orszulik. Diecezją zarządzał od 
jej powstania w 1992 roku.

GrudZień
 9 grudnia na Sesji Rady 

Miejskiej w Głownie podję-
to uchwałę zmieniającą zasady  
funkcjonowania komunikacji 
miejskiej. Przejazdy nią od lu-
tego 2015 roku mają być bez-
płatne.

 19 grudnia odbyła się 
kolejna edycja turnieju cha-
rytatywnego „Gwiazdy na 
Gwiazdkę”. Wystąpiły w nim 
cztery drużyny znakomitych pol-

skich piłkarzy. Zebrano ponad  
20 tys. zł na leczenie Kuby Chra-
bańskiego, chorego na nowotwór 
mózgu.

 Regionalny zespół Pie-
śni i tańca „Boczki Chełmoń-
skie” został laureatem nagro-
dy im. oskara koelberga za 
całokształt twórczości w dzie-
dzinie działalności na rzecz kul-
tury ludowej. Jest to jedna z naj-
bardziej prestiżowych nagród  
w tej dziedzinie przyznawanych 
w Polsce.

 Grupa maspex Wadowi-
ce, jedna z największych spo-
żywczych firm w naszej czę-
ści Europy, kupiła 18 grudnia 
zakłady Agros Nova w Łowi-
czu, wraz z m.in. marką Ło-
wicz. Firma zapowiada, że bę-
dzie inwestować w produkcję, co 
oznacza rozwój przedsiębiorstwa  
i wzrost zatrudnienia. 

Na księżackim Jadle nie�zabrakło�księżanki�i�księżaka�roku�2014,�czyli�Danuty�kaźmierczak�i�radosława�
kupca.�Na�zdjęciu�oboje�w�towarzystwie�katarzyny�Cichopek.

Piknik po marszu dla Życia i Rodziny�obfitował�w�ciekawe�występy.�Na�zdjęciu�dzieci�z�Przedszkola�Diecezjalnego.Pracownicy Łowickiego ośrodka kultury.�Dzięki�nim�kino�zdobyło�nagrodę�na�festiwalu�filmowym�w�Gdyni.�
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tragiczny wypadek,�który�wydarzył�się�w�czerwcu�w�Bełchowie.�Zginął�w�nim�22-letni�łowiczanin.�
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Biskup senior Alojzy orszulik�obchodził�25-lecie�swojej�sakry�biskupiej�
7�grudnia�w�łowickiej�katedrze.�
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opinie na temat strefy parkowania były różne. Na�zdjęciu�kontroler�
sprawdza,�czy�kierowcy�płacą�za�parkowanie.
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WSPomNieNiA�|�PoZostaNą�w�NasZej�PamiĘCi

oDeSzLi oD NAS
11.12.-28.12.2014

reklama

Stefania Pawlaczyk z domu Lisiewska urodziła się 28 listopada 1951 roku  
w Sochaczewie, zmarła 13 sierpnia 2014 roku w Łowiczu. Pozostawiła  
w żałobie córkę, syna, wnuków oraz grono przyjaciół i znajomych.  
Mąż Stanisław zmarł ponad cztery lata wcześniej. 

Większą część dzieciństwa 
Stefania spędziła w Sochacze-
wie, gdzie się urodziła, chodziła 
do szkoły podstawowej. Później 
kształciła się w zawodzie sprze-
dawcy i przez pierwsze lata swo-
jej aktywności zawodowej pra-
cowała właśnie jako sprzedawca 
w sklepach na terenie Sochacze-
wa. To właśnie w sklepie, w któ-
rym pracowała, poznała swoje-
go pierwszego męża. Wyszła za 
mąż młodo, w wieku 17 lat. Nie-
cały rok później urodził się syn 
Adam. 

Małżonkom nie układało się 
najlepiej i po około 3 latach po-
stanowili się rozejść. Z drugim 
mężem poznała się poprzez 
wspólnych znajomych, był 7 lat 
starszy od niej, również miał za 
sobą nieudane, ale bezdzietne 
małżeństwo, mieszkał w Łowi-
czu. – To był mój prawdziwy, 
choć nie biologiczny ojciec. On  
i mama mnie wychowywali. 
Biologicznego ojca nie miałem 
okazji nigdy poznać – opowiada 
syn. Zanim pani Stefania i Sta-
nisław formalnie zostali małżon-
kami, minęło kilka lat. 

Przeszkodą w zawarciu związ-
ku był poprzedni życiowy part-
ner pani Stefanii, który odbywał 
wyrok pozbawienia wolności  

i nie ułatwiał spraw związanych 
z rozwodem. – Mieszkaliśmy ra-
zem, ja mówiłem do niego „tato” 
i chyba nawet nie zdawałem so-
bie sprawy, że rodzice formalnie 
nie są mężem i żoną – opowia-
da syn. Wspomina, że gdy miał 
kilka, a może kilkanaście lat, 
mama spytała go w trakcie jed-
nej z rozmów, czy wie, dlaczego 
ma inne nazwisko niż tata, któ-
ry z nimi mieszka. – Nie wiem 
skąd, pewnie gdzieś mi ktoś po-
wiedział, a może sobie sam to 
wytłumaczyłem, że pierwszy 
tata mnie porzucił i teraz moim 
prawdziwym tatą jest tata Sta-
nisław. Mama była zaskoczona, 
popłakała się, przytulała mnie, 
a ja nie wiedziałem dlaczego  
– wspomina syn. 

Państwo Pawlaczykowie za-
mieszkali w Łowiczu. Przez kil-
ka lat opiekowali się matką pana 
Stanisława, która z racji wieku 
oraz licznych chorób była osobą 
niedołężną i wymagającą opie-
ki praktycznie przez całą dobę. 
Pani Stefania w tym czasie nie 
pracowała lub pracowała doryw-
czo, głównie w sezonie letnim  
i jesienią, kiedy to zatrudniała 
się w sadach przy zbiorze owo-
ców. Głównym źródłem do-
chodów rodziny była praca jej 

męża – jak mówi o nim syn  
– prawdziwego budowlańca, 
który umiał murować, kryć da-
chy, kłaść elektrykę oraz zajmo-
wał się tzw. „wykończeniówką”. 
Adam również pracuje w bran-
ży budowlanej, jest brygadzistą  
na budowach dużych obiektów 
w Warszawie i podwarszawskich 
miejscowościach. 

Córka państwa Pawlaczy-
ków – Katarzyna – urodziła się 
w 1975 roku. Ukończyła szko-
łę podstawową i zawodową  
w Łowiczu. Obecnie wraz z mę-
żem Polakiem mieszka w Niem-
czech, tam urodził się im syn 
Paweł. Całą rodziną przyjeżdża-
li do rodziców na święta Boże-
go Narodzenia oraz prawie co 
roku na część wakacji. – Mama 
była wspaniałą kobietą, bardzo 
kochała wnuczka i nauczyła się 
specjalnie dla niego obsługiwać 
kamerkę komputerową i Sky-
pe’a, żeby mogli rozmawiać 
– wspomina córka Katarzyna. 
Stefania Pawlaczyk zmarła nie-
co ponad tydzień po wizycie  
w Polsce córki wraz z mężem  
i ich synem. – Mama jakby prze-
czuwała, że już nie zobaczy cór-
ki i wnuka. Przed wyjazdem 
pożegnała się z nimi czule jak 
nigdy – opowiada syn.  mak 

Stefania Pawlaczyk (1951-2014)

 Stefania Pawlaczyk
(1951-2014) 

urodziła�się�i�spędziła�
dzieciństwo�w�sochaczewie,�
miłość�swojego�życia�
znalazła�w�łowiczu.�Przez�
lata�opiekowała�się�chorą�
teściową�i�pracowała�
dorywczo.�wychowała�
dwoje�dzieci,�a�specjalnie�
dla�wnuka,�który�mieszka�
z�rodzicami�w�Niemczech,�
nauczyła�się�obsługi�
komputera,�by�móc�z�nim�
rozmawiać�przez�internet.

� 11 grudnia: sławomir�szymczak,�l.67.
� 12 grudnia: Bogdan�Zieliński,�l.55,�

szczecin.
� 14 grudnia: maria�owczuk,�l.100.
� 15 grudnia: wojciech�owczarek,�l.68;�

marian�jezierski,�l.71;�adam�Chałupski,�
l.81.

� 16 grudnia: witold�wyszomirski,�l.72,�
Głowno.

� 17 grudnia:�izydor�witkowski,�l.61.
� 18 grudnia: stanisław�kosiński,�l.70,�

Głowno
� 19 grudnia: stanisław�lebioda,�l.76,�

Głowno.
� 23 grudnia: stanisław�masłowski,�l.81,�

stary�waliszew.
� 24 grudnia: marianna�wiśniewska,�

l.93,�stryków.
� 25 grudnia: anna�kucińska,�l.80;�

helena�kaczmarek,�l.90,�rokitnica;�
Grażyna�wacholc,�l.58,�stryków;�
janina�wrona,�l.68,�łowicz;�janina�
Panuszewska,�l.81,�łowicz.

� 26 grudnia: edward�Deka,�l.72,�łowicz.
� 27 grudnia: stanisław�Pawlata,�l.51,�

lisiewice�małe.
� 28 grudnia:�halina�Pawlata,�l.56;��

julian�kosiorek,�l.91.

Stary Waliszew�|�strażacki�pogrzeb

Odszedł Stanisław 
Masłowski
Strażacy ochotnicy, liczni wychowankowie  
i byli uczniowie, rodzina, znajomi i przyjaciele  
w sobotę, 27 grudnia uroczyście pożegnali 
honorowego prezesa OSP w Starym Waliszewie, 
byłego dyrektora miejscowej Szkoły Podstawowej  
i społecznika, Stanisława Masłowskiego.

Stanisław Masłowski urodził 
się w 1933 r., a zmarł 23 grud-
nia 2014. Przez 47 lat, tj. w la-
tach 1964-2011 był prezesem 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Starym Waliszewie, a w ostat-
nich latach pełnił funkcję preze-
sa honorowego jednostki oraz 
prezesa honorowego Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP RP 
w Bielawach. Zawodowo zwią-
zany ze Szkołą Podstawową  
w Starym Waliszewie, uczył bio-
logii, wiedzy o społeczeństwie, 
przysposobienia obronnego  
i wdrażał młodzież do rozu-
mienia ekologii. W gronie jego 
uczniów i wychowanków zna-
leźli się m.in. bracia Olejnicza-
kowie – poseł Cezary i były eu-
roposeł Wojciech. Przez 30 lat 
Stanisław Masłowski był także 
dyrektorem waliszewskiej pod-
stawówki, później – jednym  
z założycieli Stowarzyszenia Na 
Rzecz Rozwoju Wsi Waliszew 
i Okolic, które postawiło sobie 
za cel uratowanie szkoły przed 
likwidacją, a które dziś samo-
dzielnie prowadzi placówkę, 
przekształconą w Zespół Szkół. 

Stanisław Masłowski był 
także wieloletnim prezesem 
Zarządu Oddziału Związ-
ku Nauczycielstwa Polskiego  
w Bielawach. Na emeryturze 
pozostał aktywnym i zaanga-
żowanym mieszkańcem swojej 
miejscowości, zawsze chętnym 
służyć następcom radą, wiedzą 
i doświadczeniem. Od kilku lat 
Stanisław Masłowski zmagał 
się z postępującą chorobą, któ-
ra ostatecznie doprowadziła go 
do śmierci. 

Został pochowany 27 grudnia 
na cmentarzu w Starym Wali-
szewie, a pogrzeb zorganizo-
wano ze strażackimi honora-

mi. Uczestniczyły w nim m.in. 
liczne poczty sztandarowe z te-
renu waliszewskiej parafii, gmi-
ny Bielawy i powiatu łowickie-
go, a także dzieci i młodzież 
ze sztandarem Zespołu Szkół 
SRWWiO w Starym Walisze-
wie. Nabożeństwo w miejsco-
wym kościele pw. Narodzenia 
NMP odprawił proboszcz ks. 
Arkadiusz Grodzicki, a zmar-
łego w swoich przemówieniach 
ciepło wspominali m.in: po-
seł na Sejm RP i obecny pre-
zes OSP w Starym Walisze-
wie Cezary Olejniczak, jego 
brat Wojciech, prezes Zarzą-
du Oddziału Gminnego ZOSP 
RP w Bielawach Jacek Chudy, 
prezes Zarządu Oddziału ZNP 
w Bielawach Krystyna Jercha 
oraz honorowy wiceprezes Za-
rządu Oddziału Powiatowego 
ZOSP RP w Łowiczu Włady-
sław Gala. 

Obszerne wspomnienie  
o Stanisławie Masłowskim 
przygotujemy do jednego z ko-
lejnych numerów Nowego Ło-
wiczanina.  ewr

Bolimów |�szkoła�Podstawowa

Jasełka i wigilia
19 grudnia w Szkole Podsta-

wowej w Bolimowie pracowni-
cy szkoły, uczniowie, zaproszeni 
goście, m.in. proboszcz miejsco-
wej parafii ks. Krzysztof Choj-
nacki oraz przewodniczący Rady 
Rodziców – Andrzej Wójcik spo-
tkali się na Wigilii. W świąteczną 
atmosferę wprowadzili zebranych 
uczniowie z klas III – VI, którzy 

wystawili tradycyjne jasełka. Ca-
łość przedstawienia uświetniły ko-
lędy oraz mniej znane wszystkim 
pastorałki. Na koniec dyrektor 
Małgorzata Ciężarek, która na po-
czątku złożyła życzenia świątecz-
ne wszystkim przybyłym, oraz 
goście podzielili się opłatkiem  
z przedstawicielami klas oraz zło-
żyli sobie życzenia.   tb

trzej królowie w czasie składania darów�Dzieciątku,�w�postaci��
wcielili�się:�mateusz�fortuniak,�mateusz�hutorowicz�i�maciej�wójcik.

Stanisław masłowski
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Łowicz |�Świetlica�integracyjna�słonko

Cztery paczki pełne prezentów dla potrzebujących
17 grudnia swoje 
spotkanie wigilijne 
obchodziła Świetlica 
Integracyjna „Słonko” 
działająca przy parafii 
p.w. Św. Ducha  
w Łowiczu.

Przybyło ok. 50 osób, w tym 
dzieci korzystające na co dzień  
z pomocy świetlicy, wolontariu-
sze i zaproszeni goście, którzy 
aktywnie włączają się w pomoc 
dla świetlicy i jej podopiecznych. 
Podopieczni oraz wolontariu-
sze, wspomagani też przez osoby  
z zewnątrz, przygotowali jasełka.  
W półgodzinnym programie, 
oprócz tradycyjnych postaci jaseł-
kowych, aktorzy odegrali też role 
bohaterów baśni i bajek. Nie mo-
gło zabraknąć opłatka, życzeń, po-
częstunku oraz oczywiście święte-
go Mikołaja, w którego wcielił się 
wiceburmistrz Łowicza Bogusław 
Bończak. Przygotowano dla dzie-
ci cztery duże paczki z prezen-
tami. Jedną przygotowała sama 
świetlica, drugą Urząd Miejski, 

trzecią Zarząd Osiedla Noakow-
skiego, a czwartą, wypełnioną sło-

dyczami, samorząd szkolny Cen-
trum Kształcenia Ustawicznego 

w Łowiczu pod kierownictwem 
Anny Bogusz.    tm

Łowicz�|�konsekracja�czterech�wdów

Od teraz poświęcone 
tylko Chrystusowi
21 grudnia podczas 
mszy świętej w bazylice 
katedralnej w Łowiczu 
odbyła się uroczysta 
konsekracja czterech 
wdów pochodzących  
z diecezji łowickiej.  
Była to druga 
konsekracja wdów  
w historii tej diecezji.

Do grona wdów konsekrowa-
nych diecezji łowickiej dołączyły 
w niedzielę: Teresa Jaros, Zofia 
Trębska oraz Leokadia Gałecka  
z parafii św. Stanisława w Skier-
niewicach oraz Jadwiga Koziarska 
z parafii Podwyższenia Krzyża  
w Jeruzalu pod Skierniewicami. 
W 2010 roku, podczas pierwszej 
w diecezji konsekracji wdów, zro-
biły to Krystyna Stopczyńska i Ja-
dwiga Zwolińska z Głowna oraz 
Irena Puchała z Mszczonowa.

Aktu konsekracji dokonał bi-
skup ordynariusz diecezji Andrzej 

Franciszek Dziuba, a asystowa-
li mu przy tym proboszcz parafii 
katedralnej ks. Wiesław Skoniecz-
ny oraz proboszcz parafii na Ko-
rabce ks. Adam Domański, który 
w diecezji łowickiej pełni funkcję 
opiekuna indywidualnych form 
życia konsekrowanego. On zaj-

mował się przygotowaniem wdów 
do konsekracji, podczas spotkań 
organizowanych w parafii. Proces 
przygotowań wdów do konsekra-
cji trwał ok. dwóch lat.

Kobiety wyrażały gotowość 
do służenia Bogu, mówiąc „Je-
stem!”. Podczas ceremonii zosta-

ły poświęcone należące do każdej  
z nich atrybuty wdowieństwa, 
czyli krzyż, brewiarz i obrączka.

Tradycja konsekracji wdów 
sięga swoimi korzeniami czasów 
początków chrześcijaństwa. Zo-
stała ona przypomniana podczas 
Soboru Watykańskiego II, dekre-
tem o odnowie życia zakonnego,  
a w 1996 roku św. Jan Paweł II od-
nowił ją adhortacją o życiu konse-
krowanym.

Wdowy konsekrowane ślubu-
ją żyć w czystości, zobowiązują 
się do oddania modlitwie brewia-
rzowej, pokucie oraz apostolstwu 
i dziełom miłosierdzia, naśladując 
tym samym postawę Maryji. Poza 
tym prowadzą normalne, świec-
kie życie. Inne indywidualne for-
my świeckiego życia konsekrowa-
nego w Kościele Katolickim to: 
dziewice konsekrowane i pustel-
nicy. W diecezji łowickiej mamy 
jedną dziewicę konsekrowaną  
– Paulinę Kucińską oraz jednego 
pustelnika – ks. Leszka Niewia-
domskiego.  tm

Wdowy z diecezji łowickiej powierzają�się�Bogu.
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Łowicz |�Zakład�karny

Przedświąteczna wizyta
19 grudnia w Zakładzie Kar-

nym w Łowiczu gościem był bi-
skup ordynariusz diecezji łowic-
kiej Andrzej Franciszek Dziuba. 
Biskup przybył do jednostki przy 
ul. Wiejskiej na zaproszenie jej dy-
rektora płk. Roberta Rusieckiego  
i kapelana ks. Bogdana Skóry. 

Ksiądz biskup spotkał się z osa-
dzonymi w więziennej kaplicy, 
gdzie ks. Skóra odczytał fragment 
z Ewangelii wg św. Łukasza. Ska-
zani wraz z kapłanami odśpiewa-
li też kilka kolęd i przełamali się 
opłatkiem.

W drugiej części wizyty biskup 
spotkał się w więziennej świetlicy 
z funkcjonariuszami Służby Wię-
ziennej, którym również błogosła-

wił i życzył powodzenia oraz Bo-
żej pomyślności.

Druga część wizyty odbyła się 
w świetlicy zakładu, gdzie ordy-
nariusz łowicki spotkał się z kadrą 
kierowniczą jednostki. Dyrektor 
Rusiecki przedstawił kadrę zakła-
du, a następnie złożył wszystkim 
życzenia bożonarodzeniowe. Bi-
skup Dziuba w swojej wypowie-
dzi podkreślił ważną rolę, jaką od-
grywają w naprawianiu drugiego 
człowieka funkcjonariusze SW, 
złożył im życzenia dalszych suk-
cesów w trudnej służbie, pobło-
gosławił i połamał się opłatkiem 
z pracownikami jednostki. Życze-
nia złożyli sobie wszyscy obecni 
na uroczystości.  tm

ks. prałat Wiesław Skonieczny i ks. bp Andrzej F. Dziuba 
oprowadzani�po�Zakładzie�karnym�przez�ppłk.�sławomira�witkowskiego��
i�kpt.�Zdzisława�kryściaka.
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Łowicz�|�PCk

Dzieci i młodzież
chcą pomagać

– Jesteśmy bardzo zadowoleni, 
nasz apel spotkał się z odpowie-
dzią z 13 szkół, od których dosta-
liśmy dużą ilość żywności, oprócz 
tego dostarczyło ją także sporo 
osób indywidualnych – powie-
dział nam szefowa biura łowickie-
go oddziału Polskiego Czerwone-
go Krzyża Jolanta Głowacka.

Od wielu lat łowicki PCK or-
ganizuje zbiórkę żywności dla 
stołówki przy ul. 3 Maja w Łowi-
czu, która karmi osoby bezdomne 
i ubogie. Koszt posiłków dla więk-
szości z nich pokrywany jest z bu-
dżetu Miejskiego Ośrodka Pomo-
cy Społecznej (4,5 zł za posiłek), 
ale w okresie zimowym do sto-
łówki przychodzi więcej potrze-
bujących, dla których wydawany 
obiad jest jedynym ciepłym poży-
wieniem w ciągu dnia. Dzięki da-
rom udaje się zwiększyć ilość po-
siłków, a oprócz tego przygotować 
je z bogatszych składników.

W ostatnej w jesiennej akcji 
pozyskiwania żywności uczest-
niczyli uczniowie z 13 placówek 
oświatowych, w tym ze szkół pod-
stawowych z: Bolimowa, Jamna, 
Łaguszewa, Soboty i Wygody, 
gimnazjów w Bielawach, Dzierz-
gówku, Łaguszewie i Popowie 
oraz Zespołu Szkół w Błędowie  
i Nieborowie, a także z bursy dzia-
łającej przy ul. Ułańskiej. W su-
mie na stołówkę trafiło ponad 1,5 
tony żywności, były to głównie 
makarony, ryż i kasze. W porów-
naniu z latami minionymi dużo 
mniej było płodów rolnych: ziem-
niaków i marchwi, choć więk-
szość szkół, które ofiarowały dary, 
to szkoły wiejskie.

Głowacka powiedziała nam, 
że akcja się nie kończy i cały 
czas można do stołówki dostar-
czyć żywność – ważne, aby mia-
ła długi termin przydatności do 
spożycia.  tb

Wiceburmistrz jako Święty mikołaj rozdaje�prezenty.�obok�niego�(po�prawej)�Dorota�Guzek.

D
o

r
o

ta
�G

u
Ze

k

zuchy z gromady „Dzielne Wilczki”�odwiedziły�także�redakcję�Nowego�łowiczanina�przynosząc�do�niego�
płomień�z�Betlejem�na�zdjęciu�z�redaktorem�naczelnym�wojciechem�waligórskim.
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Łowicz |�ZhP

Harcerze obdarowali łowiczan 
światłem z Betlejem
W okresie 
przedświątecznym  
na ulicach Łowicza 
można spotkać harcerzy 
i zuchy z łowickiego 
Hufca ZHP, którzy 
roznosili płomień 
dostarczony z groty  
z Bazyliki Narodzenia 
Pańskiego w Betlejem.

Naszą redakcję ze światłem  
i życzeniami odwiedziły 18 grud-
nia zuchy ze 102 Gromady Zu-
chowej Dzielne Wilczki.

Zastępca komendanta Hufca 
ZHP w Łowiczu hm Katarzy-
na Kordecka powiedziała nam, 
że tego dnia odwiedziły one też 
ratusz i wiceburmistrza Bogu-
sława Bończaka oraz funkcjo-
nariuszy z łowickiej Komendy 
Powiatowej Policji. Ale, jak pod-
kreśliła, zadanie związane z roz-

noszeniem płomienia z Betlejem 
po Łowiczu zostało rozdzielone 
pomiędzy kilka drużyn, do świąt 
miały one za zadanie odwiedzić 
wszystkie instytucje i organizacje 
działające w Łowiczu, z którymi 
współpracują harcerze.

Przypomnijmy, że 21 grudnia 
płomień z Betlejem trafił do ło-
wickich świątyń, zaś dzień póź-
niej, 22 grudnia, można było indy-
widualnie odebrać go w siedzibie 
hufca przy ul. Mostowej 4.  tb
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W tej rubryce zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach 
poprzedzających wydanie tego numeru naszego tygodnika urodziły się  
w szpitalach w Łowiczu i w Głownie, wraz z datą i godziną tej szczęśliwej 
dla rodziców chwili. Dziękujemy rodzicom, którzy zgodzili się  
na publikację zdjęcia, życzymy dużo radości z powiększenia rodziny.  
Każde nowo narodzone dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej 
społeczności. Jeśli Wasze dziecko urodziło się w tych dniach  
w jakimś innym szpitalu – prosimy, podeślijcie nam jego fotografię i dane  
na adres e-mail: redakcja@lowiczanin.info) – także z przyjemnością 
je zamieścimy.  Redakcja

Witamy wśród nas!

Aurelia Płuska,�ur.�20.12.2014�r.,�
godz.�9.10,�dł.�56�cm,�waga��
3.660�g,�córka�anny�i�mikołaja,�
zam.�w�łowiczu

Błażej Lewiński,�ur.�23.12.2014�r.�
godz.�12.25;�dł.�53�cm;�waga�
3.080�g;�syn�wiolety�i�rafała;�zam.�
Domaniewice

igor zakrzewski,�ur.�21.12.2014�r.�
godz.�16.15;�dł.�51�cm;��
waga�3.010�g;�syn�anny��
i�Przemysława;�zam.�łowicz

Jakub Nowak,�ur.�27.12.2014�r.,�
godz.�0:45,�dł.�56�cm,�waga��
3.420�g,�syn�małgorzaty�i�rado-
sława,�zam.�Dąbkowice�Górne�

krzysztof Czajkowski,��
ur.�19.12.2014�r.,�godz.�11.15;�dł.��
55�cm;�waga�3.070�g,�syn�wioletty�
i�krzysztofa;�zam.�Dmosin�

Liliana Wasilewska,��
ur.�15.12.2014�r.,�godz.�10:05,
dł.�58�cm,�waga�3.350�g,��
córka�Doroty�i�roberta,�
zam.�Nowe�Zduny

maja Jankowska,�ur.�15.12.2014�r.�
godz.�23:40,�dł.�56�cm,�waga�
3.620�g,�córka�kingi�i�michała,�
zam.�łowicz

marika Nowak,�ur.�15.12.2014�r.,�
godz.�14.50;�dł.�52�cm;�waga�
2.810�g;�córka�ewy�i�łukasza;�
zam.�Złota�

mateusz Góral,�ur.�24.12.2014�r.�
godz.�16.05;�dł.�58�cm;�waga�
3.600�g;�syn�moniki�i�Zbigniewa;�
zam.�wrzask

otylia tomczyk,�ur.�19.12.2014�r.,�
godz.�5.35;�dł.�54�cm;�waga��
3.540�g;�córka�katarzyny��
i�Damiana;�zam.�wyskoki

Szymon kluszczyński,��
ur.�15.12.2014�r.,�godz.�17:45,�
dł.�57�cm,�waga�3.220�g,�syn�
małgorzaty�i�marcina,�zam.�łowicz

tymoteusz Pietrasiak,�ur.�
20.12.2014�r.,�godz.�17.15;�dł.��
56�cm;�waga�3.910�g;�syn�agaty��
i�sylwestra;�zam.�stryków�

zuzia Adach,�ur.�16.12.2014�r.,�
godz.�13:45,�dł.�52�cm,�waga�
2.720�g,�córka�katarzyny�i�Dawida,�
zam.�w�łowiczu

reklama

Łowicz�|�Plan�kolędy

Za nami pierwsze wizyty
W każdej z łowickich 
parafii rozpoczęły się już 
wizyty duszpasterskie  
w domach parafian, 
popularnie zwane 
„kolędą”. W kolejnych 
dniach księża 
będą kolędować 
według poniższego 
harmonogramu:

Parafia katedralna
 W piątek 2 stycznia, od 

godziny 10 księża będą kontynu-
owali odwiedziny parafian w Po-
powie – przy trasie i przy cegiel-
ni, a od 16.30 będą przychodzić 
do mieszkańców ulic: Gdań-
skiej, Chrobrego, Sobieskiego, 
Jagiellońskiej, Wyszogrodzkiej  
i Wyzwolenia w Łowiczu. 

 W sobotę 3 stycznia, od 
godziny 10 księża będą odwie-
dzać mieszkańców ulic Poznań-
skiej i Kopernika w Łowiczu. 

Parafia Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy 
na Korabce
 Piątek 2 stycznia od godz. 

15.00 – ul. Płocka i Kiernozka – 
trzech księży od początku i od 
końca – jeden z przerwą na spo-
wiedź o 16.30 i na mszę św.

 Sobota 3 stycznia od 
godz. 9.00 – ul. Chełmońskiego 
– 3 księży; od godz. 18.00 – ul. 
Armii Krajowej 43 H – 3 księży 
– każdy po jednej klatce, zaczy-
nając od góry. 

 Niedziela, 4 stycznia od 
godz. 16.00 – ul. Armii Krajowej 
43 O – od początku i od końca.

 Poniedziałek, 5 stycz-
nia od godz. 9.00. Chąśno I.  – 
3 księży (od początku, od koń-
ca i od środka); od godz. 16.00 
– Strzelcew Parcel – 3 księży od 
początku i od końca (1 kapłan  
z przerwą na mszę św.)

 Wtorek, 6 stycznia, godz. 
16.00. ul. Bołtucia – 2 księży od 
początku i od końca, a następnie 
ul. Skotnickiego.

Parafia pw. chrystusa 
dobrego Pasterza
 Piątek, 2 stycznia od godz. 

15.00 – ul. Kaliska bloki nr 1 i 2.
 Sobota, 3 stycznia od 

godz. 9.00 – ul. Katarzynów.
 Poniedziałek, 5 stycznia 

od godz. 15.00 – ul. Powstań-
ców. 

 Wtorek, 6 stycznia – wizyt 
duszpasterskich nie będzie.

 Środa, 7 stycznia od godz. 
15.00 – ul. Wygoda i Zgoda. 

 Czwartek, 8 stycznia od 
godz. 15.00 – ul. Łyszkowicka  
i Wspólna. 

Parafia pw. Świętego 
ducha
 Piątek 2 stycznia, od godz. 

9. – Dąbkowice Górne (3 kapła-
nów), od godz. 16. ul. Środkowa 
i ul. 17 stycznia (2 kapłanów), 
od godz. 19. – ul. Wieniawskie-
go (2 kapłanów).

 Sobota 3 stycznia, od 
godz. 9. – Jastrzębia, domy przy 
Os. Górki (1 kapłan).

reklama
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Stary Waliszew |�sukces�gimnazjalistów

Nagrodzona chatka do schrupania
Okazałą „Słodką chatkę Baby Jagi” z baśni braci Grimm  
o Jasiu i Małgosi wykonali uczniowie klasy I Gimnazjum
w Zespole Szkół Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Waliszew i Okolic 
na ogólnopolską grę czytelniczą. Ich praca robi wrażenie!

Grę „Między nami czytel-
nikami” organizuje dla ostat-
nich trzech klas podstawówek 
oraz gimnazjalistów Gdańskie 
Wydawnictwo Oświatowe. Gra 
podzielona jest na 3 etapy, na 
każdym uczestnicy mają do wy-
konania inne zadanie. Pierwszym 
było przygotowanie przepisu 
i pracy zainspirowanej dowol-
nym literackim opisem jedzenia. 
Uczniowie z Waliszewa sięgnęli 

po znaną baśń i pod opieką wice-
dyrektor Anny Lelonkiewicz po-
stanowili wykonać chatkę Baby 
Jagi. Do jej przygotowania wy-
korzystali wafle, herbatniki, pier-
niki w czekoladzie, bezy, lizaki 
i chrupki. Zdjęcia gotowej pracy 
przesłali organizatorom konkur-
su, a ci przyznali pomysłowym 
gimnazjalistom z Waliszewa dru-
gie miejsce w pierwszym etapie 
rywalizacji (pierwsze miejsce za-

jęła szkoła z Sieradza za nektar 
antycznych bogów). 

Chatka, która pozostała w szko-
le i jest ozdobą korytarza na pię-
trze, stała się elementem scenogra-
fii krótkiego spotkania z literaturą, 
jakie gimnazjaliści zorganizowa-
li dla waliszewskich przedszkola-
ków. Dzieci wysłuchały przeczy-
tanej baśni, spotkały się z Jasiem 
i Małgosią oraz skosztowały liza-
ków z ogródka Baby Jagi.

W finale czytelniczej gry  
na zwycięzców czekają czytniki 
e-booków i nagrody książkowe, 
ale przed uczestnikami jeszcze 
dwa etapy zmagań.  oprac. ewr Piękna i pyszna chatka. efektowne�dzieło�uczniów�ze�starego�waliszewa�zdobi�szkolny�korytarz.�
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Rzut okiem |�jasełka�Dla�PrZeDsZkolaków�w�ChąŚNie

Pięcio- i sześciolatki  
z Przedszkola nr 7 
„Wiosenka” w Łowiczu były 
15 grudnia gośćmi w punkcie 
przedszkolnym w Chąśnie,�
gdzie�wystawiły�dla�swoich�
kolegów�i�koleżanek�swój�program�
jasełkowy.�Dzieci�z�Chąśna��
i�okolic�były�bardzo�zadowolone��
z�przedstawienia,�bardzo�
bogatego�jeśli�chodzi�o�ubiory.��
Po�jasełkach�dzieci�z�obu�
przedszkoli�przełamały�się�
opłatkiem,�a�potem�wzięły�udział�
we�wspólnym�poczęstunku. tm

mastki |�Świątecznie�w�sP

Zumba, pierniczki i jasełka
Szkoła Podstawowa w Mast-

kach miała swoje spotkanie wi-
gilijne 18 grudnia. Brali w nim 
udział uczniowie, nauczyciele 
i inni pracownicy szkoły, a tak-
że rodzice i zaproszeni goście. 
Tego dnia wszyscy mogli podzi-
wiać tradycyjne Jasełka, przygo-
towane przez uczniów pod okiem 
nauczycielki Sylwii Stępień. Po-
tem wszyscy zebrani podzieli-
li się opłatkiem, składając sobie 
życzenia, po czym wspólnie za-

śpiewali kilka kolęd. Na koniec 
zaproszono wszystkich do stołu 
na słodki poczęstunek, w które-
go przygotowaniu czynny udział 
brały mamy uczniów, podobnie 
jak w przygotowaniu strojów do 
przedstawienia.

Wcześniej została ubrana cho-
inka na szkolnym korytarzu. 
Piernikowe ozdoby, które na niej 
zawisły, były od rana przygo-
towywane przez dzieci z klas 
I i II.  tm

Wiktoria Czubak i erwin Gromek�w�przedstawieniu�jasełkowym.
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Łyszkowice�|�jasełka�w�sP

Przyszła nam nowina
19 grudnia, w Szkole Podsta-

wowej w Łyszkowicach jasełka 
dla całej szkolnej społeczności 
oraz gości przygotowali ucznio-
wie klas trzecich. Program został 
zatytułowany „Przyszła nam no-
wina”. Dzieci odtworzyły wyda-
rzenia z Betlejem sprzed dwóch 
tysięcy lat. Do żłobka z pokło-
nem przyszli pastuszkowie, trzej 

królowie, a także dzieci, któ-
re obiecały, że będą dobrze się 
uczyć, pamiętać o codziennej 
modlitwie i słuchać rodziców. 

Przedstawienie przeplatane 
było kolędami i pastorałkami. Ży-
czenia obecnym złożyła dyrek-
tor Małgorzata Zielińska, dzieci 
otrzymały też paczki ze słodycza-
mi od wójta Adama Ruty.     tm

Grupa aniołków (do�lewej:�martyna�siatkowska,�amelia�siatkowska,�
Zofia�stań,�weronika�Grochola�i�julia�Dondzbach)�przed�maryją�(w�tej�roli:�
monika�sukiennik).
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Łowicz – Radom |�koderki�zwyciężają�na�ogólnopolskim�festiwalu

Cieszmy się i pod niebiosy
Grupa młodzieżowa zespo-

łu Koderki zdobyła 29 grud-
nia pierwsze miejsce i specjalne 
wyróżnienie na Ogólnopol-
skim Festiwalu Kolęd i Pastora-
łek „Staropolskie Kolędowanie”  
w Radomiu, w kategorii wyko-
nawców do lat trzynastu. Utwo-
rami, które powiodły ich do 
zwycięstwa, były dwie kolędy 
staropolskie: „W dzień Boże-
go Narodzenia” oraz „Cieszmy 
się i pod niebiosy”. Była to już 
XIII edycja tegoż festiwalu, przy-
ciągającego wielu uczestników:  
w przesłuchaniach eliminacyj-
nych wzięło udział przeszło 1500 
wykonawców. Konkurs powstał, 
by promować tradycyjną formę 
spędzania świąt.

Aby pojawić się w finale, ze-
spół musiał przejść przez elimi-
nacje, które odbyły się 18 grud-
nia w miejscowości Drzewice. 
Koderki zajęły na nim I miejsce, 
ex aequo z lokalnym zespołem 
FOUR M. 

Grupę szesnastu śpiewających 
wspierała kapela składająca się 

z pięciu osób, która przygrywała 
na: akordeonie, bębnie ludowym, 
skrzypcach, kontrabasie i klarne-
cie. Młodzież przygotowywała 
instruktor wokalny zespołu - Ewa 
Smerecka. Muzykę zaś opraco-
wał kierownik zespołu Eugeniusz 
Strycharski, który w rozmowie  
z reporterem NŁ powiedział, iż 
nie spodziewał się takiego wy-
różnienia. Ćwiczyli wspólnie od 
listopada, czyli niespełna mie-
siąc. Taka decyzja była spowo-
dowana tym, żeby nie znudzić 
dzieci odgrywaniem tych samych 
utworów. Dzięki temu muzyka 
była świeża oraz żywa. 

Na miejsce dotarli autobu-
sem, podróż sfinansował ŁOK, 
zespół przybył na miejsce o go-
dzinie 10.00 i spędził w Rado-
miu prawie 12 godzin. Do ostat-
nich chwil nie było wiadome, kto 
zwycięży.

W wymaganiach organizato-
ra było podane, by prezentowa-
ne kolędy były „staropolskie”. 
Kolędy wybrane przez Strychar-
skiego pochodziły z przełomu 

XVII i XVIII w. Kierownik wy-
brał je z płyty, którą zespół nagrał 
w 2011 r.  

Jednym z najmłodszych człon-
ków zespołu był Paweł Toma-
la. Ma on 12 lat i uczęszcza do 
Szkoły Podstawowej nr 1 w Ło-
wiczu,  od 9 roku życia jest zwią-
zany z Koderkami. W rozmowie 
z NŁ powiedział,  że bardzo lubi 
występować, nawet na tak dużej 
scenie jak w Radomiu, przez co 
nie odczuwał stresu, choć występ 
obserwowało na widowni blisko 

300 osób. Opowiedział również, 
że na początku członkom zespołu 
wydawało się, że zdobyli jedynie 
wyróżnienie za swój występ i nie 
byli z tego zadowoleni. Okazało 
się jednak, że wyróżnienie było 
jedynie dodatkiem do pierwsze-
go miejsca, które zajęli. Po tej 
wiadomości w zespole wybuchła 
wielka radość. 

Koderki podzieliły się pierw-
szym miejscem z Zespołem Pie-
śni i Tańca Ludowego „Kuni-
czanki”.  mq

Występ koderek�podczas�staropolskiego�kolędowania.
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Łowicz |�muzyczny�projekt�piątki�licealistów

Połączyła ich muzyka, teraz chcą połączyć innych
Koncerty oraz happeningi związane z muzyką, 
nie zamkniętą w ramach jednego, określonego 
gatunku, mają zamiar w najbliższym czasie 
organizować  Anna Markowska, Aleksandra 
Rożniata, Anna Sobolewska, Damian Kosiorek 
i Paweł Piorun, uczniowie szkół średnich realizujący 
bardzo ciekawy projekt „Muzyka łączy ludzi”.

Pomysł wzięcia udziału w ta-
kiej inicjatywie zrodził się w I LO
im. Józefa Chełmońskiego po 
tym, jak uczniowie tej szkoły 
– Anna Markowska, Aleksan-
dra Rożniata i Damian Kosiorek 
dowiedzieli się od nauczycielki 
o ogólnopolskim programie 
„Zwolnieni z teorii”. Jest to swego 
rodzaju olimpiada, w odróżnieniu 
jednak od tych przedmiotowych,
nastawiona na umiejętności prak-
tyczne, organizacyjne i działanie. 
Trójka z „Chełmona” postano-
wiła włączyć do projektu także 
znajomych z Pijarskiego Liceum 
Ogólnokształcącego – Annę So-
bolewską i Pawła Pioruna.

Wszyscy oni są sami uzdolnie-
ni muzycznie, grają na różnych 
instrumentach. Bardzo dużo mu-
zyki też słuchają, nie ogranicza-
jąc się do konkretnych wykonaw-
ców czy stylów. Każdy z nich ma 

nieco inne preferencje muzycz-
ne, w efekcie czego gama ga-
tunków, na których się znają, jest 
szeroka – od muzyki klasycznej, 
przez jazz, po rock, techno, pop 
czy hip-hop. Realizowany przez 
nich projekt ma bowiem łączyć, 
a nie dzielić. – Gusty są różne, ale 
chyba każdy lubi jakąś muzykę – 
mówiła nam Aleksandra Rożnia-
ta. – Nie znam człowieka, który 
nie lubiłby zupełnie żadnej mu-
zyki. Chcielibyśmy więc znaleźć 
coś dla każdego.  

To, w jaki sposób projekt bę-
dzie się rozwijał, nie zależy tylko 
i wyłącznie od piątki organizato-

rów. Inicjatywa ma z założenia 
polegać na jak największej ak-
tywizacji lokalnego środowiska, 
zaangażowania innych zespołów 
czy po prostu miłośników śpiewu 
i instrumentów. Wszyscy chętni, 
którzy chcą wziąć udział w pro-
jekcie, mogą pisać do organiza-
torów na adres e-mail muzykala-
czyludzi@onet.pl.

Ma w ten sposób powstać cykl 
wydarzeń muzycznych, organi-
zowanych mniej więcej co ty-
dzień od 10 stycznia do  połowy 
marca, kiedy to zaplanowany jest 
ogólnopolski fi nał projektu. Kon-
certy, ze względu na porę roku, 
mają być organizowane w za-
mkniętych pomieszczeniach – 
ŁOK-u, lokalach gastronomicz-

nych i szkołach. Wszystkie mają 
mieć charakter niekomercyjny.
Przewidziane są dobrowolne 
opłaty za wstęp, które mają być 
w całości przeznaczone na po-
trzeby Zespołu Integracyjnego 
Furkotki.

– Biorąc pod uwagę, że to chy-
ba pierwsza tego typu akcja w Ło-
wiczu, to początek jest obiecujący 

– uważa Anna Markowska. – Co 
prawda częściej to my wychodzi-
my do wykonawców, niż otrzy-
mujemy zgłoszenia, ale to zrozu-
miałe. 

Sami organizatorzy mówią, że 
jest to dla nich doświadczenie zu-
pełnie nowe, więc trudno powie-
dzieć, jak akcja się potoczy – czy 
będzie fala zainteresowania na po-
czątku, a potem opadnie? A może 
z każdym kolejnym koncertem 
będzie lepiej? Cała piątka nie wy-
klucza, że w razie sukcesu ich ini-
cjatywa może być kontynuowana 
nawet po zamknięciu olimpiady 
„Zwolnieni z teorii”. 

Organizatorzy projektu mają już
za sobą pierwszą akcję – w czasie 
świąt zatrzymywali ludzi na ulicy 
i zachęcali ich do wspólnego kolę-
dowania. – Była to świetna zaba-
wa, chociaż niektórzy podchodzili 
do nas z dużą rezerwą – mówił Pa-
weł Piorun. – Zdarzali się ludzie, 
którzy chcieli nam dawać pienią-
dze. Widać, że nie wszyscy są 
przyzwyczajeni do akcji robio-
nych tylko dla zabawy, za szcze-
ry uśmiech czy za uścisk dłoni. 
Mamy nadzieję, że to się zmieni.

Zaplanowane są już dwa kon-
certy – akustyczny z udziałem 
absolwentów łowickich szkół 
średnich 10 stycznia o godzinie 
19 w kawiarni Powroty oraz 18 
stycznia koncert kolęd (godzina 
i miejsce nie są jeszcze pewne). 
Organizatorzy chcieliby, aby po-
dobne wydarzenia miały miejsce 
co tydzień.�

to oni chcą muzycznie rozkręcić Łowicz. od�lewej:�Damian�kosiorek,�aleksandra�rożniata,�anna�markowska,�
anna�sobolewska�i�Paweł�Piorun.
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tOMaSZ
MatuSiaK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Rzut okiem�|�PrZyPomNieli�o�ZwyCZajaCh�i�traDyCjaCh�Świąt�

młodzież z zespołu wokalno-
muzycznego działającego 
w zSP nr 1 w Łowiczu,�pod�
kierownictwem�tomasza�
walczaka,�podczas�uroczystego�
przedświątecznego�apelu�
przypominała�o�zwyczajach�
i�tradycjach�świąt�Bożego�
Narodzenia.�Nie�mogło�w�tym�dniu�
zabraknąć�kolęd,�np.�,,mizerna�
cicha’’,�,,oj�maluśki’’,�,,Przybieżeli�
do�Betlejem’’,�,,Dzisiaj�w�Betlejem’’,�
,,Pójdźmy�wszyscy�do�stajenki’’.�
szkolną�wigilię�występem�
uświetnili:�Patrycja�janicka,�adrian�
karalus,�Grzegorz�Bębenista,�
augustyn�kobierecki,�kamil�
jóźwiak,�tomasz�Dębski,�karol�
kwiatkowski,�krystian�kędziora�
i�Natalia�Związek.�mak 

Łowicz
Kalendarz
o kajakach
i taekwondo

Po raz pierwszy Łowicka 
Akademia Sportu wydała kalen-
darz. Prezes organizacji Kamil 
Sobol powiedział nam, że ma 
on być materiałem promującym 
Akademię i turystykę kajako-
wą na Bzurze oraz sport, w tym 
szczególnie taekwondo, w ży-
ciu codziennym. Autorami zdjęć 
wykorzystanych w kalendarzu 
są Justyna Panak, Piotr Kowalski 
oraz Pekka Sairanen. Kalendarz, 
który ukazał się w nakładzie 
50 sztuk, można zamówić pod 
adresem: piotrkowalski155@
gmail.com.  tb

Domaniewice
W tym roku
też powstała 
żywa szopka

Najprawdopodobniej do 6 
stycznia, czyli do święta Trzech 
Króli, przy Przedszkolu Niepu-
blicznym Sióstr Pasjonistek św. 
Pawła od Krzyża w Domanie-
wicach będzie można oglądać 
żywą szopkę. 

W szopce obejrzeć można ta-
kie żywe zwierzęta jak: osioł, 
owce, króliki, gołębie, a na-
wet lamę. Podobnie jak w roku 
ubiegłym, szopkę przygotowa-
no dzięki zaangażowaniu sióstr 
Pasjonistek i rodziców dzieci 
uczęszczających do przedszko-
la. kl 

ma�w�ten�sposób�
powstać�cykl�
wydarzeń�muzycznych,�
organizowanych�mniej�
więcej�co�tydzień�
od�10�stycznia�
do�połowy�marca.
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Informacje
informacje

��informacja PkP��(ogólnokrajowa)�
22-194-36

��informacja PkS (całodobowa)  
46-837-38-13

��informacja o krajowych numerach 
tp 118-913

��informacja o międzynarodowych  
numerach tp�118-912

��Rozmowy międzynarodowe tp�–�
zamawianie�9051

��Naprawa telefonów�–�błękitna�linia�tp�
19393

��Biuro zleceń�tp�9497
��Wojewódzkie Centrum zarządzania 

kryzysowego�łódzkiego�urzędu�
wojewódzkiego�w�łodzi�9287

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wodno-kanalizacyjne��
46-837-35-32

��Pogotowie energetyczne�991,�
46-837-36-05

��Awarie oświetlenia ulicznego:�
konserwator�881-551-551�–�czynny��
od�1�stycznia�2015�r.,�46�830-91-45

��Warsztat konserwatorski�ŁSm��
46-837-65-58

��Gaz butlowy:��516-053-554,��
697-649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,��
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�Chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,�
łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

telefony
�� �taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;�603-06-18-18;��
794-013-013;�606-486-555;�600-508-308;��
Dworcowa:�602-774-552

��taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20;�

46-837-03-73
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd miejski:��

sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:��

centrala�46�837-43-58,��
46-837-32-38,�sekretariat�46-837-80-28�

��zuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie 

Abstynenckie „Pasiaczek”��
łowicz,�ul.�św.�floriana�7,�tel.�46-837-66-92,�
pon.-pt.�godz.�16.00-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka”  
spotkania�przy�klubie�Pasiaczek��
w�każdy�czwartek�o�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��

tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.
��Gminna Grupa Abstynencka��

w Bielawach,�spotkania�w�czwartki�
w�godz.�10-11.�informacji�udziela��
uG�Bielawy�w�czwartki�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach,�(problem�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba�Gok),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

ul.�ułańska��28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-
56-12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�
czynna:�w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�
niedziele�i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.�837-37-07

��Poradnia zdrowia Psychicznego��
ul.�3�maja,�tel.�46-837-33-07

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02
��Bielawy,�ul.�Garbarska�10,�tel.�839-22-76
��Chąśno 64,�tel.�838-18-25
��Domaniewice,�ulica�Główna�9,��

tel.�838-33-85;�ul.�Górna�1a,�tel.�911-55-44
��kiernozia, rynek�kopernika�12,��

tel.�24-277-91-58;�ul.�kościuszki�6,�tel.�24-
277-97-64;�ul.�łowicka�12a,�24-382-11-66

��kocierzew Płd. 101,�tel.�839-42-42
��Łyszkowice,�ul.�kościelna�3,�tel.�

46-838-87-86;�ul.�wolności�6B,�tel.�kom.�
606-221-872

��Nieborów 209,�tel.�46-838-56-25
��Bełchów,�ul.�Przemysłowa�2,��

tel.�46–�837-11-83
��Sobota,�Pl.�Zawiszy�Czarnego�20,��

tel.�46-838-22-81
��zduny 1a,�tel.�46-838-74-68
��zduny 34,�tel.�46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

��kościół pw. św. Ducha: 7:00,�8:30,�10:00,�
12:00,�18:00�

��kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00;

��Bazylika katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00

��kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00

��kościół Sióstr Bernardynek  
pw. Niepokalanego Poczęcia NmP 
i św. elżbiety:�8:00,�10:00

��kościół pw. matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8:00,�10:00,�12:30,�17:00

��kaplica seminaryjna:�10.00.
��kościół św. Leonarda:�11.30

pływalnia miejska 
łowicz,�ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety:

��Poniedziałek –20.15-22.00��
(ostatnie�wejście�o�21.00)

��Wtorek�–�11.20-12.10;�15.00-16.30,�
19.30-20.15;�21.00-22.00�(ostatnie�wejście�
o�21.00)

��Środa –11.00-12.00;�15.00-16.30;�20.15-
22.00�(ostatnie�wejście�o�21.00)

��Czwartek –�14.00-14.45;�19.30-22.00��
(ostatnie�wejście�o�21.00)

��Piątek –�14.00-15.45;�16.50-18.30;�
19.30-22.00(ostatnie�wejście�o�21.00)

��Sobota�–�8.00-20.00�
(ostatnie�wejście�o�19.00)

��Niedziela�–�8.00-20.00��
(ostatnie�wejście�o�19.00)

��Grota solna i sauna�–�czynne��
codziennie�w�godz.�14.00-20.00

boiska i hale 
sportowe

��orlik przy ul. Grunwaldzkiej  
tel.�608-433-787

��orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19�
tel.�516-031-268;�czynny:�pon.-pt.�10.00-
21.00,�sob.-ndz.�10.00-18.00;

��orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��Stadion piłkarski�ul.�starzyńskiego�6/8,�

tel.�46-837-62-08
��Stadion wielofunkcyjny �

ul.�jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06
��Hala oSiR nr 1�ul.�jana�Pawła�ii�nr�3,��

tel.�46-837-51-06,�czynne:�pon.�8.00-16.00,�
wt.�8.00-20.00,�śr.,�czw.,�pt.�8.00-16.00;

��Hala oSiR nr 2�ul.�topolowa�2,��
tel.�46-837-09-04;�pon.�8.00-20.00;�wt.,�śr.�
8.00-16.00;�czw.�8.00-20.00;�pt.�8.00-16.00;

��Boisko przy SP nr 1�–�tel.�519-130-551�
czynne�od�pon.-pt.�w�godz.�16.00-20.00,��
w�weekendy�w�godz.�12.00-20.00)

��Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
��Lo im. Chełmońskiego�–�46�837-42-00
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�łyszkowice)
��SP mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–��46�838-03-99
��kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46838-43-93
��zSP Błędów�–�46�838-14-76

wystawy stałe
��Sztuka Baroku�–�rzemiosło�artystyczne:�

meble,�tkaniny,�szkło,�porcelana,�a�także�
malarstwo�i�rzeźba.�kaplica�św.�Boro-
meusza�w�muzeum�w�łowiczu.�Czynne�
codziennie�oprócz�poniedziałku�w�godz.�
10.00-16.00.�Bilety:�normalny�10�zł,��
ulgowy�6�zł.�w�soboty�wstęp�bezpłatny.

��Historia miasta i regionu: zabytki�arche-
ologiczne,�militaria,�rzemiosło�artystyczne,�
portrety�trumienne,�pamiątki�powstańcze,�
gabinet�kolekcjonera.�muzeum�w�łowiczu.��
w�godz.�10.00-16.00.�Bilety:�normalny�10�zł,�
ulgowy�6�zł.�w�soboty�wstęp�bezpłatny.

��etnografia księstwa Łowickiego�–�
stroje�ludowe,�wycinanki,�rzeźby,�ceramika,�
tkaniny,�eksponaty�z�dziedziny�papiero-�
plastyki.�muzeum�w�łowiczu.�Czynne�
codziennie�oprócz�poniedziałku�w�godz.�
10.00-16.00.�Bilety:�normalny�10�zł,��
ulgowy�6�zł.�w�soboty�wstęp�bezpłatny.

��Łowicka galeria sztuki –�wystawa�prac�
znaczących�artystów�XX�w.,�związanych�
z�łowiczem,�m.in.�Czesława�tańskiego,�
stanisława�Noakowskiego,�aleksandra�
krawczyka,�kazimierza�strzemińskiego,�
teodora�klonowskiego,�Zdzisława�Pągow-
skiego,�Zofii�i�romana�artymowskich,�Zofii�
rostad-abadie,�a�także�twórczość�obecnie�
działających�w�regionie�malarzy.�muzeum��
w�łowiczu.�czynne�codziennie�oprócz�po-
niedziałku�w�godz.�10.00-16.00.�Bilety�2�zł.

��mini skansen przy muzeum  
w Łowiczu –�od�1�listopada�do�31�marca�
zwiedzanie�obiektów�tylko�z�zewnątrz,�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł,�dzień�
bezpłatny�–�niedziela.

��Skansen w maurzycach�–�od�1�listopa-
da�do�31�marca�zwiedzanie�obiektów�tylko�
z�zewnątrz,�obowiązuje�bilet�spacerowy�
3�zł.

��muzeum w Nieborowie i Arkadii  
–�zamknięte�do�28�lutego�2015�r.;�ogrody�
czynne�codziennie,�wstęp�bezpłatny.�

��Wystawa w muzeum Diecezjalnym��
w Łowiczu�–�zwiedzanie�katedry�wraz��
z�eksponatami�znajdującymi�się�w�wieży;�
możliwość�oglądania�panoramy�miasta��
z�tarasu;�czynna:�pon.-sob.�10-16.�

��muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne�przez�cały�rok�
w�dni�powszednie�9.00-17.00,�w�niedziele��
i�święta�12.00-17.00,�tel.�46-838-44-72.

��Pałac w Sannikach�–�zwiedzanie�od�
wtorku�do�piątku�w�godz.�8.00-15.00,��
w�soboty�i�niedziele�8.00-16.00;��
bilety:�10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).�

��Park przy pałacu w Sannikach –�
czynny:�od�1�października�do�31�marca�
w�godz.�8.00-17.00,�od�1�kwietnia�do�30�
września��
w�godz.�8.00-21.00;�wejście�bezpłatne.�

��ekspozycja 500 guzików z muzeum 
Guzików w Łowiczu,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�łowicka,��
i�piętro,�ul.�stanisławskiego;�czynna�pon.-
-pt.�w�godz.�10.00-19.00,�sob.�9.00-15.00.�

wystawy czasowe
��Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć 

i tradycja�–�w�150.�rocznicę�wybuchu�
Powstania�styczniowego�na�Ziemi�łowic-
kiej�–�wystawa�internetowa�przygotowana�
przez�marka�wojtylaka;�strona�archiwum�
Państwowego�m.st.�warszawy:�www.
warszawa.ap.gov.pl�

��Święty Jan Paweł ii w Łowiczu –�
wystawa�zdjęć�michała�sierszaka�z�wizyty�
jana�Pawła�ii�w�łowiczu�w�1999�r.�Galeria�
eV�34,�ul.�Zduńska�34.

��Powrót do przeszłości 1919-2014  
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP) –�wystawa�zdjęć�w�dużym�forma-
cie,�ZsP�nr�1,�łowicz,�ul.�Podrzeczna�30.

���„Łowickie Nekropolie” – historia 
i teraźniejszość;�wystawa�fotograficzna�
sylwestra�Cichala�i�jacka�rybusa;�Po-
wiatowa�Biblioteka�Publiczna�w�łowiczu,�
wejście�od�ul.�3�maja.

��„100. rocznica operacji Łódzkiej  
1914-2014. i wojna światowa  
w zbiorach muzeum w Łowiczu”�–�
wystawa�plansz�informacyjnych�przesta-
wiających�wydarzenia�i�miejsca�regionu�
łódzkiego��
z�okresu�„operacji�łódzkiej”�i�opisujących�
wydarzenia�w�łowiczu�podczas�i�wojny�
światowej;�uzbrojenia�i�wyposażenia�żoł-
nierskiego�pochodzącego�z�pól�bitewnych�
1914�r.,�umundurowania�żołnierskiego�
oraz�druków�i�ulotek.�wystawa�czynna�do��
25�stycznia;�muzeum�w�łowiczu,�stary�
rynek�5/7.�

��„Boże Narodzenie i kolędnicy” –�
wystawa�masek,�figurek�i�obrazów�przed-
stawiających�świąteczne�postaci�z�regionu�
żywieckiego,�ze�zbiorów�Państwowego�
muzeum�etnograficznego�w�warszawie;�
czynna�do�1�lutego�od�wtorku�do�piątku�
w�godz.�8.00-15.00;�Pałac�–�europejskie�
Centrum�artystyczne�w�sannikach,��
ul.�warszawska�129.

��„tworzone z miłości” –�wystawa�grafik,�
rzeźb,�ceramiki�i�gobelinów�stworzonych�
przez�uczestników�warsztatów�terapii�

Zajęciowej�w�Parmie;�sala�barokowa�
muzeum�w�łowiczu.

��Łowicka Szopka Bożonarodzeniowa 
–�wystawa�pokonkursowa;�czynna�do�
końca�stycznia;�muzeum�w�łowiczu.

kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Piątek, 2 stycznia:
godz.�16.00�–�Paddington�–�film�
familijny,�przygodowy;�film�familijny,�
przygodowy;��
miś�o�imieniu�Paddington�mieszka��
w�Peru�wraz�ze�swoją�ciocią.�Pewnego�
dnia�ich�wspólny�dom�zostaje�zniszczony,��
a�niedźwiadek�wyjeżdża�do�anglii,�aby�
tam�szukać�szczęścia.�Po�przybyciu�
do�londynu,�okazuje�się,�że�nie�jest�to�
miejsce�przyjazne�dla�bezdomnych,�plu-
szowych�misiów.�Paddington�postanawia�
odszukać�dawnego�znajomego�ciotki,�
który�mieszka�w�londynie.�
godz.�18.00�–�Pani z przedszkola 
(premiera)�–�komedia�prod.�polskiej,�reż.��
marcin�krzyształowicz;�obraz�rodziny,�
której�życie�z�dnia�na�dzień�staje�na�gło-
wie,�gdy�wkracza�w�nie�przedszkolanka�
syna,�piękna�i�tajemnicza�karolina�(ka-
rolina�Gruszka).�to�za�jej�sprawą�rodzice�
chłopca�–�zapalony�konstruktor�latawców�
(adam�woronowicz)�i�jego�melancholijna�
małżonka�(agata�kulesza)�odkryją,�czym�
jest�prawdziwa�miłość�i�zrozumieją.
godz.�20.00�–�Son of a Gun�(premiera)��
–�dramat�prod.�australijskiej;�reżyseria:�
julius�avery�
młody�jr�(Brenton�thwaites)�zostaje�
aresztowany�za�niewielkie�przestępstwo.�
w�twardych�warunkach�więzienia�szybko�
zdaje�sobie�sprawę,�że�bez�silnej�opieki�
nie�ma�szans�na�przetrwanie�za�kratami.�
młodemu�przestępcy�udaje�się�zawrzeć�
znajomość�z�groźnym�kryminalistą�ucho-
dzącym�za�wroga�publicznego�numer�
jeden�–�Brendanem�lynchem�(ewan�
mcGregor).�

��Sobota, 3 stycznia:
godz.�18.00�–�Pani z przedszkola
godz.�20.00�–�Son of a gun�(premiera)�

��Niedziela - czwartek, 4–8 stycznia:
godz.�16.00�–�Paddington
godz.�18.00�–�Pani z przedszkola
godz.�20.00�–�Son of a gun�(premiera)

��9 - 15 stycznia, piątek - czwartek:
godz.�17.00�(3D,�dubbing),�19.45�(2D,�
napisy)�–�Hobbit: Bitwa Pięciu Armii  
– film�fantasy,�przygodowy�prod.�Nowa�
Zelandia,�usa;�reżyseria:�Peter�jackson;�
filmowa�adaptacja�książki��
j.r.r.�tolkiena.

koncerty
��Sobota, 3 stycznia:
godz.�16.00�–�koncert muzyki filmowej�
z�okazji�Gali�łowiczanina�roku�w�wyko-
naniu�reaktywowanej�łowickiej�orkiestry�
kameralnej.�Zagra�ona�7�wybranych�
przez�laureata�tematów�muzycznych,�
którym�towarzyszyć�będą�na�ekranie�frag-
menty�filmów,�z�których�one�pochodzą;�
kino�fenix,�wstęp�wolny.

��Niedziela, 4 stycznia:
godz.�12.00�–�Łowickie kolędowanie�
–�występ�Dziecięco-młodzieżowego�
Zespołu�ludowego�koderki,�który�
zaprezentuje�najpiękniejsze�kolędy��
i�pastorałki�w�ludowej�aranżacji.�
kościół�Św.�Ducha.
godz.�12.30�–�kolędowanie w wyko-
naniu�miejsko-Strażackiej orkiestry 
Dętej;�Parafia�matki�Bożej�Nieustającej�
Pomocy�na�korabce;

telefony
��informacja: PkS�042-631-97-06
��Naprawa telefonów�96-96
��Naprawa telefonów publicznych�980
��Powiatowy urząd Pracy w zgierzu  

Filia w Głownie�42-719-20-76
��Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
���urząd Gminy Głowno 42-719-12-91
���urząd miejski w Głownie 

42-719-11-51,�42-719-11-29
���taxi w Głownie�42-719-10-14
���urząd miasta-Gminy Stryków��

42-719-80-02
���kRuS 42-719-95-15
���Policja w Głownie 42-719-20-20
���Policja w Strykowie:�42-719-80-07

dyżury przychodni 
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�

ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92,�710-71-26
–�poradnia�ogólna:�pn.-pt.�8.00-18.00
–�dla�dzieci:�pn.-czw.�8.00-18.00,��pt.�8-15.30
–�rehabilitacyjna:�pn.–�pt.�8.00-15.006.00
–�naczyń�obwodowych:�pn.�13.00-14.00

–�chirurgiczna:�pn.-pt.�10.00-15.00
–��zdrowia�psychicznego:�pn.�14-20;�wt.�7.45-

14.45;�śr.�10-18,�czw.�8-15;�pt.�13.15-20.
–�reumatolog:�czw.�8.00-14.00
–��poradnia�k:�pn.�8-12�i�14-16;�wt.�8-12;��

śr.�8-12�i�13-15;�czw.�12-16;�pt.�13.-1h:
–�pulmonolog:�pn.,�śr.,�pt.�8.00-15.00
–�urolog:�śr.�11.00-13.00�
–��dermatolog.:�wtorek.�8-12;�środa�13-15;��

czwartek�w�godzinach�8-12.00
–�neurolog:�pn.,�śr.�15.00-18.00
–��laryngolog:��pon.�8-14;�śr.�8-12;��czw.�13-18.00
–�ortopeda:�pn.,�wt.,�czw.,�pt.�11.00-13.00
–�okulista:�pn.,�śr.,�pt.�8.00-13.00
–�diabetolog:�wt.,�czw.�11.00-13.00
–�ortodonta:�pn.�11.00-18.25;��wt.,�śr.�11-18.
–��stomatolog:�pn.�8.00-18.25,��

wt.,�śr.�8.00-15.35;�czw.,�pt.�8.00-15.35
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-719-80-34�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy
 �Straż pożarna:�998�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �Policja w Głownie�42-719-20-20
��Policja w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna: w Głownie: 42-719-10-08��
w Strykowie:�42-719-82-95;

���Lecznica dla zwierząt:��
Głowno�ul.�łowicka�62:�42-719-14-40,��
Głowno�ul.�sowińskiego�3:�887-894-942��
stryków:�42-719-80-24�

 �zakłady pogrzebowe: 
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24�
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe�w Głownie�
tel.�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne  
 w Zgierzu:��tel.�42-675-10-00;��
�strykowie:�42-719-80-10

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie�
piątek, 2 stycznia:��
ul.�wolności�4/5,�tel.�42-710-89-60
sobota, 3 stycznia:��
ul.�wolności�4/5,�tel.�42-710-89-60
niedziela, 4 stycznia:  
ul.�wolności�4/5,�tel.�42-710-89-60
poniedziałek, 5 stycznia:  
ul.�wolności�4/5,�tel.�42-710-89-60
wtorek, 6 stycznia:  
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-20-12

środa, 7 stycznia:  
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-20-12
czwartek, 8 stycznia:��
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-20-12
piątek, 9 stycznia: 
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-20-12
sobota, 10 stycznia:
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-20-12
apteki�pełnią�dyżury:�w�dni�powszednie�
od�godz.�19.00�do�8.00�dnia�następnego;�
w�soboty�i�niedziele�w�godz.�20.00-8.00�
dnia�następnego;�w�święta�od�godz.�8.00�
do�godz.�8.00�dnia�następnego.

��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim:�tel.�42-719-57-57,�czynny�od�ponie-
działku�do�piątku�w�godz.�8.00-15.00.

 �Dyżury aptek w Strykowie
niedziela, 4 stycznia:��
Plac�łukasińskiego�15,�tel.�42-719-80-85

��Punkt apteczny w Bratoszewicach:
tel.�42-719-80-85,�czynny:�pon.,�wt.,�śr.,�pt.�
w�godz.�8.30-16.00;�czw.�9.30-17.00.

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�18.00

��Parafia Św. marcina w Strykowie:�
8:00,�9:30,�11:00,�18:00

wystawy czasowe
��„irlandzki Czwartek w Niesułkowie” –�

wystawa�zdjęć�z�warsztatów�plastycznych�
dla�dzieci�i�dorosłych,�czynna:�pon.-pt.��
w�godz.�10.00-18.00;�mini�galeria�Domu�
kultury�w�Niesułkowie;�wstęp�wolny;

��„Wybór prac z lat 1962-2012” –�
grafiki�leszka�rózgi;�wystawa�czynna��
do�10�stycznia;�galeria�Bank&Dm�w�Głow-
nie,�ul.�młynarska�5/13.

inne
��Wtorek, 6 stycznia:
godz.�12.00�-�orszak trzech króli,�jaseł-
kowy�korowód�wyruszy�po�mszy�świętej�
w�kościele�św.�jakuba�apostoła�przejdzie�
na�plac�wolności,�gdzie�znajdzie�się�sym-
boliczna�szopka�ze�Świętą�rodziną.



iNFoRmAtoR�Głowieński�i�strykowski�
RoLNik SPRzeDAJe 
(ceny�z�dnia�30.12.2014�r.)

Żywiec wieprzowy:

�� różyce:�3,50�zł/kg+Vat

�� skowroda�Płd.:�3,80�zł/kg+Vat

�� Domaniewice:�3,50�zł/kg+Vat

�� Chąśno:�3,50�zł/kg+Vat

�� kiernozia:�3,50�zł/kg+Vat

�� karnków:�3,50�zł/kg+Vat

Żywiec wołowy:

�� skowroda�Płd.:�jałówki�7,00�zł/
kg+Vat,�krowy�4,80�zł/kg+Vat;��
byki�7,10�zł/kg+Vat;

�� różyce:�jałówki�6,50�zł/kg+Vat;�
krowy�4,70�zł/kg+Vat;��byki�7,00�
zł/kg+Vat;

�� Domaniewice:�jałówki�6,50�zł/
kg+Vat;�krowy�4,70�zł/kg+Vat;��
byki�7,00�zł/kg+Vat;

�� kiernozia:�krowy�5,00-6,00�zł/
kg+Vat;�byki�6-7,00�zł/kg+Vat;�
jałówki�6-6,50�zł/kg+Vat

iNFoRmAtoR�łowiCki�

oFeRtY PRACY
Powiatowy�urZąD�PraCy�w�łowiCZu
(stan�na�31.12.2014�r.)

�� opiekunka�dziecięca
�� Dziewiarz�/mechanik�maszyn�

dziewiarskich�
�� szwaczka
�� technik�prac�biurowych�
�� sprzedawca
�� magazynier/�kierowca
�� Pracownik�obsługi�monitoringu�
�� operator�urządzeń�transmisyjnych�

telewizyjnych�
�� kierowca�samochodu�dostawczego
�� Pomoc�kuchenna�

��Sobota, 10 stycznia:
godz.�19.00�–�koncert akustyczny��
z�udziałem�absolwentów�łowickich�
szkół�średnich;�kawiarni�„Powroty”;�
koncert�bezpłatny.

��Niedziela, 11 stycznia:
godz.�11.30�–�Łowickie kolędowanie��
–�występ�Dziecięco-młodzieżowego�
Zespołu�ludowy�koderki,�który�zapre-
zentuje�najpiękniejsze�kolędy��
i�pastorałki�w�ludowej�aranżacji;��
Bazylika�katedralna.

inne
��Sobota, 3 stycznia:
godz.�15.00�–�Gala Łowiczanina Roku  
– uroczystość wręczenia tytułu Łowi-
czanina Roku 2014; kino Fenix  
w Łowicz, wstęp wolny.

��Niedzielę 4 stycznia:�
godz.�11.00�–�Jasełka w wykonaniu 
dzieci z Przedszkola nr 5 Jaś  
i małgosia;�kościół�matki�Bożej�Nie-
ustającej�Pomocy�na�korabce��
w�łowiczu.

��Wtorek, 6 stycznia:
godz.�10.00�–�orszak trzech króli�–�
jasełkowy�korowód�wyruszy�po�mszy�
świętej�w�kościele�matki�Bożej�Nieusta-
jącej�Pomocy�na�korabce,�po�której�
orszak�wyruszy�na�stary�rynek;�

��Niedziela, 11 stycznia:
godz.�10.00�–�Jasełka�w�wykonaniu�
dzieci�z�klas�iii�szkoły�Podstawowej�
nr�3;�Parafia�matki�Bożej�Nieustającej�
Pomocy�w�łowiczu;�

��Poniedziałek, 12 stycznia:
Bezpłatne badania mammograficz-
ne dla kobiet 50+ z gminy Sanniki; 
mammobus�przy�urzędzie�Gminy�
sanniki,��ul.�warszawska�129;�zapisy:�
42�254-64-10,�517-544-004

��Sobota, 17 stycznia:
godz.�17.00�–�„opowieść Wigilijna”��
–�przedstawienie�w�wykonaniu�
alumnów;�aula�wyższego�seminarium�
Duchownego�w�łowiczu.

��Niedziela, 18 stycznia:
godz.�15:00�–�Xii Regionalny Prze-
gląd kolęd – Domaniewice 2015��
–�podsumowanie�Przeglądu,�ogło-
szenie�wyników,�koncert�laureatów,�
rozdanie�nagród;�sala�widowiskowa�
Gminnym�ośrodku�kultury��
w�Domaniewicach.

��Wtorek, 27 stycznia:
Bezpłatne szkolenia z obsługi kom-
putera –�zapisy�do�15�stycznia�2015�r.;�
Gminny�ośrodek�kultury�w�sannikach;�
ilość�miejsc�ograniczona.�
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PuNktY PRzYJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNYCH Do „NŁ”: BiuRo oGŁoSzeń ŁoWiCz,�ul.�Pijarska�3a; BeDNARY,�skleP�P.�PaPierNik�24a;�BoBRoWNiki 27,�skleP�P.�PaCler;�BoLimóW,�ul.�ryNek�koŚCiusZki�17,�skleP�„ewa”,�

P.PaPierNik;�DomANieWiCe,�ul.�GłówNa�26,�skleP�P.�jakuBiak;�GąGoLiN PoŁuDNioWY,�skleP�„kos”;�HumiN 1A,�skleP�P.�GrefkowiCZ;�iŁóW:�Pl.�ryNek�staromiejski�2a;�skleP�P.�PaPierowskieGo;�kieRNoziA,�ryNek�

koPerNika,�kiosk�P.�wesołowskiej;�koCieRzeW PŁN.,�skleP�P.�DraGańskiej;�kRęPA 155,�skleP�P.�marCZaka;�kuRABkA 17A,�skleP�P.�toPolskiej;�ŁoWiCz,�os.�BratkowiCe,�kiosk�lotto;�ŁYSzkoWiCe,�skleP�„Duet”,�

ul.�GmiNNa�6;�NieBoRóW,�al.�leGioNów�PolskiCh�18,�skleP�P.�fiGata;�NoWA SuCHA 22,�skleP�P.�siewiery;�oStRóW 20,�skleP�P.�BejDy;�oSmoLiN,�ul.�ryNek�2,�skleP�P.�serwaCh;�PARmA 57, skleP�P.�Gaja;�SANNiki,� �
ul.�warsZawska�183,�skleP�P.�olkowiCZ;�SoBotA,�Pl.�ZawisZy�CZarNeGo�12,�skleP�P.�BińCZak;�SokoŁóW 19,�skleP�P.�GłowaCkieGo;�StACHLeW 113A,�skleP�P.�wierZBiCkiej;�ŚLeSzYN,�ul.�GórNa�5,�skleP�P.�mąCZyń-

skiej;��WALiSzeW StARY�19, skleP��P.�PaBijańCZyk;�zABoStóW DuŻY,�skleP�P.�sZaleNieC;�zAWADY 67,�skleP�P.�sokalskiej;�zŁAkóW BoRoWY 139A,�skleP�P.�PieCki.

PuNktY PRzYJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNYCH Do „WieŚCi”:�BiuRo oGŁoSzeń�GŁoWNo,�ul.�łowiCka�40;�DmoSiN 1,�BożeNa�krZesZewska,�PiekarNia:��StRYkóW:�skleP�„Zosia”,�ul.�tarGowa�25/27;�skleP�P.�łukasZa�

PaPińskieGo,�stary�ryNek�4/29.

PuNktY PRzYJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNYCH Do „NŁ DLA ŻYCHLiNA, oPoRoWA, BeDLNA i PACYNY”: BeDLNo 28, skleP�miNi-maG;�DoBRzeLiN,�ul.�wł.�jaGiełły,�skleP�maGDa;�PACYNA,�ul.�towarowa�4,�skleP�P.�maG-

DaleNy�Durki;�PLeCkA DąBRoWA,�skleP�„moNika”;�ŚLeSzYN,�ul.�GórNa�5,�skleP�P.�mąCZyńskiej;�ŻYCHLiN,�ul.�łąkowa�9a,�skleP�„maGDa”;�ul.�NarutowiCZa�85f,�skleP�„maGDa”;�ul.�29�listoPaDa�25-26,�skleP�„elemis”.

WYDAWCA i ReDAkCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNoŚCi zA tReŚć oGŁoSzeń i RekLAm oPuBLikoWANYCH zGoDNie z ARt. 36 uStAWY  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

samochodowe

kupno
��auta�bezwypadkowe,�tel.�kom.�

795-297-763.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �kupię auta, gotówka, tel. kom. 
501-196-901.

��auta�kupię.�Najlepsze�ceny,�tel.�kom.�
690-255-863.

��auto�skup,�tel.�kom.�886-802-487.

��auto�skup,�1-24�h,�tel.�kom.�
796-999-111.

��kupię�samochód�osobowy�sprawny�
lub�lekko�uszkodzony,�tel.�kom.�
513-375-786.

��skrzynie�biegów,�Polonez.�silnik,�
skrzynia�1.8,�2.0�opel,�Vw,�mercedes�
190,�124,�sprawne,�wyeksploatowane,�
tel.�kom.�512-476-760.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
zaświadczenia do Wk. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

��skup�powypadkowych,�starych,�
skorodowanych�samochodów,�tel.�kom.�
512-476-760.

��Złomowanie�Pojazdów-�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

sprzedaż
��alfa�romeo�156,�1.9�jtD,�1999�

rok,�tel.�kom.�510-328-571.

��auDi�a4,�1.9�tDi,�2005�rok,�kombi,�
bogate�wyposażenie,�cały�w�oryginale,�
bezwypadkowy,�konkurencyjna�cena,��
w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�tańszy,�
21.600�zł,�tel.�kom.�604-706-309.

��Bmw�320D�e46,�2003�rok,�bogate�
wyposażenie�(możliwość�zamiany�na�
mniejszy),�tel.�kom.�604-706-309.

��Bmw�321,�2008�rok,�tel.�kom.�
698-234-166.

��CitroËN�C4�Picasso,�2.0�diesel,�
2011�rok,�50.000�km,�tel.�kom.�
500-041-363.

��Daewoo�lanos,�1.4�8V�gaz,��
2005�rok,�klimatyzacja,�stan�bdb,�tel.�
kom.�663-055-249.

��fiat�Bravo,�1.4�benzyna,�1996�
rok,�czerwony,�2.500�zł,�tel.�kom.�
531-936-849.

��fiat�Punto,�1.2,�2004�rok,�80.000�km,�
tel.�kom.�512-462-205.

��fiat�seicento�1999�rok,�benzyna/
gaz,�tel.�kom.�663-554-106.

��fiat�siena,�1.6,�tel.�kom.�603-872-897.

��fiat�uno�i,�1997�rok,�tel.�kom.�
781-995-103.

��forD�fiesta,�1998�rok,�tel.�kom.�
600-979-583.

��hoNDa�Civic,�1.4�gaz,�1998�rok,�
2.500�zł,�tel.�kom.�608-068-793.

��NissaN�Qashqai,�1.6�hDi,�2012�rok,�
98.000�km,�tel.�kom.�500-041-363.

��oPel�astra,�1.7�tDi,�1999�rok,�tel.�
kom.�514-339-672.

��oPel�astra,�1.7�tD,�1997�rok,�stan�
dobry,�tel.�kom.�606-431-217.

��oPel�Corsa,�1.2�benzyna/gaz,�2002�
rok,�6.900�zł,�tel.�kom.�725-292-877.

��oPel�Vectra,�1995�rok,�tel.�kom.�
509-619-344.

��oPel�Vectra,�2000�rok,�diesel,�tel.�
kom.�726-903-276.

��oPel�Zafira,�2.0�Dtl,�2003�rok,�
7-�osobowy�(w�rozliczeniu�przyjmę�
mniejszy),�tel.�kom.�513-375-786.

��PeuGeot�807,�2.2�hDi,�2005�
rok,�bogate�wyposażenie,�tel.�kom.�
694-456-985.

��PeuGeot�Partner,�1.6�hDi,�2006�
rok,�srebrny,�5-drzwiowy,�tel.�kom.�
692-415-637.

��PeuGeot,�1999�rok,�uszkodzony�
prawy�bok,�tel.�kom.�798-906-451.

��seat�Cordoba,�1.6,�benzyna/gaz,�
1999�rok,�kombi,�stan�bdb,�tel.�kom.�
609-459-539.

��seat�leon,�1.9�Diesel,�2009�
rok,�88.000�km,�czarny,�bogate�
wyposażenie,�zarejestrowany�w�Polsce,�
tel.�kom.�600-428-743.

��skoDa�felicia,�1.3�benzyna/gaz,�
1997/1998�rok,�stan�techniczny�bdb.,�
tel.�kom.�795-950-870.

��skoDa�octavia,�1.6,�benzyna,�1997�
rok,�hatchback,�stan�bdb,�tel.�kom.�
504-554-044.

��skoDa�octavia,�1.6,�benzyna,�
1999�rok,�kombi,�stan�bdb,�tel.�kom.�
609-459-539.

��suZuki�Grand�Vitara,�2.0�benzyna,�
2004�rok,�tel.�kom.�511-735-802.

��suZuki�sX4,�1.9�DDis,�2006�rok,�
stan�bdb,�tel.�kom.�608-263-951.

��toyota�yaris,�2004�rok,�tel.�kom.�
661-220-527.

��VolVo�V40,�1.9�tD,�2000�rok,�tel.�
kom.�601-256-323.

��Vw�Caddy,�1.9�tDi,�2009�rok,�
5-osobowy,�faktura�Vat,�klimatronik,�
elektryczne�szyby,�tel.�kom.�
505-926-212.

��Vw�Golf,�1.6D,�1991�rok,�tel.�kom.�
518-246-920.

��Vw�Golf�iV,�1,4�tDi,�2004�rok,�
5-drzwiowy,�bogate�wyposażenie,��
w�rozliczeniu�przyjmę�seicento,�tel.�kom.�
604-706-309.

��Vw�Passat,�1.9�tDi,�2006�rok,�tel.�
kom.�733-805-081.

��Vw�Passat�B5,�1.9�tDi,�1999�rok,�full�
opcja,�tel.�kom.�793-770-777.

��Vw�Passat�B6,�2.0�fsi�200�km,��
2008�rok,�sedan,�bogate�wyposażenie,�
z�salonu�(w�rozliczeniu�przyjmę�tańszy),�
25.800�zł,�tel.�kom.�604-706-309.

inne
��opony�i�felgi�z�Niemiec,�hurt,�detal,�

Bratoszewice,�ul.�łódzka�28,��
www.opony-gaweda.pl,�tel.�(42)�719-63-
08,�505-151-701.

��Chcesz�kupić�używany�samochód�
i�nie�zostać�oszukany/a?�obejrzę,�
podpowiem,�pomogę.�Duże�
doświadczenie,�tel.�kom.�602-652-879.

��sprzedam�akumulatory�
samochodowe�różnej�mocy�oraz�
części,�tel.�kom.�513-491-379.

��sprzedam�felgi�14’,�140�zł,�tel.�kom.�
535-809-983.

��opony�15’�(zimowe),�tel.�kom.�
535-809-983.

��Pompa�waku�i�pompa�wtryskowa�Vw�
t4�2.4D,�tel.�kom.�536-001-699.

��mercedes�a�klasa�koła�kompletne�
zimowe,�tel.�kom.�698-743-107.

��sprzedam�nowe�opony�zimowe�
z�alufelgami�185/65/14,�tel.�kom.�
693-830-160.

motorowe

kupno
��kolekcjoner�kupi�stare�motocykle,�

samochody,�części,�tel.�kom.�
513-185-357.

sprzedaż
��Quad�magnus�125�cm3,�2011�rok,�tel.�

kom.�536-001-699.

��wsk�175�cm3,�tel.�kom.�536-001-699.

garaże

wynajem
��wynajmę�garaż,�ul.�tuszewska,�tel.�

kom.�509-637-917.

��wynajmę�garaż,�os.�Bratkowice,�tel.�
kom.�503-436-493.

��wynajmę�miejsce�postojowe��
w�garażu�podziemnym�pod�nowym�
blokiem�ul.�akademicka�6�(wjazd�
od�osiedla�starzyńskiego),�tel.�kom.�
692-817-133.

nieruchomości

kupno
��kupię�m-3,�na�osiedlu�Bratkowice�lub�

Dąbrowskiego,�tel.�kom.�607-930-282.

sprzedaż
��Działki�budowlane�w�Nieborowie,�tel.�

kom.�607-328-032.

��Działka�budowlana�1.000�mkw.,�
klickiego�42,�tel.�kom.�502-163-313.

��sprzedam�ziemię�7,20�ha,�żychlin,�ul.�
Głowackiego�15,�tel.�(24)�285-30-75,�tel.�
kom.�729-674-534.

��sprzedam�działki�budowlane,�
Bronisławów�(gmina�Głowno),�tel.�kom.�
606-510-545.

��sprzedam�kamienicę,�łowicz,�
Nowy�rynek,�tel.�kom.�604-695-389,�
606-288-540.

��Cztery�pokoje,�75,5�mkw.,�blisko�
dworca�PkP,�os.�szarych�szeregów,�tel.�
kom.�601-385-890.

��Działka�budowlana�Nieborów,�
niedaleko�Pałacu�1513�mkw.,�woda,�
prąd,�tel.�kom.�661-966-124.

��mieszkanie�60�mkw.,�konopnickiej,�
tel.�kom.�783-202-830.

��mieszkanie�2-pokojowe,�49�mkw.,�
Bratkowice,�tel.�kom.�667-517-129.

��sprzedam�mieszkanie,�2-pokojowe�
z�kuchnią,�46�mkw.,�żyrardów�ul.�ks.�
wittenberga,�ii�piętro,�super�lokalizacja,�
tel.�kom.�609-578-017.

��Dom�200�mkw.,�działka�1000�mkw.,�
strzelcew,�tel.�kom.�511-735-802.

��mieszkanie�60�mkw.,�osiedle�
Bratkowice,�tel.�kom.�784-096-633.

��Działka�budowlana,�media,�5�km�do�
a2,�Bobrowniki,�tel.�kom.�501-518-325.

��Dom�z�działką,�7.850�mkw.,�tel.�kom.�
661-977-500.

��mieszkanie�72�mkw.,�ii�piętro,�
po�remoncie,�Bratkowice,�tel.�kom.�
886-183-452.

��m-4,�60�mkw.,�Bratkowice,�tel.�kom.�
605-562-651.

��Działka,�Górki,�tel.�kom.�793-295-417.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.�
budowlano-usługowa,�narożna,�łowicz,�
tel.�kom.�603-878-783.

��mieszkanie�m-3�48�mkw.,�iii�piętro,�
os.�kopernika�Głowno,�tel.�kom.�
507-731-223.

��sprzedam�mieszkanie�50.68�mkw.,�
parter,�os.�kostka,�tel.�kom.�505-416-171.

��mieszkanie�39�mkw.,�parter,�2�
pokoje,�zadbane,�Głowno,�tel.�kom.�
509-440-292,�po�16.

��sprzedam�bardzo�ładne,�3-pokojowe�
mieszkanie�57�mkw.�w�centrum.�Parter,�
cegła,�tel.�kom.�604-260-277.

��wulkanizacja,�budynki,�Napoleońska�
6,�łowicz,�tel.�kom.�502-163-313.

��sprzedam�mieszkanie�2-pokojowe�
33�mkw.,�os.�starzyńskiego,�tel.�kom.�
668-388-229.

��Działka�rolna�o�powierzchni�1,67�ha�w�
gminie�Bolimów,�tel.�kom.�607-330-538.

��siedlisko,�Dmosin,�tel.�kom.�
881-087-040.

��mieszkanie�60�mkw.,�3�pokoje,�
i�piętro,�Bratkowice,�tel.�kom.�
600-883-033.

��Działka�budowlana�w�łowiczu,�
media,�tel.�kom.�790-285-059.

��sprzedam�działkę�lub�działki��
0,707�mkw.,�Pilaszków,�otolice�przy�
trasie�łęczyckiej,�tel.�kom.�667-248-227,�
607-032-462.

��Budowlano-rolna,�7�ha,�Nieborów,�
tel.�kom.�603-878-783.

��Budynek�handlowo-usługowy��
do�remontu�w�łowiczu,�tanio,�tel.�kom.�
602-187-540.

��sprzedam�ziemię�6.28�ha,�gmina�
Bielawy,�tel.�kom.�602-898-128.

��sprzedam�m-3,�138.000�zł,�tel.�kom.�
602-898-128.

��Nieruchomość�4.100�mkw.,�łowicz,�
ul.�warszawska,�tel.�kom.�504-906-572.

��Działka�budowlana,�2.800�
mkw.,�Popów,�k.�łowicza,�tel.�kom.�
504-906-572.

��sprzedam�mieszkanie�37�mkw.,��
os.�kostka�blok�5,�tel.�kom.�
539-064-414.

��siedlisko,�budynki:�nowy,�stary�
dom,�obora,�stodoła,�garaż,�ziemia�
4,13�ha�lub�sam�nowy�dom�w�stanie�
deweloperskim�o�pow.�217,3�mkw.,�
z�odrębną�działką�613�mkw.,�gmina�
sanniki,�tel.�kom.�663-729-248.

��sprzedam�nowy�dom,�stan�
deweloperski�+�budynek�gospodarczy,�
działka�570�mkw.;�łowicz,�młyńska�17,�
osiedle�Górki,�tel.�kom.�606-712-892.

��sprzedam�wyremontowane,�
3-pokojowe�mieszkanie,�tel.�kom.�
883-728-682.

��mieszkanie,�32�mkw.,�i�piętro,�
starzyńskiego�9,�tel.�kom.�784-223-203,�
608-331-300.

��sprzedam�pilnie�działkę�budowlaną�
w�mysłakowie�1.200�mkw.,�łąkę�
mysłaków,�tel.�kom.�784-814-278.

��sprzedam�posiadłość�w�małszycach,�
tel.�kom.�728-910-844.

��sprzedam�m-3,�tel.�kom.�662-332-287.

��Działka�budowlana�1.500�mkw.��
w�Głownie,�tel.�kom.�792-931-678.

��mieszkanie�38,5�mkw.,�salon��
z�wnęką,�2�pokoje,�po�remoncie,�tel.�
kom.�784-011-860.

��Działka�budowlana�88�arów,�Bednary,�
w�całości�lub�na�dwie�mniejsze,�tel.�
kom.�694-804-682.

��sprzedam�mieszkanie,�2�pokoje,�52�
mkw.,�iV�piętro,�ul.�kwiatowa,�tel.�kom.�
502-024-251.

��sprzedam�lub�zamienię�na�kawalerkę�
46�mkw.,�os.�Broniewskiego,�2�pokoje,�
cena�135.000,�bez�negocjacji,�tel.�kom.�
506-275-898.

wynajem
��wolne,�nie�umeblowane,�2-pokojowe�

z�kuchnią,�50�mkw.,�ii�piętro,�
Noakowskiego,�łowicz,�tel.�kom.�
607-328-028.

��kwatery�pracownicze,�Głowno�koło�
strykowa,�tel.�kom.�502-420-340,�
503-065-351.

��wynajmę�lokal�na�zakład�
kosmetyczny�przy�fryzjerce,�Głowno,�tel.�
kom.�502-132-906.

��sprzedam�lub�wynajmę�m-4,�Głowno,�
ul.�kopernika,�tel.�kom.�502-132-906.

��Dwupokojowe�mieszkanie,�centrum�
łowicza,�umeblowane,�tel.�kom.�608-
307-631,�606-139-388.

��wynajmę�36�mkw.,�iV�piętro,�osiedle�
Dąbrowskiego,�tel.�kom.�602-776-823,�
po�20.

��lokal�do�wynajęcia,�50�mkw.,�
krakowska,�tel.�kom.�661-937-410.

��Do�wynajęcia�2-pokojowe,�36�mkw.,�
łowicz,�tel.�kom.�695-024-222.

��mieszkanie�45�mkw,�Głowno,�tel.�
kom.�510-281-982.

��tanio�wynajmę�mieszkanie��
w�łowiczu,�tel.�kom.�881-666-523.

��wynajmę�mieszkanie�w�centrum�
łowicza,�po�generalnym�remoncie,�tel.�
kom.�506-555-620.

��mieszkanie�34�mkw.,�i�piętro,�
częściowo�umeblowane,�centrum�
łowicza,�tel.�kom.�508-345-573.

��kawalerka�do�wynajęcia,�tel.�kom.�
530-900-588.

��kawalerka,�pokój,�tel.�kom.�
692-101-989.

��Do�wynajęcia,�3�pokoje,�tkaczew,�tel.�
kom.�505-326-093.

��Do�wynajęcia�3-pokojowe�mieszkanie�
w�Głownie,�tel.�(42)�719-35-79.

��Budynki�inwestycyjne�w�łowiczu,�tel.�
kom.�508-953-694.

kupno różne
��rębaki�do�drewna:�średnica�ciętego�

drzewa�do�15�cm,�na�kawałki�po�15�cm�
długości,�tel.�kom.�602-249-683.

��Przyjmę�gruz,�glinę,�ziemię;�każda�
ilość,�tel.�kom.�885-122-144.

��kupie�orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
608-613-658.

��topole,�dęba�i�inne�tartaczne,�tel.�
kom.�696-379-599.

sprzedaż różne
��sprzedam�drewno�kominkowe,�

opałowe,�rozpałkowe,�w�workach,�tel.�
kom.�501-658-261.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��Zbiorniki�plastikowe�1.000�l,�tel.�kom.�
502-919-192.

��Gruz�betonowy,�kruszony,�kruszywa,�
piasek,�żwir,�usługi�wywrotkami,�
koparka�gąsiennicowa,�koparko-
ładowarka�z�młotem,�tel.�kom.�
723-975-482.

��Drewno�kominkowe�suche;�pelet�
drzewny,�tel.�kom.�504-010-550.

��laptop,�tel.�kom.�500-204-559.
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��sprzedam�przyczepę�autosan�6�t;�
przyczepę�1-osiową,�3-stronny�wywrot,�
6�t;�siewnik�zbożowy�famarol,�szer.�3�m,�
tel.�kom.�660-408-769.

��akordeon�weltmaister�120,�tel.�kom.�
791-776-110.

��sprzedam�suche�drzewo�kominkowe,�
opałowe,�tel.�kom.�667-566-961.

 �Pianina, fortepiany, tel. kom. 
604-443-118.

��Drewno�opałowe�i�kominkowe,�
wycinka�drzew,�tel.�kom.�505-700-777.

��multiprocesor�gitarowy�Boss�Gt8,�tel.�
kom.�607-768-477.

��huśtawki�ogrodowe,�akacjowe,�stoły,�
ławki,�altanki,�piaskownice,�budy�dla�
psów,�toalety,�tel.�kom.�502-981-959.

��sprzedam�kanapy�1-osobowe,�100�zł,�
tel.�kom.�509-771-352.

��sprzedam�używany�piec�c.o.�
(żeliwny�fakro�moc�32�kw,�tel.�kom.�
693-645-462.

��sprzedam�płyty�betonowe,�drogowe,�
podkłady�betonowe�kolejowe,�lesz,��
tel.�kom.�605-896-130.

��sprzedam�okna�plastikowe��
z�rozbiórki,�tel.�kom.�609-111-509.

��sprzedam�ziemię�czarną,�kruszywo�
drogowe,�piasek�na�podsypkę,�tel.�kom.�
601-239-804.

��tunele�przenośne,�tel.�kom.�
608-418-550.

��wieszaki�ubraniowe�i�całe�
wyposażenie�sklepu,�tel.�kom.�
515-115-541.

��kołki�okoronowane,�zaostrzone��
do�drzewek,�tel.�kom.�668-374-071.

 �Sprzedaż używanych mebli 
dębowych, www.elegant-meble.pl, 
tel. kom. 785-633-045.

��skrzynki�plastikowe�15�kg,�tel.�kom.�
500-385-907.

��Drewno�kominkowe,�opałowe,�suche,�
tel.�kom.�785-534-988.

��Drewno�kominkowe,�opałowe,�suche,�
tel.�kom.�785-534-988.

��Grzejniki�żeliwne,�nowe,�tel.�kom.�
604-505-441.

��krajzega,�heblarka,�tel.�kom.�
503-830-451.

��wózek�tako�warrior,�3w1,�700�zł,��
tel.�kom.�791-062-292.

��wersalka,�lodówka,�szafa,�tel.�kom.�
604-603-812.

��krajzega�elektryczna�+�długi�
przewód,�bez�silnika,�tel.�kom.�
536-001-699.

��Dwa�zawiesia�łańcuchowe�i�łyżki�
do�koparko-ładowarki�jCB,�tel.�kom.�
531-586-031.

��sprzedam�silnik�elektryczny�8�kw,��
tel.�kom.�661-816-311.

��kanapę�oddam,�tel.�kom.�
600-262-693.

 �Akacja kominkowo-opałowa, tel. 
kom. 693-636-233.

��sprzedam�drzewo�z�drzew�
owocowych�głownie�jabłoni�i�śliw,�
cena�do�uzgodnienia,�okolice�rybna,�
tel.�(46)�861-13-02.

��sprzedam�wykrywacz�white’s�
spectrum�DfX,�tel.�kom.�530-589-113.

��wózek�dziecięcy�3w1,�tel.�kom.�
606-937-303.

��samsung�48”�tanio,�tel.�kom.�
698-234-166.

praca

dam pracę
��Zatrudnię�kierowcę�C+e,�tel.�kom.�

501-038-542.

��Zatrudnię�osobę�do�serwisu�opon�
na�stanowisko�mechanik-wulkanizator,�
Bratoszewice,�tel.�kom.�505-151-701.

��Zatrudnię�kierowcę�do�rozwożenia�
pizzy�(łowicz),�tel.�kom.�782-223-546.

��Zatrudnię�pomocnika�kucharza�
(możliwość�przyuczenia�do�zawodu),�
łowicz,�tel.�kom.�721-680-807.

��Panie,�panów�sprzątających,�
operatora,�odśnieżanie,�styków,��
tel.�kom.�603-606-695.

��kierownika�i�sprzedawców�do�sklepu�
zoologicznego�w�Galerii�Głowno.�
CV�ze�zdjęciem�na�delfin.glowno@onet.
pl,�tel.�kom.�501-456-444.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę��
oraz�pomoc�kucharza-�praca��
w�weekendy,�tel.�kom.�723-798-818.

��Zatrudnię�kucharza�do�pizzerii-�
możliwe�przyuczenie�do�zawodu,��
tel.�kom.�783-202-498.

��Zatrudnię�pracowników�do�rozbioru�
mięsa�wieprzowego,�tel.�(42)�719-89-45,�
tel.�kom.�504-198-216.

��Zatrudnię�pracowników�do�rozbioru�
mięsa�wieprzowego,�tel.�(42)�719-89-45,�
tel.�kom.�504-198-216.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C��
z�doświadczeniem,�tel.�kom.�
782-374-469.

��Zatrudnię�spedytora��
z�doświadczeniem�w�transporcie�
międzynarodowym,�tel.�kom.�608-059-
817,�606-457-050.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+e��
w�transporcie�międzynarodowym,��
tel.�kom.�608-059-817,�606-457-050.

��Przyjmę�osobę�do�produkcji�
balustrad,�stal�nierdzewna,�tel.�kom.�
665-147-488.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+e��
w�transporcie�krajowym,�tel.�kom.�
608-067-847.

 �zatrudnię do działu sprzedaży 
pokryć dachowych w Głownie  
z doświadczeniem w sprzedaży 
i kosztorysowaniu dachów, e-mail: 
dachstyl.glowno@wp.pl  
lub tel. kom. 730-688-173.

��Gospodarstwo�Glinnik-sobota�
zatrudni�elektryka�z�uprawnieniami,�
tel.�(42)�719-57-54,�tel.�kom.�
501-469-530.

��Przyjmę�do�pracy�przy�czyszczeniu�
kapusty,�tel.�kom.�609-165-855.

 �zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
transport międzynarodowy, wysokie 
zarobki, tel. kom. 502-605-719.

��Poszukuję�opiekunki�do�osoby�
niepełnosprawnej,�co�3�tydzień,��
na�4-5�godzin,�tel.�kom.�733-493-123.

��Zatrudnię�kierowcę�C+e;�europa�
Zachodnia,�tel.�kom.�691-991-000.

��Zatrudnię:�obsługa�klienta,�
wystawianie�faktur,�tworzenie�ofert,�
odpisywanie�na�maile,�praca��
w�magazynie.�CV�+foto:�praca@odziez-
robocza.com.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�C+e��
w�ruchu�krajowym,�tel.�kom.�
519-113-663.

��Przyjmę�kierowcę�kat.�C+e�
z�doświadczeniem�w�transporcie�
międzynarodowym,�dobre�zarobki,��
tel.�kom.�519-077-103.

��Zatrudnię�pomocnika�spawacza.�
Zatrudnię�do�montażu�ogrodzenia�
betonowego,�tel.�kom.�794-717-017.

��Dam�pracę�-�łowicz,�ul.�katarzynów�
46�-�od�7.01.2015�r.�-�montaż�elementów�
aGD�-�zatrudnimy�od�zaraz..

��Zatrudnię�fryzjerkę�lub�przyjmę��
na�staż,�tel.�kom.�666-033-704.

szukam pracy
��sprzątanie�przyjmę,�uczciwa,�

dokładna,�tel.�kom.�730-649-354.

��absolwentka�administracji�poszukuje�
pracy�biurowej,�tel.�kom.�511-839-041.

usługi wideo
��wideofilmowanie,�fotograf,�tel.�kom.�

502-163-788.

��www.studiokadr.cdx.pl.

��wideofilmowanie�cyfrowe,�hD,�tanio,�
tel.�kom.�606-852-557.

 �Cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, Blu-ray, 
tel. (46) 837-94-85, tel. kom. 
608-484-079.

��fotografia.�wideofilmowanie,�tel.�kom.�
535-288-866.

��Videofilmowanie�„eVel-stuDio”,��
tel.�kom.�608-747-256.

��wideofilmowanie,�DVD,�Blu-ray,�
zdjęcia,�tel.�kom.�698-535-780.

��Znamy�receptę�na�niezapomniany�
film.�Videofilmowanie�fullhD,�www.
videopiksel.pl,�tel.�kom.�505-780-835.

��wideofilmowanie,�tel.�kom.�
600-287-992.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

531-402-222.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

��układanie�kostki�www.seba-bruk.pl,�
tel.�kom.�604-413-669.

��kanałowe�docieplanie�budynków�
granulatem�styropianowym;�
kondygnacja:�990�zł,�tel.�kom.�
602-570-424.

 �usługi nową koparko-ładowarką, 
młot hydrauliczny, solidnie, tanio, tel. 
kom. 790-606-451.

 �tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

��wylewki,�tynki�agregatem,�tel.�kom.�
607-378-288.

��tynki�agregatem�profesjonalnie,�tel.�
kom.�608-444-405.

��Cyklinowanie,�układanie�parkietu,�tel.�
kom.�501-249-461.

��usługi�remontowo-budowlane,�
docieplenia�poddaszy,�elewacji,�tel.�
kom.�500-027-261.

��wylewki�maszynowe�mixokret,�tel.�
kom.�517-032-915,�606-314-749.

��kierowanie�budowami,�ekspertyzy,�
przeglądy�techniczne,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�certyfikaty�
energetyczne,�tel.�kom.�693-184-322.

��DaChy�kompleksowo:�konstrukcje,�
pokrycia,�obróbki,�podbitki.�Dojazd�
do�klienta�i�wycena�gratis,�tel.�kom.�
600-150-162.

��Docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�
podłogowe�i�ścienne,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�607-343-338.

��Docieplenia�budynków,�elewacje�
zewnętrzne,�glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�kompleksowe�wykończenia�
wnętrz,�faktury�Vat,�tel.�kom.�
606-737-576.

��malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�kom.�608-685-867.

��Glazura,�terakota,�tel.�kom.�
602-717-207.

��kompleksowe�wykończenia�wnętrz�
od�a�do�Z,�adaptacja�poddaszy,�tel.�
kom.�728-163-557.

��malowanie�mieszkań,�układanie�
paneli,�tel.�kom.�668-342-534.

��usługi�remontowe,�gipsowanie,�
malowanie,�tel.�kom.�602-383-118.

��ocieplenia�poddaszy,�płyty�g/k,�tel.�
kom.�609-846-316.

��Budowy�budynków�od�podstaw,�tel.�
kom.�606-428-162.

��wylewki�agregatem,�tel.�kom.�
668-327-588.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 
511-440-509.

��wylewki�agregatem,�tel.�kom.�
509-038-623.

��usługi�remontowo-wykończeniowe�
„od�a�do�Z”,�docieplenia�budynków,�
poddaszy,�tynki�maszynowe,�
cementowo-wapienne,�gipsowe,�tel.�
kom.�885-459-698.

 �Stolarstwo, schody, tel. kom. 
607-789-345.

��Cyklinowanie,�układanie,�olejowanie,�
lakierowanie�parkietów,�tel.�kom.�
505-072-638.

��usługi�remontowo-budowlane,�tel.�
kom.�667-941-359.

��Budowa,�rozbudowa�domów,�
budynków�gospodarczych,�tel.�kom.�
667-941-359.

��Płytki,�panele,�malowanie�z�
gwarancją,�tel.�kom.�796-953-999.

��kompleksowe�wykańczanie�wnętrz,�
tel.�kom.�609-135-463.

��malowanie,�gipsowanie,�płyty�k/g,�
glazura,�terakota.�tanio,�tel.�kom.�
668-181-142.

��malowanie,�gładzie,�glazura,�panele,�
remonty,�tel.�kom.�607-343-357.

 �Remonty, wykończenia od A do z, 
tel. kom. 608-228-789.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �WYLeWki, tYNki AGReGAtem, 
teL. kom. 605-416-083.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane;�
remonty,�tel.�kom.�725-668-616.

��klinkier�(płoty,�kominy),�tel.�kom.�
725-668-616.

��Docieplenia,�tel.�kom.�725-668-616.

 �Rozbudowa, nadbudowa, 
więźba, krycie dachów, adaptacja 
poddaszy (płyta, karton, gips, gipsy), 
docieplenia budynków, materiały 
8% VAt, tel. kom. 507-056-578.

��Przystępne�ceny:�solidne,�fachowe�
wykończenia�wnętrz�(glazura,�terakota,�
gipsy,�malowanie).�Docieplenia�
budynków,�murowanie,�tynki,�klinkier�
itp.,�tel.�(46)�837-13-91,�tel.�kom.�
793-035-025.

��firma�Puh-exstal�oferuje:�
konstrukcje�stalowe�dachów�budynków�
inwentarskich,�gospodarskich,�hale,�
wiaty,�krycie�blachą,�płytą�warstwową,�
obróbki�blacharskie,�sprzedaż�stali,�tel.�
kom.�601-160-841.

��kompleksowe�wykończenia�wnętrz:�
tanio,�solidnie.�Glazura,�terakota,�
panele,�ocieplenia�poddaszy,�płyty�G/k,�
malowanie,�tel.�kom.�781-781-310.

��Glazura,�terakota,�gipsy,�panele,�
hydraulika,�tel.�kom.�508-313-799.

��tynki,�tel.�kom.�503-077-863.

 �usługi remontowo-budowlane 
z dużym stażem, tel. kom. 
665-020-905.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity,�falowane�tynki,�
mozaikowe,�kamień�dekoracyjny,�gładź,�
malowanie�szafy,�pawlacze,�przeróbki�
elektryczne,�fachowe�doradztwo,�tel.�
kom.�605-562-651.

��malowanie,�gipsowanie,�płyta�k/g,�
panele�podłogowe,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�790-329-790.

��usługi�minikoparką,�tel.�kom.�
697-725-830.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Glazura,�terakota,�gipsy,�panele,�
hydraulika,�tel.�kom.�508-313-799.

 �Wykopy minikoparką, tel. kom. 
781-151-525.

��układanie�kostki�brukowej,�tanio,�tel.�
kom.�667-837-817.

��usługi�remontowe,�wykończenia�
wnętrz,�glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�tel.�kom.�880-542-743.

��wznoszenie�budynków�mieszkalnych,�
gospodarczych�i�przemysłowych,�
dachy,�solidnie,�tel.�kom.�785-402-533.

��wykończenia�wnętrz,�tel.�kom.�
785-402-533.

 �tynki tradycyjne, maszynowe; 
docieplenia; remonty, tel. kom. 
607-343-357.

��tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki;�solidnie,�tel.�kom.�
501-931-961.

��tynki�agregatem:�gipsowe,�
tradycyjne,�wylewki;�solidnie,�tel.�kom.�
531-496-795.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�układanie�
podłóg,�tanio,�solidnie,�tel.�kom.�
604-075-293.

��Profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem�parkietów,�
lakierowanie.�schody�-cyklinowanie,�
lakierowanie,�barwienie�
i�olejowanie�podłóg�i�schodów,��
tel.�kom.�607-090-260.

sprzedaż
��siatka�ogrodzeniowa,�słupki.�

Producent,�mysłaków,�tel.�kom.�
886-562-223.
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��Parkiet�-�sprzedaż,�montaż,�tel.�kom.�
517-552-518.

��Blachy�trapezowe�t-18,�kolor�
wiśniowy,�13.90�zł,�alucynk�12.50�zł,�od�
ręki,�tel.�kom.�501-543-057.

��Parkiety�drewniane�oferuje�
producent:�Popów�146,�k.�łowicza,�tel.�
kom.�602-587-434.

��sprzedam�piec�C.o.�olejowy�
Buderus,�27�kw+�2�zbiorniki�na�olej,�po�
1.650�l+�zasobnik�na�wodę�i�grzejniki�
metalowe,�tel.�kom.�501-541-876.

usługi 
instalacyjne

��anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

�� instalacje�elektryczne:�nowe,�
przeróbki,�tel.�kom.�696-081-582.

��kompleksowe�usługi�hydrauliczne,�
tel.�kom.�601-818-310.

��elektryk,�tel.�kom.�607-316-725.

��Przyłącza,�elektroinstalacje,�pomiary,�
odgromówka,�wideo-domofony,�rtV-
sat,�komputerowe,�bramonapędy,�
alarmy,�kamery,�przeglądy,�odbiory,�
uprawnienia,�Vat,�el-arm@o2.pl,�tel.�
kom.�601-303-858.

��usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
691-991-000.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne,�tel.�kom.�506-891-289.

��usługi�hydrauliczne�8%�Vat,�pompy�
ciepła,�tel.�kom.�535-990-299.

��elektryk,�montaż,�naprawa,�tel.�kom.�
697-725-830.

��usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

usługi inne
��wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�

koszowymi,�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

��Geodeta,�tel.�kom.�600-225-276.

��rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��Pranie�dywanów,�tapicerek,�mebli,�
sprzątanie�mieszkań,�mycie�okien,�tel.�
kom.�604-942-540.

��Pranie�samochodów,�dywanów,�tel.�
kom.�728-508-073.

 �zespół, wokalistka, najtaniej, tel. 
kom. 503-746-892.

��usługi�koparko-ładowarką�jCB,�tel.�
kom.�604-411-266.

��kompleksowe�usługi�podnośnikiem�
koszowym,�Polesie�136,�tel.�kom.�
669-033-697.

��usługi�geodezyjne,�tel.�kom.�
665-427-836.

��Zespół�muzyczny,�wesela,�tel.�kom.�
607-992-169,�601-854-670.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Dekoracje�sal�weselnych,�tel.�kom.�
886-328-694,�www.facebook.com/
wardart7.

��masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.�fachowo.�szybko.�tanio,�tel.�
kom.�504-070-837.

��Zespół�muzyczny,�wesela,�www.
diwers.pl,�tel.�kom.�661-323-807.

��Ścinam�drzewa�każde,�tel.�kom.�
604-969-205.

��Przewóz�mebli,�przeprowadzki,�tel.�
kom.�664-013-145.

��odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

��Pranie�dywanów,�tapicerek�
meblowych,�samochodowych,�
mycie�gresów,�sprzątanie�mieszkań,�
pomieszczeń�biurowych,�tel.�kom.�
667-255-459.

 �Pożyczki, tel. kom. 504-451-633.

��usługi�badań�kamerą�termowizyjną�
udokumentujemy�gdzie�ucieka�ciepło,�
tel.�kom.�501-074-060.

��mobilne�usługi�kosmetyczne,��
tel.�kom.�669-034-275.

��meble�kuchenne,�szafy�przesuwne��
na�wymiar,�tel.�kom.�660-048-076.

��Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

��odstąpię�termin�na�lipiec�2015�r.��
„u�Pana�tadeusza”,�tel.�kom.�
570-191-752.

��Dekoracja�sal�weselnych�(pokrowce,�
obrusy�w�komplecie),�tel.�kom.�
693-776-474.

��Zespół�re-Box:�wesela,�bale,�
promocje,�tel.�kom.�609-037-343.

��tartak�przewoźny,�tel.�kom.�
512-907-059.

��sala,�wynajem,�imprezy�
okolicznościowe,�Nieborów,�wolne�
terminy,�tel.�kom.�605-695-882.

��Naprawa�telewizorów,�łowicz�
ul.�topolowa,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

��Zespół�muzyczny,�wokalistka,�tel.�
kom.�606-677-371.

 �Pogotowie komputerowe. 
Szybko, tanio, solidnie, tel. kom. 
697-365-652.

matrymonialne
��Poznam�miłą�Panią,�sms,�tel.�kom.�

606-735-889.

��Poznam�Panią,�sms,�tel.�kom.�
664-745-567.

��Poznam�Panią,�wiek�nieistotny,�tel.�
kom.�693-724-141.

nauka
��korepetycje�język�niemiecki,�

angielska,�tel.�kom.�693-705-617.

��matematyka,�tel.�kom.�792-245-010.

��język�niemiecki,�tel.�kom.�
668-963-922.

��język�niemiecki,�skuteczne,�tel.�kom.�
663-505-433.

��Polski�-�korepetycje,�prezentacje,�
nowa�matura.�fachowo,�603-246-033.

��korepetycje�z�matematyki,�tel.�kom.�
665-962-162.

��matematyka,�tel.�(46)�837-53-15.

��matematyka�mGr,�tel.�(46)�837-53-15.

��angielski,�tel.�kom.�515-459-141.

��angielski�profesjonalnie,�dzieci,�
młodzież,�tel.�(46)�837-53-15.

��język�angielski,�nauczyciel,�
egzaminator�maturalny,�tel.�kom.�
662-611-189.

��kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�
i�francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
tłumaczenia,�tel.�kom.�604-621-125.

��„Native�speaker”:�nauka�i�korepetycje�
z�angielskiego�i�francuskiego�dla�
uczniów�szkół�podstawowych,�
gimnazjum�i�średnich,�tel.�kom.�
604-621-125.

��Przygotowania�do�matury�z�języka�
angielskiego,�tel.�kom.�604-621-125.

��matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��Nauka�języka�angielskiego�jacek�
romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��Niemiecki,��
tel.�kom.�601-645-312.

rolnicze – kupno

płody rolne
��kupię�duże�ilości�zbóż�paszowych,�

możliwość�transportu,�tel.�kom.�
692-292-969.

��kupię�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��kupię�zboże,�własny�transport,�tel.�
kom.�607-202-732.

��kupie�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
693-253-063.

��skup�żyta�wymiana�na�otręby,�tel.�
kom.�501-713-862.

��kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
664-715-685.

hodowlane
 �Skup bydła rzeźnego, 

hodowlanego, maciory, knury, 
cielęta, konie, tel. (46) 838-
88-62, tel. kom. 502-460-724, 
500-258-237.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
��kupię�prasę�kostkującą:�sipma,�

welger,�Claas,�famarol;�kombajn:�anna,�
Bolko,�karlik;�kopaczkę;�sadzarkę;�
ciągnik�władimirec�t-25;�prasę�rolującą:�
Claas�rolland�44,�46,�62,�66,�arobale,�
welger,�tel.�kom.�518-857-308.

��kupię�prasę�kostkującą�sipma�Z�
224/1,�Claas,�welger,�Claas�roland�
44,�46,�62,welger�12�lub�15s,�kombajn�
anna,�Bolko,�tel.�kom.�887-105-345.

��rozsiewacz�wapna�rCw-3,�tel.�kom.�
606-294-284.

��kupię�kombajn�anna�w�bardzo�
dobrym�stanie,�tel.�kom.�514-116-816.

inne
��kwota�mleczna,�tel.�kom.�

509-974-069.

��kupię�schładzarkę�do�mleka�
700/800�l,�tel.�kom.�518-366-505.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
��kukurydza�sucha,�tel.�kom.�

606-294-284.

 �Sadzeniaki ziemniaka, zboża jare 
oferuje: Firma Nasienna Granum 
Sp.j., Łowicz ul. katarzynów 46, 
tel. (46) 837-23-05.

��sprzedam�kukurydzę,�tel.�(46)�839-
18-35,�tel.�kom.�507-140-275.

��sprzedam�pszenżyto�i�suszarnię�
podłogową,�tel.�(24)�277-63-81.

��słoma,�siano�kostka,�zboża�paszowe,�
tel.�kom.�667-927-971.

��sprzedam�łubin�żółty,�słodki,�wysoki,�
tel.�kom.�663-360-730.

��Pszenica,�pszenżyto,�słoma,�siano�ze�
stodoły,�tel.�(46)�838-27-31.

��Czosnek,�tel.�kom.�506-299-410.

��Śruta�kukurydziana,�80�zł,�
tel.�(46)�839-18-35,�tel.�kom.�
507-140-275.

��sprzedam�pszenżyto,�ładne,�Zakrzew,�
tel.�kom.�509-392-251.

��sprzedam�ziemniaki�jadalne,�irga,�tel.�
kom.�693-253-063.

��tanio�sprzedam�ziemniaki,�tel.�kom.�
606-383-995.

��sprzedam�siano�kostka�ze�stodoły��
3�zł/sztuka,�tel.�kom.�697-892-863.

��sprzedam�siano�w�belach,�tel.�kom.�
728-924-555.

��siano�w�kostkach,�tel.�kom.�
888-578-305.

��Pszenica,�tel.�kom.�608-418-550.

��sprzedam�ziemniaki,�drobne,�
paszowe,�tel.�kom.�694-456-985.

��sprzedam�sianokiszonkę�w�balotach,�
tel.�kom.�693-025-909.

��Ziemniaki�paszowe,�pszenica,�tel.�
kom.�512-335-957.

��sprzedam�pszenżyto,�mieszankę,�tel.�
kom.�692-606-026.

��sprzedam�sianokiszonkę�w�balotach,�
tel.�kom.�516-415-834.

��sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
602-380-833.

��sprzedam�50�sztuk�bel�słomy�żytniej,�
tel.�kom.�606-951-121.

��słoma,�siano�w�balotach�ze�stodoły,�
tel.�kom.�510-516-101.

��sianokiszonka�w�balotach�z�lucerny,�
tel.�kom.�693-698-352.

��Ziemniaki�jadalne�i�paszowe�
lord,�Denar,�tajfun,�marchew,�
buraczek�jadalne�i�paszowe,�tel.�kom.�
501-538-808.

��mieszanka�10�t,�tel.�kom.�
692-434-273.

��siano�w�balotach,�łowicz,�tel.�kom.�
608-659-507.

��sprzedam�ziemniaki�jadalne�odmiana�
Denar,�tajfun,�ziemniaki�odpadowe,�tel.�
kom.�513-958-823.

��sprzedam�100�ton�pszenżyta,�40�ton�
jęczmienia,�tel.�(42)�719-70-84.

��mieszanka�zbożowa,�pszenica,�
okolice�Głowna,�tel.�kom.�663-793-845.

��Buraki�pastewne,�tel.�kom.�
668-950-189.
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reklama

reklama

��Pszenica,�pszenżyto,�jęczmień,�tel.�
kom.�693-830-160.

��sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
508-079-639.

��sprzedam�czosnek�wiosenny�z�łętą,�
tel.�kom.�510-258-879.

��sprzedam�5�t�mieszanki�zbożowej�
(owies,�pszenżyto,�jęczmień),�
zaworkowane,�55�zł/metr,�Zabostów�
Duży,�tel.�kom.�726-497-938.

��sprzedam�2-3�tony�pszenicy,�tel.�kom.�
664-784-017.

��owies,�jęczmień,�tel.�kom.�
504-832-533.

��sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
519-441-580.

��Przenżyto,�mieszanka:�Boczki,�tel.�
kom.�667-871-010.

��sprzedam�przenżyto,�żyto,�tel.�kom.�
794-052-840.

��słoma,�duże�baloty,�tel.�kom.�
885-964-930.

��sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
602-649-360.

��siano�w�balotach�120x120,�okolice�
Piątku,�tel.�kom.�604-576-097.

��sprzedam�pszenżyto,�około�15�ton,�
tel.�kom.�693-269-621.

��sprzedam�czosnek�wiosenny,�tel.�
kom.�667-566-963.

��sprzedam�ziemniaki�irgę:�jadalne�
i�pastewne,�cena�do�uzgodnienia,�tel.�
kom.�504-421-157.

hodowlane
��loszki,�knury�hodowlane,�transport�

gratis,�pełna�dokumentacja�hodowlana,�
tel.�kom.�608-591-474.

��sprzedam�jałówkę�cielną,�wycielenie�
23�stycznia�2015�roku,�tel.�kom.�
662-641-718.

��sprzedam�cielaki�mięsne�w�wadze�do�
150�do�300�kg,�tel.�kom.�607-613-259.

��Duża�jałówka�cielna,�wycielenie�
połowa�stycznia,�tel.�kom.�697-536-596.

��jałówka�cielna,�tel.�kom.�
661-401-352.

��sprzedam�3�jałówki,�wycielenie�10.01,�
31.01,�tel.�kom.�512-831-125.

��Byczek�100�kg,�tel.�kom.�
888-953-006.

��sprzedam�jałówkę,�wycielenie�
10�styczeń,�marywil�20,�tel.�kom.�
691-125-654.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
Zakrzew,�tel.�(46)�838-22-48,�tel.�kom.�
723-534-544.

��lochy�prośne�+�porodówki,�tel.�kom.�
883-237-644.

��jałówka�cielna,�tel.�kom.�
663-361-769.

��jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
783-955-643.

��jałówka�czerwono-biała,�termin�
wycielenie�06.02.2015,�tel.�kom.�
882-447-204.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
512-041-091.

��Prosięta�mięsne�sprzedam,�tel.�kom.�
696-565-452.

��sprzedam�byczki�simental,�waga�
około�100�kg,�tel.�kom.�662-066-663.

��krowa,�wycielenie�styczeń,�tel.�kom.�
663-513-400.

��jałówka�cielna,�tel.�kom.�601-173-977.

��wysokie�jałówki�na�wycieleniu,�
sprzedam,�tel.�(46)�838-12-12,�tel.�kom.�
668-551-389.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
697-045-083.

��jałówka�wysokocielna�3�szt.�,�
tel.�(46)�838-98-12.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�604-246-262.

��jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
721-116-508.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�505-653-043.

��jałówka�hodowlana,�tel.�kom.�
726-390-515.

��jałówka,�wycielenie�początek�lutego,�
tel.�kom.�726-096-464.

��Prosięta�8�sztuk,�tel.�kom.�
663-063-208.

��loszki,�knurki,�tel.�kom.�663-063-208.

��jałówki�wysokocielne,�tel.�kom.�
512-799-479.

��sprzedam�jałówkę�cielna,�termin�
styczeń,�tel.�kom.�793-647-999.

��jałówka�na�wycieleniu,�Parma,�
tel.�(46)�839-68-26.

��sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu:�
16�styczeń,�czerwono-biała,�
tel.�(46)�838-34-41.

��Byczek�300�kg,�tel.�kom.�607-494-146.

 �Jałówka cielna, 
tel. (46) 861-16-15.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�667-277-765.

��sprzedam�młodą�krowę�po�
wycieleniu,�tel.�(46)�838-13-92.

��sprzedam�byczka,�75�kg,�cena�1.100�
zł,�tel.�kom.�502-095-748.

maszyny
��Pług�zagonowy�4-skibowy�

kongskilde,�siewka�do�nawozu�kuhn,�
amazone,�pług�3-skibowy�obrotowy,�tel.�
kom.�600-428-743.

��wały�Cambella,�przyczepa��
do�przewozu�koni,�beczki�asenizacyjne�
ocynk�3.000,�4.000,�5.000,�6.000,�
7.000,�tel.�kom.�600-428-743.

��ładowacz�cyklop,�beczka�
asenizacyjna�4.000�l�Chojny,�pielnik�
7-rzędowy,�tel.�kom.�691-173-664.

��sprzedam�przyczepy�wywrotki�D-55��
6�t,�4�t,�autosan,�tel.�kom.�506-552-043.

��ursus�4512�z�turem,�razem�
lub�osobno;�star�200,�tel.�kom.�
663-226-547.

��orkan,�sadzarka�czeska�do�
ziemniaków,�ładowacz�uNhZ�500,�tel.�
kom.�606-392-267.

��opryskiwacz�sadowniczy�300�l�
na�kołach,�tel.�kom.�787-982-333�
697-286-861.

��Przetrząsacz�karuzelowy�kuhn,�tel.�
kom.�692-606-026.

��sprzedam�rozrzutnik�do�obornika,�tel.�
kom.�609-525-149.

��sprzedam�śrutownik�walcowy,�
obsypnik�kopców,�żmijkę�do�zboża�i�
trajzege,�tel.�kom.�693-036-673.

��sprzedam�ładowacz�cyklop,�tel.�kom.�
606-232-925.

��sprzedam�ciągnik�landini�reX-80,�
2006�rok,�tel.�kom.�797-752-400.

��sprzedam�ciągnik�C-360,�ślęze�1.000�
l,�tel.�kom.�664-712-854.

��sprzedam�kombajn�zbożowy�mf�
835,�Zetor�7211,�tel.�kom.�607-706-343.

��Pługi�kverneland,�zagonowe,�
obrotowe,�zabezpieczenia,�tel.�kom.�
601-272-521.

��Prasa�Galignani�rB�12262,�pasowa�
120,�tel.�kom.�695-634-163.

��Przyczepa�4�tony,�autosan,�tel.�kom.�
600-335-473.

��Części�do�360,�rozrzutnika,�cyklopa,�
tel.�kom.�600-335-473.

��sprzedam�agregat�uprawowy�2,20,�
tel.�kom.�502-436-234.

��ładowacz�cyklop,�tel.�kom.�
724-486-846.

��Cyklop,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
605-205-821.

��mieszalnik�pasz�sypkich�h018,�
1400kg,�rozdrabniacz�bijakowy�ssąco-
tłoczący�silnik�11kw,�waga,�kojce�
porodowe�dla�macior�3�szt.,�tel.�kom.�
695-752-517.

��sprzedam�nową�talerzówkę,�tel.�kom.�
509-065-711.

��sortownik�do�ziemniaków,�piec�do�
szklarni,�tel.�kom.�535-299-227.

��sprzedam�przyczepę�wywrotkę�
sanok,�4�tony,�stan�idealny,�tel.�kom.�
606-490-951.

��sprzedam�beczkę�asenizacyjną�
3.000�litrów,�9.500�zł,�tel.�kom.�
607-461-502.

 �Sadownicze: mF374, 
opryskiwacze, platformy, kosiarki 
i inne z importu, tel. kom. 
504-475-567.

��siewnik�poznaniak,�kabina�do�C-360,�
tel.�kom.�601-348-897.

��silos�paszowy�po�cemencie,�
lejowy,�12�t�oraz�michał�5.5�t,�tel.�kom.�
602-783-252.

��rama�dolna�D-47,�3-stronny,�tel.�kom.�
602-783-252.

��mała�przyczepka�ciągnikowa�do�
przewozu�trzody�chlewnej,�tel.�kom.�
536-001-699.

��kombajn�anna�do�C-355,�przód,�
skrzynia�biegów,�tylni�most,�tel.�kom.�
881-547-453.

��agregat�prądotwórczy�16�kw,�napęd�
od�ciągnika,�tel.�kom.�602-747-060.

��sprzedam�sadzarkę�karuzelową�
2-rzędową,�łuskarkę�bobu�taśmową,�
myjkę�do�warzyw,�tel.�kom.�
602-899-929.

��sprzedam�wspomaganie�kierownicy�
do�ciągników�ursus�C-330,�C-360,�t-25,�
tel.�kom.�692-335-998.

��rozrzutnik�rosyjski,�tel.�kom.�
880-107-781.

��Cyklop,�tel.�kom.�885-353-501.

��kombajn�Bizon�1989/1990�rok,�1.500�
mtg,�tel.�(24)�277-83-81.

��siewnik�konny,�tel.�kom.�605-937-727.

��rozrzutnik�obornika�fortschritt��
oraz�wszystkie�części�nowe�i�używane,�
tel.�kom.�693-830-160.

��Dwa�koła�do�przyczepy�hl�1200/20,�
opony�16/70-20,�tel.�kom.�693-830-160.

��sprzedam�beczkę�asenizacyjną,�
8.000�l,�tel.�kom.�607-267-282.

��sprzedam�cyklop,�tel.�kom.�
607-267-282.

��Ciągnik�Zetor�72-11,�u-92,�kombajn�
Bizon�Z-56,�przyczepa�8�t,�tokarnia,�
koparka�Pelikan,�kultywator,�tel.�kom.�
512-179-465.

��wspomaganie�C-355,�C-360,�
C-3603P,�C-328,�C-330,�C-330m�tanio,�
tel.�kom.�506-878-527.

��Pług�3-skibowy,�siewnik�zbożowy�
konny�15’,�tel.�kom.�781-995-103.

��ursus�35-12:�pierwszy�właściciel,�
1997�rok,�kabina�konfort,�stan�
idealny,�kombajn�ziemniaczany�anna:�
2-rzędowy,�prasa�Claas�46:�szeroki�
podbieracz,�owijanie�na�siatkę,�tel.�kom.�
608-034-501.

��sprzedam�ciągnik�C-330�z�turem,�
cyklop,�tel.�kom.�669-020-024.

��sprzedam�mieszalnik,�tel.�kom.�
668-361-840.

��kosiarka�rotacyjna,�kucyk,�tel.�kom.�
515-131-630.

��sprzedam�kombajn�ziemniaczany�
anna,�tel.�kom.�606-397-242.

��Pług�kverneland�obrotowy�4,�
ażurowy,�zabezpieczenia�resor,�16�cali,�
stan�bdb,�tel.�kom.�505-128-289.

��Prasa�zwijająca�sipma�Z-276,�2001�
rok,�stan�bdb,�cena�17.800�zł,�tel.�kom.�
501-007-298.

��Ciągnik�ursus�1614,�1994�rok,��
155�km,�4x4,�tel.�kom.�600-428-743.

��sprzedam�2�byczki�4-miesięczne,��
tel.�kom.�601-052-026.

inne
��sprzedam�basen�na�mleko�330�litrów,�

mało�używany,�dojarkę�2-konwiową�
alfa�laval,�tel.�(46)�839-18-33.

 �Wysłodki buraczane, jabłkowe  
z dowozem, tel. kom. 600-323-947.

��sprzedam�koła�do�przyczepy�hl�
385/65/r22,5,�tel.�kom.�605-896-130.

��sprzedam�10.000�kwoty�mlecznej,�
cena�50�gr/l,�tel.�kom.��
517-087-698.

��sprzedam�opony�do�ciągnika,�
rozmiar�16/9-38,��
tel.�kom.�609-437-381.

��kwota�mleczna�10.000�kg,�tel.�kom.�
660-248-340.

��kwota�mleczna,�tel.�kom.�
697-689-902.

��kwota�mleczna�10.000�l,�tel.�kom.�
609-261-389.

��sprzedam�kwotę�mleczną�ok.�20.000�
litrów,�tel.�kom.�661-951-254.

��sprzedam�kwotę�mleczną�
15.000,�tel.�kom.�790-868-007.

��sprzedam�kwotę�mleczną,��
tel.�kom.�661-907-680.

��sprzedam�kwotę�mleczną�około�
20.000�l,�tel.�kom.�692-118-904.

��kwota�mleczna,�12.000�l,��
tel.�kom.�509-500-335.

��sprzedam�kwotę�mleczną��
5.216�kg,�tel.�kom.��
600-678-473.

��kwota�mleczna�27.000�l,�
tel.�kom.�663-513-400.

rolnicze - usługi
 �Rozliczenia VAt rolników,  

tel. kom. 508-191-628.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�kom.�
665-734-042.

��transport�ciągników,�
�przyczep,�maszyn�i�urządzeń�
rolniczych,�budowlanych,�
tel.�kom.�609-135-502.

 �mobilna mieszalnia pasz, tel. kom. 
508-248-212.

zwierzęta

sprzedaż
��sprzedam�owczarki�niemiecki��

z�rodowodem,��
tel.�(46)�838-47-78.

��hodowla�owczarka�niemieckiego,�
szczenięta,�tel.�kom.�660-854-640.

��suczkę�7-miesięczną;�pieska�
2-miesięcznego�po�wilczycy;��
przyjazne,�tel.�kom.�510-281-982.

��oddam�w�dobre�ręce�sukę�
owczarka�niemieckiego�5�lat,�tel.�kom.�
510-144-213.

��sprzedam�szczeniaki�owczarka�
niemieckiego,�tel.�kom.�510-144-213.

��szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
długowłose,�tel.�kom.�697-049-235.

��sprzedam�shih-tzu,�tel.�kom.�
660-750-259.

��sprzedam�maltańczyki��
i�yorki,�tel.�kom.�507-125-161.

��sprzedam�szczenięta�labladory,�tel.�
kom.�510-844-859.

��owczarki�collie,�szczeniaki,�tel.�kom.�
601-570-629.

��oddam�4-miesięczne�kotki,��
tel.�kom.�505-866-202.

��sprzedam�gęsi,�kaczki�i�koziołka,�tel.�
kom.�601-141-164.
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Sport
FC Galata 
wygrała turniej
o Puchar Powstańca. str. 32

Piłka nożna�|�sparingi

Siedmiu rywali i turniej Zjednoczonych
Strykowscy 
piłkarze od połowy 
stycznia rozpoczną 
przygotowania  
do rundy wiosennej.

Zawodnicy IV-ligowego 
klubu Zjednoczeni Stryków 
wkrótce rozpoczną przygoto-
wania do drugiej części sezo-
nu. Podopieczni trenera Toma-
sza Szcześniaka 12 stycznia po 
raz pierwszy po zimowej prze-
rwie spotkają się na pierwszych 
wspólnych zajęciach. Nieca-
ły tydzień później strykowianie 
wystąpią w turnieju w Zgierzu.

Po kilkutygodniowej przerwie 
trener Zjednoczonych nie za-
mierza dawać swoim piłkarzom 
więcej przerwy od gry i już po 
kilku dniach wspólnych trenin-

gów poślę w bój kilkunastooso-
bowy skład na halowy Turniej 
o Puchar Starosty Zgierskiego, 
który odbędzie się 18 stycznia  
w Hali Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Zgierzu. 

Zjednoczeni przygotowywać 
się będą do rundy wiosennej 
podczas treningów na strykow-
skim orliku, w hali przy Szko-
le Podstawowej w Dobrej, w si-
łowni w Dobieszkowie oraz na 
otwartych terenie wokół stry-
kowskiego zalewu. Oprócz zajęć 
szkoleniowych trener Tomasz 
Szcześniak ma w planach roze-
granie, co najmniej siedmiu me-
czów sparingowych. 

Pierwszy z meczów kontrol-
nych strykowianie mają rozegrać 
31 stycznia przeciwko III-ligo-
wemu Sokołowi Aleksandrów 
Łódzki. Będzie to najwyżej no-

towany rywal Zjednoczonych 
podczas zimowego okresu przy-
gotowawczego. Oprócz Sokoła 
na rozkładzie Strykowa znajdują 
się także zawodnicy UKS SMS 
Łódź z Centralnej Ligi Junio-
rów, Zawisza Rzgów (IV liga), 
Andrespolia Wiśniowa Góra  
(V liga, gr. Łódź), Start Brzezi-
ny (V liga, gr. Łódź), Mazovia 
Rawa Mazowiecka (V liga, gr. 
Skierniewice) oraz PTC Pabia-
nice (V liga, gr. Łódź). 

O tym, czy każdy z pojedyn-
ków dojdzie do skutku zadecy-
dują przede wszystkim warunki 
pogodowe. Dokładne godziny 
i miejsca rozgrywania sparin-
gów również zależeć będę od 
aury na zewnątrz. Jeśli zima nie 
będzie zbytnio doskwierać to 
strykowianie powinni wykonać 
zamierzony plan przygotowań  

i przystąpić do pierwszego li-
gowego spotkania wiosną prze-
ciwko Włókniarzowi Zelów  
w optymalnej formie i wziąć 
udany rewanż za dotkliwą po-
rażkę z jesieni u siebie 0:4. wp

Plan sparingów zjednoczonych 
Stryków w zimowym okresie przy-
gotowawczym:
 18.01.2015r.: turniej� o� Puchar�
starosty� Zgierskiego,� hala� mosir�
w�Zgierzu
 31.01.2015r.:�sokół�aleksandrów�
łódzki�(iii�liga)
 7.02.2015r.: uks� sms� łódź�
(Clj)
 14.02.2015r.:�Zawisza�rzgów�(iV�
liga)
 18.02.2015r.:� andrespolia� wi-
śniowa�Góra�(V�liga,�gr.�łódź)
 21.02.2015r.:� start� Brzeziny� (V�
liga,�gr.�łódź)

 28.02.2015r.:�mazovia�rawa�ma-
zowiecka�(V�liga,�gr.�skierniewice)

 7.03.2015r.:� PtC� Pabianice�
(V�liga,�gr.�łódź)

zjednoczeni Stryków (żółte koszulki) mają wiele pracy przed sobą,�
jeśli�myślą�poprawić�przeciętne�wyniki�z�rundy�jesiennej,�po�której�zajmują�
8.�miejsce�w�tabeli.
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Łyżwiarstwo szybkie |�mistrzostwa�Polski

Zawodnicy Błyskawicy Domaniewice 
przywieźli kilka medali ze stolicy
We wtorek zakończyły 
się Mistrzostwa Polski  
w łyżwiarstwie szybkim, 
które odbywały się 
przez kilka dni na 
warszawskim torze 
Stegny. Do rywalizacji 
w mistrzostwach stanęło 
czterech zawodników 
prowadzonej przez 
Mieczysława Szymajdę 
UKS Błyskawicy 
Domaniewice.

Oprócz Mistrza Olimpijskie-
go z Soczi zbigniewa Bródki, 
klub z Domaniewic reprezento-
wali Wojciech Sut oraz bracia 
Sebastian i Artur Janiccy. Za-
wodnicy UKS Błyskawicy spi-
sali się bardzo dobrze i przy-
wieźli ze sobą kilka medali! 

Najbardziej znany z zawod-
ników domaniewickiego klu-
bu Zbigniew Bródka sięgnął po 
sześć medali. Bródka rozpoczął 
od piątego miejsca w biegu na 

500 metrów. Również pierw-
szego dnia Zbyszek uplasował 
się na trzecim miejscu w bie-
gu na 3000 metrów. W drugim 
dniu rywalizacji nasz Mistrz 
Olimpijski zajął trzecie miej-

sce w biegu na 500 metrów 
co dało mu także trzecią loka-
tę na 500 metrów po zsumowa-
niu dwóch wyników. Tego dnia 
przyszło także ścigać się Bród-
ce na jego koronnym dystansie 

1500 metrów. Na tym dystan-
sie Zbyszek zajął miejsce trze-
cie. W trzecim dniu zawodów 
Bródka był drugi na 1000 me-
trów oraz czwarty na 5000 me-
trów. Po zsumowaniu wyników 
z tych startów okazało się, że 
zajął on trzecie miejsce w kla-
syfikacji generalnej. Reasumu-
jąc Zbyszek podczas ścigania  
w Warszawie zdobył pięć me-
dali – 4 brązowe i jeden srebrny. 

– Na obecną formę i przede 
wszystkim dolegliwości Zbysz-
ka to dobry wynik. Najpierw 
były bóle w pachwinie, teraz 
były problemy mięśniowe. Ty-
tuł Mistrza Olimpijskiego zobo-
wiązuje i myślę, że obciążenia 
treningowe zrobiły też swoje. 
Jak miną dolegliwości te wy-
niki będą jeszcze lepsze wyniki  
i wierzę, że będzie to już  
w rywalizacji podczas Mistrzo-
stwach Świata. Trzeba się cie-
szyć z tych medali i z tych wy-
ników – ocenił trener UKS 
Błyskawicy Domaniewice Mie-
czysław Szymajda. 

Bardzo miłym zaskoczeniem 
podczas Mistrzostw Polski były 
występy Suta i braci Janickich. 
Wojciech Sut przywiózł z War-
szawy trzy medale. Najpierw 
Sut rywalizował w Młodzie-
żowych Mistrzostwach Polski, 
w których osiągnął następują-
ce wyniki: 6. miejsce i 5. miej-
sce na 500 metrów (dało to 5. 
miejsce po zsumowanie dwóch 
wyników), 5. miejsce na 1500 
metrów, 4. miejsce na 3000 me-
trów (niewielka strata do trzecie-
go miejsca bo zaledwie 0,18 se-
kundy) oraz 3. miejsce w biegu 
na 5000 metrów. Po tych uda-
nych startach Sut uplasował się 
na drugim miejscu w wieloboju! 
Co ciekawe Wojtek mieszka kil-
ka (!) domów od samego mistrza 
z Soczi. 

Wojtek wraz z Arturem Ja-
nickim i Sebastianem Janickim 
startował także w seniorskich 
Mistrzostwach Polski i ich wy-
niki prezentowały się następu-
jąco: I dzień: 500 metrów: Sut 
(20), S. Janicki (23), A. Janicki 
(27), 3000 metrów: Sut (11). II 
dzień: 500 metrów: Sut (15), S. 
Janicki (18), A. Janicki (22), po 
2x 500 metrach: Sut (16), S. Ja-
nicki (18), A. Janicki (20); 1500 
metrów: Sut (12), III dzień: 5000 
metrów: Sut (10); 1000 metrów: 
S. Janicki (16). Wojciech Sut za-
jął w wieloboju seniorskim wy-
sokie dziewiąte miejsce.

Drugiego dnia zmagań odbył 
się także bieg drużynowe gdzie 
kapitalnie spisali się młodzi za-
wodnicy z Domaniewic. Do ry-
walizacji stanął Sut i bracia Ja-
niccy. Rezerwowym w zespole 
był… tak: Zbyszek Bródka. 

Młodzi łyżwiarze z Domanie-
wic byli najmłodszym zespołem 
ze wszystkich startujących. Nie 
przeszkodziło im to w zajęciu 
trzeciego miejsca! Wielu obser-
watorów było bardzo zaskoczo-
nych taką pozycją młodych łyż-
wiarzy.

– Brązowy medal w drużynie 
to wielka niespodzianka i super 
wynik chłopaków. Bardzo do-
brze pojechali Wojtek i Artur, 
trochę gorzej Sebastian, który 
jest „lekkim leniem”. Jeśli bę-
dzie pracował sumiennie może 
być bardzo mocny. Artur z ko-

lei jest bardzo pracowity. Wojtek 
jest w bardzo dobrej formie co 
pokazał na tych Mistrzostwach. 
Zdobył dwa medale w Młodzie-
żowych Mistrzostwach – stwier-
dził Szymajda, trener UKS Bły-
skawicy.  divad

 500 m – pierwszy bieg 
1.�artur�waś�(lks�Poroniec�Poronin)

2.�konrad�Niedźwiedzki�(aZs�awf�katowice)

3.�artur�Nogal�(fundacja�legia�warszawa

5. zbigniew Bródka (ukS Błyskawica)

20. Wojciech Sut (ukS Błyskawica)

23. Sebastian Janicki (ukS Błyskawica)

27. Artur Janicki (ukS Błyskawica)

 3000 m 
1.�jan�szymański�(aZs�awf�Poznań)

2.�konrad�Niedźwiedzki�(aZs�awf�katowice)

3. zbigniew Bródka (ukS Błyskawica)

 500 m – drugi bieg 
1.�artur�waś�(lks�Poroniec�Poronin)

2.�artur�Nogal�(legia�warszawa)

3. zbigniew Bródka (ukS Błyskawica)

15. Wojciech Sut (ukS Błyskawica)

18. Sebastian Janicki (ukS Błyskawica)

22. Artur Janicki (ukS Błyskawica)

 500 m (po dwóch biegach) 
1.�artur�waś�(lks�Poroniec�Poronin)

2.�artur�Nogal�(legia�warszawa)

3. zbigniew Bródka (ukS Błyskawica)

16. Wojciech Sut (ukS Błyskawica)

18. Sebastian Janicki (ukS Błyskawica)

20. Artur Janicki (ukS Błyskawica)

 1500 m 
1.�jan�szymański�(aZs�awf�Poznań)

2.�konrad�Niedźwiedzki�(aZs�awf�katowice)

3. zbigniew Bródka (Błyskawica)

12. Wojciech Sut (ukS Błyskawica)

 1000 m: 
1.�jan�szymański�(aZs�awf�Poznań)

2. zbigniew Bródka (Błyskawica)

3.�artur�Nogal�(legia�warszawa)

16. Sebastian Janicki (ukS Błyskawica)

 5000 m: 
1.�jan�szymański�(aZs�awf�Poznań)

2.�sebastian�Druszkiewicz�(katowice)

3.�konrad�Niedźwiedzki�(aZs�awf�katowice)

4. zbigniew Bródka (ukS Błyskawica)

10. Wojciech Sut (ukS Błyskawica)

 Wielobój:
1.�jan�szymański�(aZs�awf�Poznań)

2.�konrad�Niedźwiedzki�(aZs�awf�katowice)

3. zbigniew Bródka (Błyskawica)

9. Wojciech Sut (ukS Błyskawica)

zbigniew Bródka�podczas�rywalizacji�na�warszawskich�stegnach.

Wojciech Sut przywiózł�do�Domaniewic�trzy�medale.
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Siatkówka�|�i�łódzka�amatorska�liga�siatkówki

Siatkarki z Głowna w czołówce ligi
Druga część sezonu I Łódzkiej 

Amatorskiej Ligi Siatkówki roz-
poczęła się jeszcze przed Święta-
mi. W styczniu rozgrywki zosta-
ną wznowione, a do zakończenia 
rundy zasadniczej pozostało jesz-
cze 5. kolejek. Szanse na duży 
sukces mają w tym sezonie siat-
karki Stali Głowno, które pod 
wodzą trenera Sylwestra Jasiń-
skiego zajmują aktualnie 3. miej-
sce w tabeli.

Głowieńskie zawodniczki od 
początku tegorocznych rozgry-
wek grają ambitnie i odważnie  
w każdym starciu, co zaowoco-
wało wysoką pozycją w tabeli. 
Głownianki mają nawet szanse 
na 2. miejsce, gdyż strata do wi-
celidera Salos Wodna Łódź wy-
nosi zaledwie 1 pkt. Wydaje się, 
że poza zasięgiem wszystkich jest 
spadkowicz z Ekstraklasy TKKF 
Dzikusy I Łódź, który z komple-
tem punktów pewnie prowadzi 
i wyraźnie podkreśla swoje za-
miary o powrocie do najwyższej 
klasy rozgrywek kobiet.

Podopieczne trenera Sylwe-
stra Jasińskiego mają jeszcze 
przed sobą pięć spotkań. Najbliż-
szym rywalem Stali będzie sąsiad  

w ligowej tabeli ŁKS Głuchych, 
z którym głownianki zmierzą 
się 17 stycznia, tradycyjnie w 
hali Szkoły Podstawowej nr 205  
w Łodzi. Później Stal czekają 
dwa arcyważne i bardzo trudne 
pojedynki z liderem Dzikusami 
oraz drugim Salos. Szczególnie 
ten drugi pojedynek, zaplanowa-
ny na 21 lutego będzie kluczo-
wy dla końcowych rozstrzygnięć  
w tabeli. Nie mniej jednak gło-
wieńskie zawodniczki mają bar-
dzo dużą szansę, by chociaż  
w barażach powalczyć o awans 
do Ekstraklasy kobiet ŁALS. Fi-
nały tegorocznego sezonu za-
planowano na 28 marca, z ko-
lei mecze barażowe odbędą się  
11 kwietnia.

Zanim głowieńskie zawod-
niczki powrócą po przerwie do 
ligowych zmagań przypomi-
namy, że już w najbliższą nie-
dzielę, 4 stycznia 2015r. o godz. 
14:00 w Hali Sportowo-Wido-
wiskowej przy ul. Andersa 37  
w Głownie kibice będą mogli 
zobaczyć w akcji siatkarki Stali 
podczas II Noworocznego Tur-
nieju Siatkówki o Puchar Bur-
mistrza Głowna. Oprócz pod-

opiecznych trenera Jasińskiego 
wystąpią także: Salos Wodna 
Łódź, ŁKS Głuchych i Energia 
Pabianice.  wp

terminarz ii Rundy i ŁALS:

 8. kolejka, 29.11.2014r.:� Zso�
nr�4�łódź�–�stal�Głowno�0:3
 9. kolejka, 13.12.2014r.:� stal�
Głowno�–�Zso�nr�8�łódź�3:0
 10. kolejka, 17.01.2015r.:�łks�
Głuchych�–�stal�Głowno
 11. kolejka, 24.01.2015r.:�
tkkf�Dzikusy�i�łódź�–�stal�Głowno
 12. kolejka, 21.02.2015r.:�stal�
Głowno�–�salos�wodna�łódź
 13. kolejka, 28.02.2015r.:�stal�
Głowno�–�energia�Pabianice
 14. kolejka, 7.03.2015r.:�serwo�
f.i.n.e.�–�stal�Głowno
 Finały, 28.03.2015r.
 Baraże, 11.04.2015r.

1.�tkkf�Dzikusy�i�łódź� 8� 24� 24-5

2.�salos�wodna�łódź� 9� 20� 23-9

3. Stal Głowno 9 19 22-10

4.�łks�Głuchych� 9� 16� 20-14

5.�energia�Pabianice� 9� 12� 16-18

6.�serwo�f.i.n.e.� 8� 11� 15-16

7.�Zso�nr�4�łódź� 9� 3� 3-24

8.�Zso�nr�8�łódź�� 9� 0� 0-27

koszykówka |�10.�kolejka�ii�ligi�kobiet,�gr.�a

TK Alles mistrzem w sezonie zasadniczym i co dalej
Głowieńskie koszykarki jak burza przeszły swoją 
grupę i mogą myśleć już o turnieju eliminacyjnym.

W drugi weekend stycznia se-
niorki Towarzystwa Koszyków-
ki Alles Głowno rozegrają ostat-
ni mecz w rundzie zasadniczej 
rozgrywek II Ligi Kobiet. Pod-
opieczne trenera Piotra Neydera z 
kompletem punktów przewodzą 
w stawce gr. A i nawet porażka 
w 10. kolejce przeciwko XX LO 
MS Bydgoszcz tego nie zmieni. 
Głownianki wywalczyły mistrzo-
stwo w sezonie regularnym, ale 
nie to jest dla nich najważniejsze. 

Zespół z Głowna myśli już 
o finałach strefy łódzko-mazo-
wieckiej, które odbędą się 24 
stycznia i zagrają po trzy najlep-
sze drużyny z dwóch grup. Aktu-
alnie premiowane grą w finałach 
są TK Alles Głowno, MUKS 
Bydgoszcz z gr. A oraz PTS Li-
der Pruszków z gr. B. Głownian-
ki i drużyna z Pruszkowa to jedy-
ne dotąd zespoły, które wygrały 
wszystkie spotkania i to one są 
postrzegane jako faworyci do 
zajęcia dwóch miejsc, dających  

w finałach strefy awans do kolej-
nego etapu kwalifikacji, jakim są 
Turnieje Półfinałowe o wejście 
do I Centralnej Ligi Kobiet. Ry-
walizacja w tej fazie zaplanowa-
na jest na 27-29 marca, natomiast 
finał i ostateczne rozstrzygnięcie, 
kto zagra w przyszłym sezonie w 
wyższej klasie zapadnie w dniach 
17-19 kwietnia.

Podopieczne trenera Pio-
tra Neydera mogą sporo namie-
szać w tym sezonie. Wyniki gło-
wieńskich koszykarek świadczą 
o świetnej pracy szkoleniowców 
i doskonałej atmosferze panują-
ce w zespole. Zwycięskie morale 
buduje się z każdą kolejną wygra-
ną, dlatego mimo pewnego awan-
su do dalszej fazy należy spodzie-
wać się, że w ostatnim meczu 
sezonu zasadniczego TK Alles 
będzie chciał pokonać na wy-
jeździe XX LO MS Bydgoszcz 
i z kompletem zwycięstw przy-
pieczętować zwycięstwo w gru-
pie A. 

Ostatnia, 10. kolejka z udzia-
łem TK Alles odbędzie się  
10 stycznia w hali XX LO przy 
ul. Berlinga 13 lub w Artego 
Arena w Bydgoszczy.  wp

 ostatnia, 10. kolejka gr. A od-
będzie�się�w�dniach�10-11�stycznia:�
uks� Basket� aleksandrów� łódz-
ki�–�muks�Bydgoszcz,�XX�lo�ms�
Bydgoszcz� –� tk� alles� Głowno,�

katarzynki�umk�toruń�–�ks�żyrar-
dowianka.

Grupa A:
1. tk Alles Głowno 9 18 935:459

2.�muks�Bydgoszcz� 8� 14� 706:473

3.�XX�lo�ms�Bydgoszcz� 8� 10� 497:546

4.�Basket�aleksandrów�ł.� 8� 10� 347:634

5.�katarzynki�umk�toruń� 7� 9� 367:597

6.�ks�żyrardowianka� 6� 8� 352:495

zawodniczki Stali Głowno (niebieskie stroje) mogą�w�tym�sezonie�osiągnąć�największy�klubowy�sukces.

Piłka nożna�|�iV�liga

Zjednoczeni gorzej niż rok temu
Rok 2014 rok już za nami. 
Jest to dobry moment na 
to, by przypomnieć część 
wydarzeń z tego okresu.

W rozgrywkach IV ligi udział 
biorą strykowianie ze Zjedno-
czonych. Podopieczni trenera 
Tomasza Szcześniaka po run-
dzie jesiennej zajmują 8. miejsce  
w stawce 18. drużyn. To wynik 
gorszy niż w poprzednim roku.

Piłkarze Strykowa o tej po-
rze w poprzednim sezonie plaso-
wali się na wysokim 4. miejscu. 
Nie należy porównywać zdoby-
czy punktowych, bowiem w tym 
sezonie liga liczy mniej drużyn. 
Zjednoczeni plasują się teraz na 
8. miejscu i dość dużą stratę do 
trzeciego Ner-u Poddębice. Trud-
no będzie strykowianom włączyć 
się do walki o awans, tym bar-
dziej że do tej pory Zjednoczeni 
grali nierówno. 

Podopieczni trenera Tomasza 
Szcześniaka są wraz z KS Para-
dyż jednym z nielicznych zespo-
łów, które nie zremisowały dotąd 
żadnego meczu. Na bilans Stry-
kowa złożyło się 9 zwycięstw  
i 8 porażek, przy bilansie bramek 
36-29. 

Znacznie lepiej Zjednocze-
ni radzą sobie przed własną pu-
blicznością, gdzie wygrali 7 z 10 
pojedynków, natomiast gorzej 
wiedzie się strykowianom w de-
legacjach, w których przegra-
li 5 z 7 spotkań. Do najlepszych 
spotkań piłkarze Zjednoczonych 
z pewnością mogą zaliczyć wy-
sokie zwycięstwa u siebie nad 
LKS-em Rosanów 7:1, Mecha-
nikiem Radomsko 4:1 oraz GKS 
II Bełchatów 4:0 oraz wyjazdowe 
nad Orłem Nieborów 4:0. Nato-
miast słabe występy Zjednocze-
ni zanotowali przede wszystkim 
w starciu z Włókniarzem Zelów 
0:4, Zawiszą Pajęczno 2:3 oraz 
Pilicą Przedbórz 0:3.

Ósme miejsce Zjednoczonych 
wydaje się być bezpieczną po-
zycją. Strykowianie myślą jed-
nak o wyższych celach niż spo-

kojne utrzymanie się w lidze.  
W tym sezonie o awans do III ligi 
będzie jednak niezwykle cięż-
ko. Liderujący w tabeli Zawisza 
Rzgów szybko chce powrócić do 
wyższej ligi, skąd spadł rok temu. 
Z kolei wysokie aspiracje mają 
Warta Działoszyn i Ner Poddębi-
ce, które są tuż za plecami Zawi-
szy. Te trzy drużyny między sobą 
powinny rozstrzygnąć kwestie 
awansu. wp

 Wyniki zjednoczonych Stry-
ków w rundzie jesiennej:
1. kolejka:�włókniarz�Zelów�0:4
2. kolejka:�ks�Paradyż�1:2
3. kolejka:�lks�rosanów�7:1
4. kolejka: Piast�Błaszki�4:3

5. kolejka:�Boruta�Zgierz�2:1
6. kolejka:�astoria�szczerców�3:0
7. kolejka: Ner�Poddębice�1:2
8. kolejka:�Zawisza�rzgów�0:3
9. kolejka:�Polonia�Piotrków�t.�0:2
10. kolejka:�wł�moszczenica�2:0
11. kolejka:�warta�Działoszyn�0:3
12. kolejka:�mechanik��4:1
13. kolejka:�Zawisza�Pajęczno�2:3
14. kolejka:�Gks�ii�Bełchatów�4:0
15. kolejka: orzeł�Nieborów�4:0
16. kolejka:�Pilica�Przedbórz�0:3
17. kolejka: widok�2:1

1.�Zawisza�rzgów� 17� 41� 36-16

2.�warta�Działoszyn� 17� 39� 33-7

3.�Ner�Poddębice� 17� 38� 34-18

4.�Gks�ii�Bełchatów� 17� 31� 33-19

5.�Pilica�Przedbórz� 17� 31� 34-25

6.�Polonia�Piotrków�t.� 17� 31� 29-18

7.�mechanik�radomsko� 17� 28� 36-32

8. zjednoczeni Stryków 17 27 36-29

9.�Zawisza�Pajęczno� 17� 24� 32-29

10.�ks�Paradyż� 17� 24� 30-27

11.�lks�rosanów� 17� 22� 22-35

12.�włókniarz�Zelów� 17� 22� 27-35

13.�włókniarz�moszczenica� 17� 19� 22-28

14.�Boruta�Zgierz� 17� 18� 25-28

15.�astoria�szczerców� 17� 18� 25-32

16.�orzeł�Nieborów� 17� 12� 16-34

17.�widok�skierniewice� 17� 8� 17-46

18.�Piast�Błaszki� 17� 6� 14-43

koszykarki tk Alles wiedzą,�że�ten�sezon�może�należeć�do�nich.�Podopieczne�trenera�Piotra�Neydera�pokazały,�że�są�zdolne�do�niesamowitych�rzeczy.

Znacznie�lepiej�
Zjednoczeni�radzą�
sobie�przed�własną�
publicznością,�gdzie�
wygrali�7�z�10�ligowych�
pojedynków.

Piłkarze zjednoczonych Stryków (białe stroje) wierzą,�że�uda�im�się�
poprawić�swoją�grę�w�drugiej�części�sezonu.
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Biuro�meteoroloGiCZNe�Cumulus

koszykówka�|�3.�i�4.�kolejka�wlk�u-12,�gr.�B�żaczek

Dwa zwycięstwa żaczek
W rozegranych  
przed Świętami 
spotkaniach ligi żaczek 
młode koszykarki 
Głowna odniosły dwa 
cenne zwycięstwa.

 tk Alles Głowno – tk Basket 
Stryków 105: 19� (23:0,� 28:9,�
29:6,�25:4)

tk Alles Głowno:�m.�frątczak�–�1�
pkt.,�j.�rasińska,�N.�michalak�–�18�
pkt.,�o.�kot�–�10�pkt.,�m.�szcześniak�
–�10�pkt.,�N.�kostrzewska�–�12�pkt.,�
m.� Grudzień� –� 23� pkt.,� k.� strusz-
czak� –� 15� pkt.,� w.� szychowska,��
Z.�Parol�–�12�pkt.,�a.�lis,�o.�melnyk,�
j.�Dziedzińska�–�4�pkt.
tk Basket Stryków:� a.� kowal-
ska�–�2�pkt.,�Z.�stępniak�–�4�pkt.,�
m.�Dziewulska�–�2�pkt.,� Z.�walak,�
P.�Chabros,�m.�kaczmarek�–�5�pkt.,�
w.� mucha,� Z.� lipińska� –� 2� pkt.,��
o.�trzmielak�–�4�pkt.,�w.�Dębska.

W niedzielę, 21 grudnia pod-
opieczne trener Pauliny Hemki w 
pierwszym spotkaniu dnia zmie-
rzyły się w Hali Sportowo-Wi-
dowiskowej przy ul. Andersa 37 
w Głownie w międzygminnych 
derbach z TK Basket Stryków. 
Znacznie bardziej doświadczone 
głownianki nie miały problemów 
z pokonaniem strykowianek  
i wygrały wysoko 105:19.

Drużyna ze Strykowa prowa-
dzona przez trenerów Jacka Le-
wandowskiego i Bartka Szcze-
paniaka w zeszłym sezonie 
postawiła pierwsze kroki w ko-
szykarskim świecie. TK Basket 
zadebiutował w lidze skrzatek,  
a teraz starsze zawodniczki mia-
ły podnosić swoje umiejętności 
w lidze żaczek. Głownianki z ko-
lei już w poprzednich rozgryw-
kach pokazywały, że są świetnie 
zgrane i będą liczyć się w walce 
o najwyższe cele także w kolej-
nym sezonie w starszej grupie. 
Widać to było w meczu ze Stry-
kowem. TK Alles od początku 
przejął inicjatywę i seryjnie zdo-
bywał punkt. Strykowianki robi-

ły, co mogły by zdobyć jak naj-
więcej punktów, ale nie były  
w stanie zatrzymać Głowna pod 
własnym koszem. Wśród gospo-
dyń brylowały zwłaszcza Maria 
Grudzień i Natalia Michalak, ale 
punkty dla TK Alles zdobywały 
niemal wszystkie zawodniczki. 
Ostatecznie głownianki w pierw-
szym spotkaniu dnia pokonały 
TK Basket Stryków 105:19 i mo-
gły spokojnie czekać na drugi po-
jedynek z wymagającą drużyną 
MKS Ósemka Skierniewice.

Spotkanie z gośćmi ze Skier-
niewic kończyło niedzielną ry-
walizację drużyn w Głownie. 
Podopieczne trener Pauliny 
Hemki w prestiżowym meczu 
zmierzyły się z niepokonaną do-
tąd MKS Ósemką Skierniewice. 
Po niezwykle zaciętym i emocjo-
nującym spotkaniu głownianki 
odniosły cenne zwycięstwo, wy-
grywając 46 do 43.

 tk Alles Głowno – mkS ósem-
ka Skierniewice 46:43 (12:12,�
12:6,�12:7,�10:18).�

tk Alles Głowno:� j.� rasińska,� N.�
michalak�–�9�pkt.,�o.�kot�–�14�pkt.,�
m.�szcześniak�–�8�pkt.,�N.�kostrzew-
ska�–�5�pkt.,�m.�Grudzień�–�4�pkt.,�k.�
struszczak,�w.�szychowska,�Z.�Parol�
–�6�pkt.,�o.�melnyk,�j.�Dziedzińska.

Kluczem do zwycięstwa TK 
Alles nad silnymi drużyną ze 
Skierniewic była bardzo równa 
postawa w każdej kwarcie. Pod-
opieczne trener Pauliny Hemki 

rzucały przez niemal cały mecz 
z równą skutecznością, co po-
zwoliło wyrobić sobie 11 pkt. 
przewagę przed ostatnią częścią 
spotkania. W końcówce Ósem-
ka przycisnęła i zaczęła odra-
biać straty. Na szczęście młode 
głownianki opanowały nerwy  
i zdołały utrzymać prowadzenie 
do samego końca, wygrywając 
ostatecznie 46:43, biorąc tym sa-
mym rewanż za porażkę w Skier-
niewicach 13 grudnia 31:40. Dla 
zespołu Ósemki była to pierw-
sza porażka w tym sezonie, na-
tomiast głownianki zrobiły sobie 
miły prezent pod choinkę i wy-
grywając dwa spotkania, dzię-
ki czemu zrównały się punktami  
z liderem.

Kolejne spotkania podopiecz-
ne trener Pauliny Hemki rozegra-
ją 11 stycznia w hali Szkoły Pod-
stawowej nr 9 przy ul. Jagiełły 9 
w Kutnie. Rywalkami TK Alles 
będą gospodynie z KKS Pro-Ba-
sket AMZ Kutno oraz ponownie 
strykowianki z TK Basket.  wp

tk Alles – tk Basket. W derbach międzygminnych po�raz�pierwszy�w�tym�sezonie�spotkały�się�strykowianki�

wśród�gospodyń�
brylowały�maria�
Grudzień�i�Natalia�
michalak,�ale�punkty�
zdobywały�niemal�
wszystkie�zawodniczki.
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koszykówka�|�mecz�towarzyski

Biali lepsi od Czarnych
W towarzyskim 
spotkaniu po 
latach koszykówka 
przypomniała o 
dawnych czasach. 
Emocji nie brakowało, 
ale zwycięzca mógł być 
tylko jeden.
 Biali (Fani Basketu) –Czarni 
(Sobotni Gracze) 94:88�(44:�38)
Biali:� tomasz� lenart,� Bartek� Pa-
kowski,� arkadiusz� szewczyk,� ad-
rian� szajder,� michał� Brzeziński,�
miron� shakur.� Czarni:� rafał� maty-
jasik,�konrad�wieczorek,�sylwester�
Pawlak,�marcin�moszczyński,�irene-
usz�szubielak.

Długo wyczekiwany poka-
zowy mecz koszykówki prze-
szedł już do historii. We wtorek, 
23 grudnia w hali Gimnazjum 
Miejskiego przy ul. Kościuszki 
11 w Głownie odbył się przyja-
cielski pojedynek miłośników 
sportu i koszykówki, w którym 
wystąpiło kilka bardziej i mniej 
znanych głowieńskich postaci.

Spotkanie, choć pokazowe 
zostało zorganizowane profesjo-
nalnie, przy oprawie muzycznej, 
a udział w nim wzięło 12 osób, 
którzy zostali podzieleni na dwa 
zespołu, oba występujące w oka-
zjonalnych koszulkach z logo 
miasta Głowno. W drużynie 
Czarnych, zwanej inaczej Tra-
dycyjnymi Sobotnimi Graczami 
zagrali Rafał Matyjasik, Konrad 
Wieczorek, Sylwester Pawlak, 

Marcin Moszczyński, Ireneusz 
Szubielak. Nie taka już młodość 
połączona z doświadczeniem to 
sprawdzona mieszanka.

Drugą drużynę Białych stano-
wili Miron Shakur, Adrian Szaj-
der, Tomasz Lenart, Bartek Pa-
kowski, Michał Brzeziński oraz 
Arkadiusz Szewczyk, którzy zo-
stali "ochrzczeni" Tradycyjnymi 
Fanami Basketu. 

Po blisko dwugodzinnej ry-
walizacji, wynikiem 94:88 zwy-
ciężyli Biali, którzy zgarnęli tym 
samym Puchar Przechodni oraz 
otrzymali nagrody rzeczowe. Po 
niemrawej pierwszej połowie  
w drugiej odsłonie Biali ostro 
ruszyli do ataku, a do zwycię-
stwa poprowadził drużynę naj-
bardziej niedoceniany street-
ballowiec starej szkoły Miron 
Shakur. O zwycięstwie Białych 
zadecydowała przede wszystkim 
lepsza dyspozycja fizyczna, bo-
wiem do przerwy to Czarni pro-
wadzili różnicą 6 pkt. Później 
jednak szybkie ataki Białych 
przyniosły wymiernych efekt  
i odrobienie strat z nawiązką.

Po zakończonej rywalizacji 
sportowej wszyscy pogratulo-
wali sobie dobrego meczu, ale 
przede wszystkim świetnej zaba-
wy. Pomysł mieszkańców Głow-
na na zorganizowanie tego typu 
pojedynku był niezwykle tra-
fiony i z pewnością jeszcze nie 
raz będziemy świadkami podob-
nych wydarzeń. Kto wie może 
teraz w ślady sportowego spo-
tkania po latach pójdą siatkarze, 
kolarze lub miłośnicy sportu po 
prostu.  wp

Przyjaciele od koszykówki i nie tylko. Drużyny Czarnych i Białych�po�
wspólnej�grze�nie�kryli�zadowolenia�z�przebiegu�rywalizacji.
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tenis stołowy�|�9.�kolejka��iV�ligi�

Księżak II nadal na 3. miejscu
W dobrych humorach 
zakończyli rok 2014  
zawodnicy UMKS 
Księżak II Łowicz, 
którzy w meczu 9. kolejki 
IV ligi tenisa stołowego 
mężczyzn w niedzielę 21 
grudnia pokonali KTS 
Sieradz 7:3.

Podopieczni trenera Cezarego 
Znyka w łowickiej hali OSiR 
nr 1 wygrali 7 pojedynków. Po-
nownie komplet punktów (2,5 
pkt) zdobył Dawid Papuga. Dwa 
zwycięstwa odniósł  Szymon 
Sierota.  Mateusz Guzek  zdo-
był 1,5 punktu, a grający trener 
zespołu Znyk 1. Po tej wygra-
nej łowiczanie są na 3. miejscu  
w tabeli IV ligi z bilansem 5 
zwycięstw i trzech porażek. 

Pierwszy mecz w 2015 roku 
podopieczni trenera Cezarego 

Znyka zagrają w Gorzkowicach 
w niedzielę 18 stycznia.  zł

 
 9. kolejka iV ligi tenisa stoło-
wego mężczyzn: umkS księżak 
ii Łowicz - ktS Sieradz 7:3�(pkt.:�
Dawid�Papuga�2,5,�szymon�siero-
ta�2,0,�mateusz�Guzek�1,5,�Ceza-
ry� Znyk� 1,0� i� Bartosz� kozłowski),�
Guks�Gorzkowice�–�ulks�mosz-
czenica�9:1,� lks�jutrzenka� ii�By-
chlew� –� lks� astoria� szczerców�
6:4,�mks�jedynka�łódź�–�uks� ii�
maków�0:10.�Pauza:�elta� ii�łódź� i�
wks�Prosna�wieruszów.

1.�uks�ii�maków�(1)� 7� 14� 55-15

2.�elta�ii�łódź�(2)� 7� 10� 44-26

3. umkS księżak ii (4) 8 10 45-35

4.�lks�jutrzenka�ii�Bychlew�(6)�7� ��9� 37-33

5.�lks�astoria�szczerców�(3)� 7� ��8� 39-31

6.�kts�sieradz�(5)� 8� ��7� 44-36

7.�Guks�Gorzkowice�(8)� 7� ��6� 38-32

8.�ulks�moszczenica�(7)� 8� ��6� 31-49

9.�wks�Prosna�wieruszów�(9)�8� ��4� 25-55

10.�mks�jedynka�łódź�(10)� 7� ��0� 12-58

SYtuACJA SYNoPtYCzNA: 
Pogodę�na�ogół�kształtować�będzie�zatoka�
niżowa�znad�skandynawii.�Napływać�będzie�
dość�ciepła�i�wilgotna�masa�powietrza.

Piątek:
Pochmurno,�okresami�z�opadami�deszczu��
lub�mżawki,�ale�dość�ciepło�jak�na�styczeń.�
widzialność�umiarkowana,�zamglenia.�wiatr�
południowo-zachodni�i�zachodni,�umiarkowany�
do�silnego,�6-10�m/s,�w�porywach�14-18m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�4�st.�C�do�+�5�st.�C.
temp.�min�w�nocy:�+�3�st.�C�do�+�2�st.�C.

SoBotA – NieDzieLA:
Pochmurno,�okresami�przejaśnienia,��
bez�opadów,�dość�ciepło.�widzialność�
umiarkowana�do�dobrej,�zamglenia.�wiatr�
zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�3�st.�C�do�+�4�st.�C.
temp.�min�w�nocy:�0�st.�C�do�–�1�st.�C.

PoNieDziAŁek – ŚRoDA:
Pochmurno�z�przejaśnieniami,�okresami�
poprószy�śnieg,�chłodno.��
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�zamglenia.
wiatr�zachodni�i�południowo-zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
temp.�max�w�dzień:�0�st.�C�do�+�3�st.�C.
temp.�min�w�nocy:�–�1�st.�C�do�–�3�st.�C.

PRoGNozA BiometeoRoLoGiCzNA 
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�
nasze�samopoczucie.�osłabiona�sprawność�
psychofizyczna�i�fizyczna.
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wieści�z�Głowna�i�strykowa
członek�stowarzyszenia�Gazet�lokalnych
edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„Nowy�łowiczanin”

WYDAWCA: 
oficyna�wydawnicza�„Nowy�łowiczanin”
waligórscy�s.c.�w�łowiczu
99-400�łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

ReDAkCJA W GŁoWNie: 
ul.�łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
Redaktor naczelny:�wojciech�waligórski�
Dyrektor zarządzający:�ewa�mrzygłód-waligórska

Dziennikarze: lilianna�jóźwiak-staszewska,�
jakub�lenart,�elżbieta�woldan-romanowicz,
wojciech�Pożarlik�(sport)�

redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.��Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

skład�tekstu�własny.�

ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:��
42�710-82-55�w�Głownie;��
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�łowiczu,�
�e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście��
w�biurze�ogłoszeń�w�Głownie:��ul.�łowicka�40��
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30��
lub�w�łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.��
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych��
na�stronie�24,�a�także�przez�stronę�internetową:��
www.lowiczanin.info

Druk: sereGNi�PriNtiNG�GrouP�sp.�z�o.o.��
03-796�warszawa,�ul.�rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�wieści�z�Głowna�i�strykowa��
2.730�egz.�
Nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(Nowy�łowiczanin):�12.780�egz.

100%
własności�polskiej

Futsal�|�5.�kolejka�i�kia�open�łolif

Pierwszy punkt Fantazji Głowno nie cieszy
Piłkarze halowi z Głowna dopiero w piątym 
ligowym spotkaniu zanotowali pierwsze punkty 
w tym sezonie, ale mogą czuć niedosyt bowiem 
zwycięstwo mieli na wyciągnięcie ręki.

BlOKerSi-iNterMarche ŁOwicZ  4 (2)
faNtaZJa GŁOwNO  4 (2)

Bramki dla Fantazji: łukasz�Nagański�2�(17�i�18�min.),�Dominik�tomczyk�
(7�min.)�oraz�Damian�mospinek�(w�8�min.).
Fantazja:�Dariusz�smurzyński�–�łukasz�Nagański,�tomasz�florczak,�Domi-
nik�tomczyk,�Patryk�ignatowski,�adrian�tomczyk�oraz�Damian�mospinek.

W sobotnim spotkaniu,  
20 grudnia 5. kolejki I KIA Open 
Łowickiej Ligi Futsalu gło-
wieński piłkarze halowi Fanta-
zji Głowno zmierzyli się z jedną  
z czołowych ekip tabeli Blokersi-
-Intermarche Łowicz. Po wyrów-
nanym i bardzo emocjonującym 
do ostatnich sekund spotkaniu 
padł remis 4:4. Głownianie wy-
walczyli tym samym pierwszy 
punkt w tym sezonie.

Fantazja do tej pory spisywa-
ła się słabo, na co wskazywały 
wyniki i z zerowym dorobkiem 
głownianie zajmowali miejsce  
w samym dole ligi. W dotychcza-
sowych meczach gracze Głow-
na pokazywali jednak, że mają 
potencjał ofensywny, ale mu-
szą poprawić zdecydowanie grę 
w obronie. W starciu z jedną  
z najskuteczniejszych ekip I KIA 

Open ŁoLiF było to szczególnie 
istotne dla końcowego wyniku.

Spotkanie z łowickimi zawod-
nikami świetnie ułożyło się dla 
głownian. Najpierw prowadze-
nie dla Fantazji zdobył Domi-
nik Tomczyk, a minutę później 
na 2:0 podwyższył Damian Mo-
spinek. Wydawało się, że to ten 
moment, gdy głownianie w koń-
cu się przełamią. Później jednak 
dała o sobie znać słaba postawa 
Fantazji w defensywie. W cią-
gu minuty zawodnicy Głowna 
stracili całą przewagę i Blokersi 
doprowadzili do remisu 2:2. Ta-
kim wynikiem skończyła się też 
pierwsza połowa meczu.

W drugiej odsłonie tym razem 
lepiej zaczęli gracze z Łowicza. 
Fantazja znów znalazła się pod 
ścianą, ale w końcówce meczu 
przypomniał o sobie najskutecz-

niejszy gracz Głowna Łukasz Na-
gański, który w krótkim odstępie 
dwukrotnie pokonał bramkarza 
Intermarche i ponownie wypro-
wadził Fantazję na prowadzenie 
na chwilę przed końcem. Nie-
stety nie udało się głownianom 
dowieźć korzystnego wyniku do 
końca. W 19 min. do wyrównania 
doprowadził najskuteczniejszy 
gracz łowieckiej drużyny Bartło-
miej Skoneczny. Piłkarzom Fan-
tazji nie udało się już odpowie-
dzieć i ostatecznie mecz skończył 
się remisem 4:4.

Po zremisowanym spotkaniu 
z ekipą z Łowicza piłkarze Głow-
na zdobyli pierwszy punkt w tym 
sezonie, ale z pewnością czu-
ją lekki niedosyt, bo zwycięstwo 
było na wyciągnięcie ręki. Moż-
na być jednak optymistą przed 
kolejnymi ligowymi meczami, 
bowiem w grze Fantazji z meczu 
na mecz widać progres. Cieszy 

również świetna forma strzelec-
ka Łukasza Nagańskiego, któ-
ry przeciwko Blokersom zdobył 
bramki nr 6 i 7 w tym sezonie  
i jest obecnie najskuteczniej-
szym graczem w lidze. Kolej-
ne mecze I KIA Open Łowic-
kiej Ligi Futsalu zaplanowano  
na 10 i 11 stycznia.  wp

 5. kolejka:� Zatorze� ii� łowicz� –�
heńki�Nagawki�3:2,�Zatorze�Zu-aN�
łowicz�–�Novum�Pędzące� imadła�
łowicz� 0:1,� Chińska� Dagram� ha-
czykowscy�łowicz�–�Dach-lux�ło-

wicz� 4:1,� Blokersi-intermarche� ło-
wicz� –� fantazja� Głowo� 4:4,� renix�
łowicz�–�hydro-spaw�s.c.�Gutenów�
2:3,�Drużyna�kia�łowicka�łowicz�–�
korona�wejsce�2:1.

1.�Chińska�Dagram� 5� 13� 15-4

2.�Novum�Pędzące�imadła� 5� 13� 15-8

3.�Drużyna�kia�łowicka� 5� 12� 20-8

4.�Blokersi-intermarche� 5� 10� 16-12

5.�Dach-lux�łowicz� 5� 9� 12-16

6.�korona�wejsce� 5� 7� 15-13

7.�renix�łowicz� 5� 6� 20-19

8.�heńki�Nagawki� 5� 6� 11-11

9.�Zatorze�ii�łowicz� 5� 4� 13-17

10.�Zatorze�Zu-aN� 5� 3� 9-17

11.�hydro-spaw�Gutenów� 5� 3� 7-19

12. Fantazja Głowno 5 1 13-22

 klasyfikacja strzelców:
1. Łukasz Nagański Fantazja 7

2.�tomasz�Gajda� renix� 5

3.�marcin�kosiorek� Chińska� 5

4.�Bartłomiej�skoneczny� Blokersi� 5

5.�Bartłomiej�tkacz� renix� 5

6.�tomasz�trafalski� korona� 5

7.�maciej�wyszogrodzki� Novum� 5

8.�rafał�Bogus� Zatorze�Zu-aN� 4

9.�Daniel�Bończak� hydro-spaw� 4

10.�mariusz�trakul� korona�� 4

Niestety�nie�udało�się�
głownianom�dowieźć�
korzystnego�wyniku��
do�końca,�bowiem�
fantazja�straciła�gola�
w�przedostatniej�minucie.

Fantazja Głowno (niebiesko-białe stroje) tym�razem�zdołała�powstrzymać�rywali.

koszykówka�|�3.�i�4.�kolejka�wlk�u-12,�gr.�B�żaczek

W lidze żaczek Pro-Basket lepszy od TK Basket w głowieńskiej hali
Strykowskie żaczki nie sprostały wymagającemu 
rywalowi z Kutna.

KKS PrO-BaSKet aMZ KutNO  111 (32,�16,�30,�33)
tK BaSKet StryKów  8 (3,�2,�2,�1)

tk Basket:�a.�kowalska,�Z.�stępniak,�m.�Dziewulska,�Z.�walak,�P.�Cha-
bros,�m.�kaczmarek�–�5�pkt.,�w.�mucha�–�3�pkt.,�Z.�lipińska,�o.�trzmielak,��
w.�Dębska.

Zawodniczki TK Basket Stry-
ków do lat 12 podnoszą swo-
je umiejętności w ligowych 
starciach w rozgrywkach Wo-
jewódzkiej Ligi Żaczek przy 
Łódzkim Związku Koszykówki. 
Podopieczne trenerów Jacka Le-
wandowskiego i Bartka Szcze-
paniaka w niedzielę, 21 grudnia 
rozegrały dwa spotkania w Hali 
Sportowo-Widowiskowej przy 
ul. Andersa 37 w Głownie. 

W pierwszym pojedynku dnia 
strykowianki uległy gospody-
niom z TK Alles 19:105. W dru-
gim starciu TK Basket zmie-
rzył się z KKS Pro-Basket AMZ 
Kutno i niestety również prze-
grał, tym razem 8:111.

Koszykarki z Kutna wyraź-
nie dominowały w spotkaniu  
z mniej doświadczonymi stryko-
wiankami. Już pierwsza kwarta 

pokazała, że Pro-Basket nie bę-
dzie miał problemów z odniesie-
niem zwycięstwa. Strykowianki 
miały duży problem z powstrzy-
maniem ataków zawodniczek 
Kutna i same również nie potra-
fiły zdobyć więcej niż 2-3 oczka. 
Zawodniczki TK Basket starały 
się wykonywać polecenia tre-
nera i cieszyć się grą, bo eki-

pa z Kutna była po prostu zbyt 
mocna, by móc myśleć o zwy-
cięstwie.

Po czterech ligowych spotka-
niach strykowianki mają na swo-

im koncie 4 pkt. W kolejnych 
pojedynkach TK Basket zmie-
rzy się z liderem Ósemką Skier-
niewice oraz TK Alles Głowno. 
Oba mecze zaplanowano na nie-

dzielę, 11 grudnia w hali przy 
Szkole Podstawowej nr 9 przy ul. 
Jagiełły 9 w Kutnie. Strykowian-
ki znów czeka więc niezwykle 
trudne zadanie. wp

 3. i 4. kolejka: tk� alles� u-12�
Głowno� –� tk� Basket� stryków�
105:19,�kks�Pro-Basket�amZ�kut-
no� –� mks� ósemka� skierniewice�
30:49,�kks�Pro-Basket�amZ�kutno�
–�tk�Basket�stryków�111:8,�tk�al-
les�Głowno�–�mks�ósemka�skier-
niewice�46:43.

1.�ósemka�skierniewice� 4� 7� 215:113

2. tk Alles Głowno 4 7 219:134

3.�Pro-Basket�kutno� 4� 6� 234:100

4. tk Basket Stryków 4 4 39:360

 Następna, 5. i 6. kolejka� od-
będzie� się� 11� stycznia:� kks� Pro-
-Basket� amZ� kutno� –� tk� alles�
Głowno,�tk�Basket�stryków�–�mks�
ósemka� skierniewice,� tk� Basket�
stryków� –� tk� alles� Głowno,� kks�
Pro-Basket� amZ� kutno� –� mks�
ósemka�skierniewice.

 Ranking indywidualny (pkt,/mecz):

1.�kinga�stasinowska� Pro-Basket� 16,25

2.�Natalia�Grzelak� muks� 16,00

3.�julia�Świech� ósemka� 13,00

4.�wiktoria�warnecka� muks� 12,50

5.�łucja�Gędek� ósemka� 11,75

6. oliwia kot tk Alles 11,25

7.�marta�kołodziejczyk� Ptk� 11,00

8.�julia�Czajka� ósemka� 10,00

9. Natalia michalak tk Alles 9,75

10. maria Grudzień tk Alles 9,50
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Drużyna żaczek tk Basket Stryków na sezon 2014/2015�wraz�z�trenerem�jackiem�lewandowskim�(z�prawej)�
oraz�przyjacielem�klubu�Dariuszem�Dziewulskim.

Po�czterech�ligowych�
spotkaniach�
strykowianki�mają�na�
swoim�koncie��
4�pkt.�kolejne�mecze��
z�ósemką�i�tk�alles.
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zjednoczeni
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Futsal�|�turniej

FC Galata zgarnia Puchar Powstańca
W pierwszym w historii Turnieju 
o Puchar Powstańca wystąpiło aż 12 drużyn
z całego województwa.

W minioną niedzielę, 28 grud-
nia w Hali Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Zgierzu ro-
zegrana została pierwsza edycja 
Turnieju Halowej Piłki Nożnej 
o Puchar Powstańca. Organizato-
rem imprezy był Klub Sportowy 
Powstaniec Dobra.

Odkąd pojawiła się informacja 
o organizacji Turnieju blisko mie-
siąc trwało zgłaszanie drużyn, 
a później nastąpiło losowanie 
grup. Klub z Dobrej zdecydował 
się powiększyć grono uczestni-
ków z 8 do 12 zespołów, bowiem 
zainteresowanie było bardzo 
duże. W pierwszej edycji Turnie-
ju Powstańca o puchar walczy-
ło 12 drużyn, głównie z powia-
tu zgierskiego i Łodzi, ale na grę 
zdecydowali się nawet zawodnicy 
z oddalonego o 60 km Turku.

W pierwszej fazie Turnieju ro-
zegrano mecze w grupach, które 
trwały 1 x 11 min. Uczestniczą-
ce zespoły podzielone zostały na 
3 grupy po 4 ekipy. Do fazy pu-
charowej awansowało 8 zespo-
łów, po dwa najlepsze z każdej 
z grup oraz dwie drużyny z naj-
lepszym bilansem z 3. miejsc. 
W grupie A o punkty walczy-
ły UP United, Młoda Victoria 
Łódź, Struga Dobieszków i Czar-
ni Smardzew. Grupę B tworzy-
ły zespoły Dream Team Turek, 
FC Galata, Urząd Miasta Łodzi 
i Victoria Stoki Łódź, natomiast 
w grupie C zmierzyły się ze sobą 
Czarny Koń, Drużyna AA, The 
Undertakers oraz gospodarze Po-
wstaniec Dobra.

W pierwszej grupie najbar-
dziej interesowały kibiców wy-
niki Strugi Dobieszków oraz 
Czarnych Smardzew, które na 
co dzień występują w regional-
nych ligach. Struga zagrała poni-
żej oczekiwań i z zaledwie 1 pkt. 
zajęła ostatnie miejsce, odpada-
jąc tym samym z Turnieju. Czar-
ni z kolei zajęli 3. miejsce, ale 
dzięki dobremu bilansowi zdołali 
przejść do ćwierćfi nałów. Pewny 
awans wywalczyła Młoda Victo-
ria Łódź, która nie przegrała żad-
nego spotkania.

W grupie B walczyły druży-
ny teoretycznie najsilniejsze na 
papierze. Łodzianie z FC Galata 
byli postrzegani w gronie fawo-
rytów od początku i potwierdzili 
to wygrywając wszystkie mecze. 
Zaskoczeniem mogła być sła-
ba postawa Dream Team Turek, 
który złożony był z zawodników 
z klasy okręgowej, ale odpadł już 
po fazie grupowej.

Najbardziej zacięta była ry-
walizacja w grupie C. Po dwóch 
zwycięstwach pierwsze miejsce 
zapewnili sobie gracze Drużyny 
AA. O pozostałe lokaty biły się 
jednak trzy zespoły, w tym go-
spodarze Powstaniec Dobra, któ-
ry rozkręcał się z meczu na mecz. 
Powstańcy zaczęli o porażki 0:1 
z Czarnym Koniem. Później było 
jednak lepiej i dzięki wygranej 
1:0 w ostatnim meczu nad lide-

rem gospodarze zajęli 3. miejsce 
i w wyniku lepszego bilan-
su punktów zdołali przejść do 
ćwierćfi nałów.

W fazie pucharowej wszyst-
ko mogło się zdarzyć i najlepiej 
pokazali to gracze z Dobrej. Po-
wstaniec pewnie pokonał nie-
pokonaną dotąd Młodą Victorię 
Łódź 2:0 i awansował do strefy 
medalowej. W półfi nałach zna-
leźli się także faworyci: FC Gala-
ta, UP United i Drużyna AA. Ci 
ostatni dopiero po rzutach kar-
nych pokonali Victorię Stoki. Los 
chciał, że Powstańcy, by myśleć 
o zwycięstwie w Turnieju musieli 
wykonać najtrudniejsze zadanie 
z możliwych i pokonać FC Ga-
latę, która dotąd wygrywała 
wszystkie spotkania. Po bardzo 
emocjonującym pojedynku pił-
karze Dobrej ulegli faworytowi 
2:3, ale mimo porażki mogą czuć 
się zadowoleni, ponieważ grali 
jak zwycięzcy. W drugiej parze 
półfi nałowej Drużyna AA poko-
nała 1:0 UP United. Dwa ostatnie 
mecze Turnieju zakończyły się 
takim samym wynikiem. W spo-
tkaniu o brąz Powstaniec Dobra 
uległ 1:2 UP United, natomiast 
w wielkim fi nale zgodnie z ocze-
kiwaniami FC Galata 2:1 poko-
nała Drużynę AA, zgarniając 
tym samym główne trofeum.

Pierwszym zwycięzcą Turnie-
ju o Puchar Powstańca zostali za-
tem zasłużenie gracze FC Galaty, 
którzy wygrali wszystkie spotka-
nia. Nie ma w tym jednak przy-
padku, bowiem w barwach zwy-
cięzców grał m.in. Artur Bogusz, 
na co dzień I-ligowego klubu Wi-
gry Suwałki. Najlepszym gra-
czem Turnieju został wybrany 
jednak inny zawodnik triumfato-
ra Turnieju Rafał Armacki, kró-
lem strzelców został z kolei Rafał 
Rikszajd z UP United, natomiast 
w bramce najlepiej radził sobie 
Maciej Klimczak z Drużyny AA. 

Warto zaznaczyć, że cały Tur-
niej obserwowało liczne gro-
no kibiców, a wszystkie spotka-
nia rejestrowały kamery, dzięki 
czemu materiały video z impre-
zy będą wkrótce dostępne dla 
wszystkich na ofi cjalnym profi lu 
klubu Powstaniec Dobra na Fa-
cebooku. Wszyscy uczestnicy 
chwalili sobie organizację Tur-
nieju, podczas którego nie bra-
kowało ładnych bramek, parad 
bramkarskich i emocji do ostat-
nich sekund. Uczestnicy mogli 

liczyć na napoje i drobny poczę-
stunek i na szczęście obyło się 
także bez kontuzji. Ideą organiza-
cji Turnieju była promocja klubu 
Powstaniec i miejscowości Dobra 
w Gminie Stryków. Jest wielce 
prawdopodobne, że w przyszłym 
roku odbędzie się kolejna edycja 
Turnieju.  wp

 Grupa A:� u&P� united� –� mło-
da� Victoria� łódź� 1:2,� struga� Do-
bieszków�–�Czarni�smardzew�1:4,�
Czarni�smardzew�–�młoda�Victoria�
łódź�1:1,�u&P�united�–�struga�Do-
bieszków�2:2,�u&P�united�–�Czar-
ni� smardzew� 2:1,� młoda� Victoria�
łódź�–�struga�Dobieszków�3:0.

1.�młoda�Victoria�łódź� 3� 7� 6-2

2.�uP�united� 3� 4� 5-5

3.�Czarni�smardzew� 3� 4� 6-4

4.�struga�Dobieszków� 3� 1� 3-9

 Grupa B:� Dream� team� turek� –�
fC�Galata�0:1,�urząd�miasta�łodzi�
–�Victoria�stoki�1:1,�fC�Galata�–�Vic-
toria�stoki�2:1,�Dream�team�turek�
–� urząd� miasta� łodzi� 4:0,� Victoria�
stoki�–�Dream�team�turek�2:1,�fC�
Galata�–�urząd�miasta�łodzi�6:1.

1.�fC�Galata� 3� 9� 9-2

2.�Victoria�stoki� 3� 4� 4-4

3.�Dream�team�turek� 3� 3� 5-3

4.�urząd�miasta�łodzi� 3� 1� 2-11

 Grupa C:� Powstaniec� Dobra� –�
Czarny�koń�0:1,�the�undertakers�
–� Drużyna� aa� 0:3,� Powstaniec�
Dobra� –� the� undertakers� 1:1,�
Czarny� koń� –� Drużyna� aa� 1:4,�
Powstaniec� Dobra� –� Drużyna� aa�
1:0,� Czarny� koń� –� the� underta-
kers�2:5.

1.�Drużyna�aa� 3� 6� 7-2

2.�the�undertakers� 3� 4� 6-6

3.�Powstaniec�Dobra� 3� 4� 2-2

4.�Czarny�koń� 3� 3� 4-9

 ćwierćfi nały:� the� undertakers�
–� u&P� united� 0:6,� Drużyna� aa� –�
Victoria� stoki� łódź� 1:1� (k.� 10:9),�
młoda�Victoria�łódź�–�Powstaniec�
Dobra� 0:2,� fC� Galata� –� Czarni�
smardzew�3:0.

 Półfi nały:�uP�united�–�Drużyna�
aa� 0:1,� Powstaniec� Dobra� –� fC�
Galata�2:3.

 mecz o 3. miejsce:�Powstaniec�
Dobra�–�uP�united�1:2.

 Finał:� fC� Galata� –� Drużyna� aa�
2:1.

Drużyna FC Galata została pierwszym zwycięzcą�turnieju�o�Puchar�Powstańca.

zawodnicy Powstańca Dobra, gospodarza i organizatora turnieju rozgrywanego�w�hali�mosir�w�Zgierzu.

Gra w turnieju Powstańca stała�na�wysokim�poziomie.

Zwycięzcy�turnieju�
w�pełni�zasłużenie�
zdobyli�Puchar�
Powstańca,�bowiem�
wygrali�wszystkie�
spotkania.

Siatkówka
W Nowy Rok 
na sportowo

Wszystkich kibiców w Głow-
nie i regionie z pewnością ucie-
szy wiadomość, że Nowy Rok 
rozpoczną od wielkich siatkar-
skich emocji. W najbliższą nie-
dzielę, 4 stycznia o godz. 14:00 
w Hali Sportowo-Widowiskowej 
przy ul. Andersa 37 odbędzie się 
II Turniej Noworoczny o Puchar 
Burmistrza Głowna.

Organizatorem zawodów jest 
klub Stal Głowno, który prowa-
dzi sekcję kobiet, grającą na co 
dzień w I Łódzkiej Amatorskiej 
Lidze Siatkówki, rozgrywaną 
w hali Szkoły Podstawowej 
nr 205 w Łodzi. Głowieńskie 
siatkarski w ramach Turnie-
ju będą gościć rywalki właśnie 
z tej ligi. Podopieczne trene-
ra Sylwestra Jasińskiego zmie-
rzą się z KSPS Energią Pabia-
nice, Salos Wodna Łódź oraz 
ŁKS Głuchych. Walka pod siat-
ką z pewnością dostarczy wielu 
emocji, dlatego gospodynie liczą 
na głośny doping niezawodnych 
głowieńskich kibiców.  wp
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NieDzieLA, 4 StYCzNiA:
 godz.�14:00,�hala�sportowo-wi-
dowiskowa� przy� ul.� andersa� 37�
w�Głownie,�ii turniej Noworocz-
ny w siatkówkę kobiet o Puchar 
Burmistrza miasta Głowno,�gra-
ją:�stal�Głowno,�energia�Pabiani-
ce,�łks�Głuchych�i�salos�wodna�
łódź.

ŚRoDA, 7 StYCzNiA:
 godz.� 16:30,� hala� miejskie-
go� ośrodka� sportu� i� rekreacji�
w�łodzi,�ul.�małachowskiego�5/7,�
12. kolejka Wojewódzkiej Ligi 
kadetek u-16:� widzew� łódź� –�
tk�alles�Głowno.

SoBotA, 10 StYCzNiA:
 godz.� n/u,� hala� przy� ul.� toruń-
skiej�w�Bydgoszczy,�10. kolejka
ii Ligi koszykówki kobiet:�XX�lo�
ms�Bydgoszcz�–�tk�alles�Głow-
no,
 godz.�nie�ustalona,�hala�sporto-
wo-widowiskowa�przy�ul.�andersa�
37�w�Głownie,�12. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi kadetek u-16:�tk�
alles�Głowno�–�łks�sms�łódź.

NieDzieLA, 11 StYCzNiA:
 godz.� 10:30,� hala� przy� szkole�
Podstawowej�nr�9�przy�ul.�jagieł-
ły� 9� w� kutnie,� 5. kolejka Wo-
jewódzkiej Ligi Żaczek u-12: 
Pro-Basket�amZ�kutno�–�tk�alles�
Głowno.

Fantazja Głowno
blisko
pierwszego zwycięstwa. str. 31




